
روزنامه

رئیس کل دادگستری استان قم گفت سال گذشته ورود جدی 
به این مسئله داشتیم و احکام قضایی در این زمینه صادر شده 
است همچنین در سال گذشته ۸۰۰ هکتار از اراضی عمومی 
به بیت المال بازگردانده شده است.  حجت الاسلام علی مظفری 

در ویژه برنامه »تسبیح سحر« که سحرگاه بیست و ششم ماه 
مبارک رمضان از جوار آستان مقدس امامزاده جعفر شهید)ع( 
به صورت زنده از سیمای مرکز قم پخش شد اظهار کرد: اگر مردم 
و دستگاه های نظارتی در کنار هم باشند، یا اصلا جرمی اتفاق 

رئیس کل دادگستری استان قم اعلام کرد:

بازگرداندن800 هکتار از 
اراضی عمومی به بیت المال 
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معاون دادستان قم هشدارداد:

کلاهبرداری میلیونی از طریق هک شبکه های اجتماعی

 

نخبگان  گفت:  )ع(  ابیطالب  ابن  علی  امام  سپاه  پژوهشی  علمی  سازمان  مسؤول 
بسیجی استان قم موفق به ساخت توربین های بادی آبی با صرفه جویی ۹۳ درصدی 
هزینه تولید نسبت به نمونه مشابه شدند. عباس کاویانی پیش از ظهر روزیکشنبه  در 
جمع خبرنگاران با اشاره به ساخت توربین های بادی و آبی توسط بسیجیان گفت: 
یکی از طرح های مورد حمایت بسیج علمی پژوهشی، توربین های بادی و آبی است که 
مخترعین بسیجی این سازمان طراحی و ساخته اند. وی با تاکید بر اینکه این طرح مزایای 
بسیار خوبی دارد افزود: تمام قطعات این توربین ها از جمله اینورتر آن ساخت داخل است 

مسؤول سازمان علمی پژوهشی سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( خبرداد:

ساخت توربین بادی-آبی توسط نخبگان بسیجی  از  آب ها  روان  ورود  قم،  شهرداری  هشت  منطقه  مدیر 
دشت های همجوار پردیسان را خطر جدی برای این منطقه 
دانست و گفت: مسئولان استان قم باید قبل از وقوع فاجعه 

محمد  باشند.  داشته  را  لازم  پیشگیری  سیلاب،  خطرات 
به  نسبت  نیز  قبلی  مصاحبه های  در  اینکه  بیان  با  رمضانی 
پردیسان  شهرک  در  آب گرفتگی ها  و  سیلاب  وقوع  احتمال 
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مدیر منطقه هشت شهرداری قم هشدارداد:

روان آب های فراشهری خطر جدی 
برای بروز سیلاب درپردیسان

4

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

بازگشایی تمامی بوستان های شهری و جنگلی

با تضییع کنندگان حقوق عمومی قاطعانه برخورد می کنیم 
اختصاص شعب ویژه به پرونده های حقوقی موقوفات

اجازه نمی دهیم از موقوفات سوء استفاده  شود

بازپرس شعبه ۱۳ دادسرای عمومی و انقلاب قم خبرداد:

مسدود کردن مسیر های فرعی
 شهرک شکوهیه 

بازپرس شعبه ۱۳ دادسرای عمومی و انقلاب قم از مسدود کردن مسیر های 
فرعی شهرک شکوهیه خبر داد.

از این شهرک صنعتی گفت: برای  بازدید  کشاورز صبح روزیکشنبه در 
مدیریت بهتر شهرک، کاهش جرائم و همچنین پیشگیری از وقوع جرم باید بر 
روی ورود و خروج و اطراف شهرک شکوهیه نظارت دقیق تری صورت گیرد.

وی با اشاره به کشف برخی تخلفات از مسیر های فرعی شهرک صنعتی 
گفت: در این مسیر ها برخی از مواد غذایی غیربهداشتی مانند خمیر مرغ 
به صورت غیرقانونی وارد برخی از کارخانه ها و شرکت ها می شد و همچنین 
بعضی از کالا ها و مواد اولیه نیز به صورت غیرمجاز از شهرک صنعتی و 

واحد های تولیدی خارج می شد.
شکوهیه  شهرک  خروجی  و  ورودی  بر  دقیق  کنترل  اینکه  بیان  با  وی 
همچنین تاثیر بسزایی در کاهش سرقت های خرد خواهد داشت خاطرنشان 
کرد: دستگاه قضایی با واحد هایی که خارج از چارچوب های قانونی امنیت 

غذایی و سرمایه ای شهروندان را به خطر بیندازد برخورد خواهد کرد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما؛ مرکزقم، آقای بازپرس شعبه ۱۳ دادسرای 
عمومی و انقلاب قم در ادامه به نامگذاری امسال به نام تولید، پشتیبانی ها، 
مانع زدایی ها اشاره کرد و گفت: دستگاه قضایی حمایت جدی و کاملی 
از صنایع وتولیدکنندگانی که قانون را به درستی رعایت می کنند، خواهد 

داشت.
استقرار بیش از ۱۲۰۰ واحد صنعتی در شهرک شکوهیه 

نماینده شرکت شهرک های صنعتی استان در شهرک شکوهیه نیز در 
جلسه با معاون دادستان از استقرار بیش از ۱۲۰۰ واحد صنعتی در شهرک 
شکوهیه خبر داد و گفت: بیش از ۲۳ هزار شغل مستقیم در این شهرک 

ایجاد شده که تاثیر بسزایی در ارتقاء جایگاه اقتصادی داشته است.
آمره با بیان اینکه شهرک صنعتی شکوهیه جزء ۱۰ شهرک صنعتی برتر در 
کشور است گفت: نظارت وکنترل دقیق بر ورودی و خروجی شهرک می تواند 

تا حد زیادی تامین کننده امنیت واحد های صنعتی و تولیدی باشد.
  

معاون دادستان قم  هشدارداد:

کلاهبرداری میلیونی از طریق 
هک شبکه های اجتماعی

معاون دادستان قم از شکایات مردمی در خصوص کلاهبرداری از طریق 
هک شبکه های اجتماعی کاربران خبر داد و گفت: متهمان با هک تلگرام یا 
سایر پیام رسان ها، به اطلاعات شخصی افراد نفوذ کرده و با برقراری ارتباط با 

دوستان آنها، درخواست مبلغی پول به عنوان قرض می کنند.
حجت الاسلام تحریری در این خصوص اظهار کرد: مال باختگان در این 
نوع کلاهبرداری با توجه به اینکه ظاهراً پیام درخواست کمک مالی از طرف 
دوستشان ارسال شده است، به آن اعتماد کرده و مبالغ میلیونی را به شماره 
حساب اعلامی واریز می کنند و پس از گذشت مدت زمانی، متوجه می شوند 

که پیام ها از طرف فرد سومی برایشان ارسال شده است.
این مقام قضایی با هشدار در خصوص اینکه گاهی تبهکاران، فیلم و تصاویر 
شخصی افراد را مطالبه کرده و از طریق آنها اقدام به اخاذی می کنند بیان 
کرد: شهروندان مراقب پیام های مشکوک در شبکه های اجتماعی باشند و 
قبل از هر اقدامی از صحت و اصالت پیام و فرستنده آن اطمینان حاصل 

کنند.
معاون دادستان قم در امور فضای مجازی با اشاره به اینکه هک شبکه های 
به هکر  کاربری  ارسال کد  و  به روز رسانی  پیام  قالب  در  اغلب  اجتماعی 
صورت می گیرد، گفت: کاربران از ارسال کد فعالسازی تلگرام و یا هر شبکه 

اجتماعی دیگر خود به دیگر افراد جداً بپرهیزند.

از وین تا بغداد؛

راهبرد دو مسیره بایدن در 
دیپلماسی با ایران

   واقعیت آن است که همزمان با تلاش های جدید دولت بایدن برای بازگشت به برجام، 
شاهد موج فزاینده ای از مخالفت ها با این سیاست بایدن در سطوح مختلف بودیم. محور 
این مخالفت ها را     می توان بازیگرانی دانست که در دولت ترامپ، مشوق سیاست فشار 
حداکثری آمریکا علیه ایران بودند. بایدن در ابتدا به منظور ساکت کردن مخالفان داخلی، 
تاکید کرد راهبرد فشار حداکثری علیه ایران شکست خورده است. همزمان با آن مجموعه 
ای از سیاست ها و تدابیر را در مقابل عربستان و رژیم صهیونیستی به عنوان مهمترین 
مخالفان برجام در دستور کار قرار داد. در مورد عربستان، موضوع ضرورت حل و فصل 
سیاسی جنگ یمن را مطرح ساخت و ناخشنودی خود را از سیاست های محمد بن سلمان 
با برجسته سازی پرونده قتل جمال خاشقچی اعلام کرد. بدین ترتیب عربستان بر جدیت 
دیپلماسی بایدن اعتقاد پیدا کرد و اکنون وارد عرصه دیپلماسی منطقه ای شده است. در 
مورد رژیم صهیونیستی نیز به نظر می رسد با تحت فشار قرار دادن نتانیاهو و تیم امنیتی وی، 
اولویت دیپلماسی در منطقه را به این رژیم گوشزد نموده است. اخیرا هم آمریکایی ها هیئت 
سیاسی-امنیتی به منطقه اعزام کرده اند تا برخی کشورهای منطقه را از روند دیپلماسی 

هسته ای با ایران مطلع و مطمئن سازند.
   بنابراین نمی توان این واقعیت را انکار کرد که اگر چه محمل ها، موضوعات و طرف های 
گفتگوهای هسته ای در وین با دیپلماسی منطقه ای در بغداد متفاوت هستند، اما نشانه 
های زیادی وجود دارد مبنی بر اینکه دولت بایدن روند دیپلماسی منطقه ای جدید را کاملا 
زیر نظر دارد و در یک نگاه راهبردی می توان گفت دولت بایدن در مقابل ایران دست به ابتکار 

دیپلماسی دو مسیره زده است. 
 اما اکنون از منظر جمهوری اسلامی ایران مسایل با پیچیدگی بیشتری قابل بررسی 
است؛ چرا که به طور سنتی جمهوری اسلامی ایران سیاست های منطقه ای خود را 
مستقل از موضوع هسته ای دنبال کرده و اعتقادی به معامله گری میان این دو نداشته 
است. بنابراین این پرسش مطرح می شود که درک راهبردی جمهوری اسلامی ایران در 
مقابل این راهبرد بایدن چگونه است؟ آیا نگرانی ها در مورد اینکه بایدن می تواند از مسیر 
وین به مهار منطقه ای ایران برسد؟    قبل از هر گونه پاسخ به پرسش مزبور لازم است در مورد 
دیپلماسی دو مسیره بایدن در مقابل ایران کمی بیشتر توضیح دهیم. بدین معنی که بایدن 

این راهبرد را با نظام محاسباتی احتمالی زیر در دستور کار قرار داده است:
۱-نخست اینکه مهار برنامه هسته ای ایران در شرایط کنونی به عنوان اولویت نخست باید 

در چارچوب بازگشت به برجام صورت گیرد.
۲-دوم اینکه با اعتراف به شکست راهبرد فشار حداکثری ترامپ، از حجم مخالفت های 
مخالفین برجام بکاهد. ۳-بایدن به درستی فهمیده است که امکان دستیابی به برجام های 
۲ و ۳ با ایران تنها از مسیر برجام ۱ نمی گذرد. اما سوال این است که بایدن چگونه می 
خواهد به نگرانی های متحدین منطقه ا ی خود در دیپلماسی هسته ای با ایران پاسخ دهد؟ 
۴-بایدن به منظور کنترل نگرانی های متحدین منطقه ای خود از جمله عربستان، گزینه 

حمایت از دیپلماسی منطقه ای با ایران را برگزیده است. 
۵-بایدن برای ایجاد اطمینان در طرف صهیونیستی نیز آمادگی دارد تا تضمین های 

امنیتی ویژه ای به این رژیم بدهد و از توافق آبراهام حمایت کامل نماید.
۶-تنها شانس موفقیت بایدن در این راهبرد، پیشبرد دو مسیر دیپلماسی به طور همزمان 
خواهد بود و مجموعه شرایط حاکم بر محیط منطقه ای و بین المللی ایجاب می کند تا 
این راهبرد را با حوصله و صبر و در چارچوب مذاکرات فرسایشی به پیش ببرد. هر چند تیم 

سیاست خارجی بایدن از ضرورت تسریع در احیای برجام سخن می رانند.
   البته پیچیدگی های شرایط و تضاد بسیاری از وضعیت ها ایجاب می کند تا روند مزبور را 
به راحتی و با نگاه خوشبینانه نگاه نکرد، اما به نظر می رسد نظام محاسباتی طرف ایرانی نیز 

به این روند تحت تاثیر اهداف و مطلوبیت های زیر قرار دارد:
۱-پیدایش فرصت مذاکره و گفتگوهای مستقیم با کشورهای منطقه که همواره مورد توجه 

سیاست های منطقه ای ایران بوده است.
۲-در راهبرد دو مسیره بایدن می توان نوعی اعتراف ضمنی به پذیرش قدرت منطقه 
ای ایران نیز جستجو کرد. ۳-اعتمادسازی های منطقه ای حتما نقش کمک کننده برای 

پیشبرد گفتگوهای هسته ای خواهند داشت.
۴-با توجه به تکاپوی جدید کشورهای منطقه در واکنش به سیاست خروج آمریکا از 
منطقه، نیاز است تا جمهوری اسلامی ایران از مسیر دیپلماسی ریل گذاری های جدیدی 

در سیاست های منطقه ای خود پیاده سازی نماید.    
   بنابراین اکنون می توان راحت تر این اظهارات دبیر کل حزب ا... لبنان آقای سید حسن 
نصرا... را که در تاریخ ۱۷ اردیبهشت ماه بیان کردند را درک کرد. ایشان در پاسخ به برخی 
نگرانی های مطرح شده در مورد روند دیپلماسی جدید گفته اند:» مذاکرات ایران در وین و 
از سرگیری روابط با عربستان به ضرر محور مقاومت نیست و این صهیونیست ها هستند که 

از این موضوع نگران هستند«.

رضا مومن زاده*

 

بازپرس شعبه ۱۳ دادسرای عمومی و انقلاب قم از مسدود کردن مسیر های فرعی 
شهرک شکوهیه خبر داد. کشاورز صبح روزیکشنبه در بازدید از این شهرک صنعتی 
گفت: برای مدیریت بهتر شهرک، کاهش جرائم و همچنین پیشگیری از وقوع جرم باید 
بر روی ورود و خروج و اطراف شهرک شکوهیه نظارت دقیق تری صورت گیرد.  وی با 
اشاره به کشف برخی تخلفات از مسیر های فرعی شهرک صنعتی گفت: در این مسیر ها 
برخی از مواد غذایی غیربهداشتی مانند خمیر مرغ به صورت غیرقانونی وارد برخی 
از کارخانه ها و شرکت ها می شد و همچنین بعضی از کالا ها و مواد اولیه نیز به صورت 

بازپرس شعبه ۱۳ دادسرای عمومی و انقلاب قم خبرداد:

مسدود کردن مسیر های فرعی شهرک شکوهیه 
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مدیرکل تامین اجتماعی استان قم اعلام کرد:

بهره مندی دو هزار و ۵۲۳شهروند قمی از بیمه بیکاری

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
قم گفت: احداث اقامت گاه بوم گردی، اجرای طرح گردشگری با 
شتر، ایجاد سیاه چادر عشایر از جاذبه های گردشگری در کویر 

است که باید در منطقه قنوات ایجاد شود.
 علیرضا ارجمندی در دیدار با رضا شکاری شهردار قنوات و 
حسین طالعی مدیر عامل سازمان همیاری شهرداری های استان 
قم، اظهار کرد: بخش قنوات از بخش های کویری استان، ظرفیت  

بالایی برای گردشگران و علاقه مندان به کویرنوردی دارد.

شهردار قم گفت: مترو قم را باید یکی از پیشگامان حمایت از 
تولید داخل دانست و با توجه به ارزبری، بخشی از این تجهیزات 
در داخل تأمین شد. دکترسید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به 
آخرین وضعیت پروژه مترو قم اظهار داشت: پروژه مترو قم یکی 
از مهم ترین و درعین حال، حساس ترین طرح های عمرانی شهر 

است که خوشبختانه روند خوبی در این پروژه در حال اجراست.
شهردار قم با بیان اینکه یکی از مشکلات این پروژه منابع مالی 
بود که خوشبختانه در حال حاضر هیچ مشکلی در این زمینه 

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی قم  تاکید کرد:

لزوم ایجاد جاذبه های گردشگری در 
کویر قنوات 

شهردار قم مطرح کرد:

پروژه مترو قم پیشگام حمایت از
 تولید داخل
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 آیت الله حسین موسوی تبریزی:

 مداحی های بی محتوا، عقاید مردم، نظام 
و انقلاب را تضعیف می کند

دبیرکل مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم گفت: امام)ره( هیچگاه غلو در 
عزاداری را نسبت به خودشان تحمل نمی کردند؛ بنابراین مداحی  هیچگاه در جماران 
راه پیدا نکرد. البته مسلم است که من نمی خواهم بگویم مداحی بد است؛ بسیار هم 

خوب است اما باید از نظر کاربرد الفاظ، واژه ها، کیفیت گفتار و سند رعایت شود.
آیت الله حسین موسوی تبریزی در واکنش به برخی بی اخلاقی هایی که از تریبون 
مراسم شب های قدر نسبت به وزیر امور خارجه صورت گرفت، گفت: متاسفانه مساله 
توهین از تریبون ها در جامعه ما امری شایع است که حتی از پیش از انقلاب نیز رواج 

داشته و نه تنها در موقعیت های مذهبی که در موارد سیاسی نیز رخ می دهد. 
وی یادآور شد: زمان حضرت امام)ره(، از ابتدای ورود ایشان به ایران تا هنگامی که به 
رحمت خدا بروند یک مداح پیدا نمی کنید که در حسینیه جماران بیاید و صحبت کند. 
حداکثر ماه محرم تنها چند روز مرحوم آقای کوثری که از روحانیون و واعظ معروف قم 
بودند که انسان بسیار باسوادی بودند و کلمات را در رابطه با روضه رعایت می کردند و 

برای سخنرانی و مداحی دعوت می شدند. 
دادستان کل انقلاب منصوب امام خمینی)ره( با بیان اینکه امام ریا کاری و تبلیغ 
را تحمل نمی کردند، اظهار داشت: برای مثال به یاد دارم که مرحوم آقای حجازی که 
نماینده دور اول تهران بودند بنا شد سخنرانی کنند؛ هنگامی که صحبت را شروع کردند 
بسیار با الفاظ غلو آمیز از امام تعریف کردند، ایشان ناراحت شدند و گفتند این حرف ها 
نباید گفته شود؛ یا در دوره اول خبرگان رهبری که مرحوم آیت الله مشکینی که از بزرگان 
و علما بودند، صحبت کردند و ایشان هم با یک تعبیراتی که امام دوست نداشت صحبت 
کردند و حضرت امام فرمودند که من تعجب می کنم از جناب آقای مشکینی که با این 

عبارت من را تعریف کردند چنین برخوردهایی باید جمع شود. 
وی در گفت وگو با خبرنگار ایلنا تاکید کرد: امام)ره( هیچگاه غلو در عزاداری را نسبت 
به خودشان تحمل نمی کردند؛ بنابراین مداحی  هیچگاه در جماران راه پیدا نکرد. البته 
مسلم است که من نمی خواهم بگویم مداحی بد است؛ بسیار هم خوب است اما باید از 
نظر کاربرد الفاظ، واژه ها، کیفیت گفتار و سند رعایت شود. شاید در یک مجلس مردم 
با حرف های از سر احساسات  عزاداری کنند اما فردا که در جای دیگر که احساسات 
نیست و  تحقیق مد نظر است آن چه را که شنیدند نقل کردند  و گفتند اگر امام حسین 

به خاطر مسئله ای کشته شده چه ارزشی داشته است؟ باید پاسخ داد. 
آیت الله موسوی تبریزی گفت: عزاداری هایی که مداح ها با آن حسین، حسین 
بزرگان جمع  زمانی  بین می برند.  از  را  تقدس  و  راه می اندازند قداست  گفتن شان 
می شدند و حواس شان به جوان ترها که مداحی می کردند بود، اما متاسفانه این امر از 

بین رفته است و همه چیز بی محتوا شده.
وی ادامه داد: هنگامی که عزاداری ها بی محتوا شود چون جمعیتی جمع شده است 
سیاسی کاری می کنند، گاهی هم پول های کلانی گرفته می شود؛ اما آنچه که مسلم 
است سیاسی کارها از منبری های ساده اندیش استفاده می کنند تا اهداف سیاسی 
خودشان را پیش ببرند؛ لذا کشور ما به این آلوده شده است که  اولین ضربه را به 

عزاداری شب های قدر که انسان ساز است می زنند.
دبیرکل مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم عنوان کرد: متاسفم از این که این 
مسائل پیش آمده و جلویش هم گرفته نمی شود، در نزدیکی انتخابات اهداف سیاسی 
دنبال می شود در صورتی که مداحی های بی محتوا جز این که عقاید مردم، نظام و 

انقلاب را تضعیف کنند فایده ای ندارد. 

عضو شورای وحدت: 

احتمال حضور آیت الله رییسی
 بسیار قوی است

عضو هیات عالی شوای وحدت احتمال حضورآیت الله رییسی در انتخابات را بسیار 
قوی ارزیابی کرد و گفت: او حضور خود در انتخابات را نفی نکرده و خود این، نکته قابل 

توجهی از آمدن او است.
لاله افتخاری روز یکشنبه در این باره گفت: صداقت، کارآمدی و پاکدستی مهم ترین 
گفتمان مطلوب برای جامعه است. مردم به دنبال کسی هستند که کارآمد باشد، شعار 
ندهد، بتواند به حرفی که می زند عمل کند، با مردم صادق باشد و به نوعی بتواند گلیم 

جامعه را از آب بیرون بکشد.
 عضو هیات عالی شوای وحدت با مطرح کردن این پرسش ها که آیا برنامه هایی که 
برای مسائل اساسی مردم و جامعه لحاظ شده قابل دستیابی است و آیا داوطلبان برنامه 
ای مدون دارند و آیا مجری خوب برای اجرای برنامه ها وجود دارد و آیا داوطلبان در 
کابینه خود از آشنایان و دوستان استفاده می کنند یا افراد متخصص؟ گفت: مهم ترین 
استراتژی شورای وحدت در ایجاد مشارکت گسترده مردم در انتخابات این است که 
تمام اقشار و اصناف حضور پیدا کنند. این که گروه های متفاوتی از مردم دیده شوند 

تاثیرگذار است و در واقع اهمیت زیادی دارد که جامعه هدف را متقاعد کند.
افتخاری اظهار کرد: این امر، اطمینان سازی برای مردم است مجری برنامه های 
توسعه باید نیاز کشور را از زبان مردم بداند به گروه های مختلف جامعه بها بدهد. اینکه 
ساختاری که درست می کند چقدر توانسته صدای خودش را حتی تا آخرین خیابان ها 
و کوچه های شهرستان ها برساند دارای اهمیت زیادی است. شواری وحدت همواره 

تلاش در اثبات خود دارد.
وی گفت: علائم و فشارهایی که وجود دارد این شواهد را قوت می بخشد که احتمال 
حضور آیت الله رییسی بسیار قوی است. او حضور خود در انتخابات را نفی نکرده است 

و خود این، نکته قابل توجهی از آمدن او است.
عضو هیات عالی شورای وحدت گفت: اگر اختیارات ریاست جمهوری کفاف انجام 
مسوولیت های سنگین  را نمی دهد، پس این همه تلاش بیش از حد برای کاندید شدن 
برای چیست؟ اختیارات است، همان هایی که این حرف را می زنند و می گویند رییس 
جمهوری اختیار ندارد، برای این است که سرپوشی روی ناکار آمدی و عملکرد اشتباه 
خودشان بگذارند و این مساله بیشتر به فرافکنی شبیه است. همانطور که رهبری 

فرمودند، همه اختیارات در دست قوه مجریه است.
 

رییس خانه احزاب ایران:

 رسانه ملی بی طرفی کامل را در انتخابات 
رعایت کند

رییس خانه احزاب ایران در نامه ای خطاب به رییس صدا و سیمای جمهوری 
اسلامی نوشت: خانه احزاب ایران، رسانه ملی را به رعایت بی طرفی کامل در تنظیم 
برنامه ها و اختصاص زمان و فرصت برابر به نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری 

دعوت می کند.
شهاب الدین صدر در نامه ای خطاب به رییس صدا و سیمای جمهوری اسلامی 
نوشت: با توجه به اینکه در آستانه برگزاری ۴ انتخابات مهم ریاست جمهوری، شورای 
اسلامی شهر و روستا، میان دوره ای مجلس شورای اسلامی و میان دوره ای مجلس 
خبرگان قرار داریم و مشارکت حداکثری آحاد ملت که مورد تایید مقام معظم رهبری 

است.
رییس خانه احزاب ایران عنوان کرد: با توجه به جایگاه و نقش حساس و تاثیرگذار 
صدا و سیما، خانه احزاب ایران به نمایندگی از احزاب و گروه های سیاسی قانونی کشور 
و دبیرکل احزاب سیاسی، ضمن اعلام آمادگی در کلیه زمینه ها، جهت تحقق این امر 
مهم توجه رسانه ملی را به رعایت بی طرفی کامل در تنظیم برنامه ها و اختصاص زمان و 

فرصت برابر به نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری جلب می کند. 
برنامه ریزی مربوطه  و مسوولان  به کلیه شبکه ها  ادامه داد: مقتضی است  صدر 

دستورات لازم صادر شود.

ظریف:

 بایدن باید تصمیم بگیرد
وزیر خارجه کشورمان تصریح کرد: رئیس جمهور بایدن باید تصمیم بگیرد که آیا 

ایالات متحده به بی قانونی ادامه خواهد داد و یا به قانون پایبند می شود. 
محمد جواد ظریف، شنبه شب در توییتی نوشت: همزمان با آنکه در تلاش برای 

احیای برجام در وین هستیم، لازم است به یاد بیاوریم که از کجا این موضوع آغاز شد.
وی دراین توییت افزوده است :سه سال قبل در چنین روزی، یک دلقک سیه روی 

تعهدات ایالات متحده ذیل برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ را نقض کرد.
 ظریف در ادامه  آورده است :امروز، رئیس جمهور بایدن باید تصمیم بگیرد که آیا 

ایالات متحده به بی قانونی ادامه خواهد داد و یا به قانون پایبند می شود. 
مسئولیت بر شانه ایالات متحده است و نه ایران.

 در غم کشتار وحشیانه 
دختران افغان

 خبر بسیار تکان دهنده بود! در عصر روز شنبه 
بیست و پنجم ماه مبارک رمضان در اثر انفجاری که 

توسط جنایتکاران داعشی در مقابل یک دبیرستان دخترانه شیعیان در غرب 
کابل که به نام سید الشهداء هم هست، در هنگام خروج دانش آموزان سه 
انفجار رخ می دهد و بیش از دویست نفر کشته و زخمی می شوند که غالب آنها 
دختران مظلوم این مدرسه هستند که با زبان روزه به شهادت رسیدند! و البته 
این چندمین بار است که آنان در مقابل مدارس دخترانه چنین جنایت هایی را 

می کنند. گویا در افکار جاهلی خود تحصیل دختران را حرام می دانند! 
اگر این جنایت در اروپا رخ می داد در تمام اروپا یک هفته عزای عمومی اعلام 
می کردند و آنچنان بوق و کرنا می کردند تا تمام مردم دنیا بفهمند چه جنایتی 
رخ داده است، امّا چقدر شیعیان افغانستان مظلومند که حقوق بشر و سازمان 
ملل اینجا مرده اند و حتی این جنایات را به حسب ظاهر محکوم هم نمی کنند 
امّا قطعاً خون این مظلوم ها به زودی تومار داعشی ها که دست پرورده آمریکای 
جنایتکار در افغانستان هستند را در هم خواهد پیچید، خون مظلوم هیچگاه 
هدر نمی رود و ظالمان و ستمگران برای همیشه در دوزخ الهی مخلد خواهند 
بود. قرآن کریم هرگونه قتل نفس و آدم کشی را حرام می داند مگر در مواردی 
که مانند مسئله قصاص حکم به قتل قاتل داده شود، قتل نفس و آدم کشی 
در اسلام از گناهان کبیره است و در آیات متعدد به آن تصریح شده است؛ 
مُ  دًا فَجَزَآؤُهُ جَهَنَّ تَعَمِّ در آیه ۹۳ از سورة نساء می خوانیم: »وَمَن یَقْتُلْ مُؤْمِنًا مُّ
عَدَّ لَهُ عَذَابًا عَظِیمًا« یعنی کسی که مؤمن 

َ
خَالِدًا فِیهَا وَغَضِبَ اللّهُ عَلَیْهِ وَلَعَنَهُ وَأ

مسلمانی را عمداً بکشد سزایش جهنمی است که همیشه در آن خواهد بود و 
خشم و غضب پروردگار بر علیه اوست و خدا او را لعنت می کند و برای او عذابی 

عظیم فراهم می کند.
در این جنایت که در ماه حرام الهی صورت گرفت و دخترانی معصوم و 
بی گناه و روزه دار ناگهان در خون خود غلطیدند، سقاوت قلب و سبوعیت 
جنایتکاران داعش بیش از پیش آشکار شد و چقدر انسان باید در گمراهی 
فرو رفته باشد تا چنین جنایتی را انجام دهد! وا اسفا! روی جاهلیت اعراب 
صدر اسلام را هم سفید کردند، آنها دختران را زنده به گور می کردند امّا کشتار 
جمعی دختران را نمی کردند، اینها در خباثت چقدر پلیدند که دست به هر 

جنایتی می زنند!
هزاران درود و سلام بر روح بلند سردار پر افتخار اسلام و تشیع، شهید 
حاج قاسم سلیمانی و شهدای مدافع حرم که با چنین جنایتکارانی همواره 
در ستیز بودند، این جنایتکاران در سوریه و عراق و لبنان و دیگر نقاط فقط 
شیعیان را نمی کشتند، بلکه به اهل سنت هم رحم نمی کردند و آنها را هم 
فجیعانه می کشتند، آنها فقط خودشان را قبول داشتند و قتل مابقی را جایز 
وهابیت  مدارس  محصول  عمدتاً  که  اینها  افکار  چقدر  واقعاً  می شمردند! 
سعودی هستند با انسانیت و بشریت در ستیز است و از روح اسلام که آدم 

کشی را حرام می داند بیگانه و بی بهره اند.
علمای اهل سنت باید همواره این گونه جنایات را به اشد وجه محکوم نمایند 
و به جوانانشان روشنگری کنند که هر گونه قتل نفس در اسلام حرام است چه 
شیعه باشد، چه سنی باشد و یا حتی مسیحی و غیر مسلمان باشد و افکار آنان 
را از گرایش به جنایتکاران وهابی بدور دارند؛ آیا این جنایتکاران قرآن را قبول 
رضِ 

َ
ندارند و در قرآن نخوانده اند که: »مَنْ قَتَلَ نَفْسَا بِغَیرِ نَفْسٍ أو فَسادٍ فِی الأ

اسَ جمیعاً« )مائده: ۳۲(  ما اَحیا النَّ نَّ
َ
حْیاها فَکأ

َ
اسَ جمیعاً وَ مَنْ أ ما قَتَلَ النَّ فَکانَّ

یعنی هر کس در غیر از مورد قصاص و یا فساد، کسی را بکشد گویا همة مردم 
را کشته است.

قرآن قتل یک نفر را یک نفر حساب نمی کند بلکه به مثابه قتل تمام مردم 
حساب می کند. یعنی اینقدر آدم کشی و قتل انسان گناه بزرگی است که گویا 
تمام انسانها را کشته است، وهابیت، مکتبی استعماری است که برای اختلاف 
افکنی بین مسلمانان و دشمنی طوایف مختلف مسلمانان نسبت به یکدیگر از 
دیرباز با هدایت دشمنان اسلام ایجاد شده است و تا امروز کشتارهای فجیعی 

را در عالم اسلام داشته اند که شرح آن در این مقال نمی گنجد.
امّا سکوت در برابر چنین جنایاتی جایز نیست و هر مسلمانی باید این 
جنایت های ضد انسانی و ضد بشری و ضد اسلامی را محکوم نماید و اگر در 
این زمینه همه به وظیفه خود عمل می کردند، این جنایتکاران هیچگاه مجال 
چنین جنایت هایی را پیدا نمی کردند، امیدواریم دولت افغانستان از سبک 
مبارزه سردار شهید سلیمانی با داعشی ها که یک بُعد آن گسترش بسیج 
مردمی برای حفظ امنیت شهرها و روستاهاست، الگو بگیرد و با کمک مردم و 
بدون اتکال به قدرت های بیگانه که خود تروریست پرور و داعش پرور هستند، 

بتواند تأمین امنیت مردم مظلوم افغانستان را بنماید.
 البته در افغانستان کار فرهنگی هم باید بیشتر بشود چراکه افکار پوسیده 
وهابیون جنایتکار در آنجا ریشه دار است و سابقه این جنایت ها و شیعه کشی ها 
در آنجا طولانی است. خدا رحمت کند مرحوم آقای حاج شیخ محمد تقی 
بهلول را که برای خودم تعریف کرد که بعد از حادثة کشتار مسجد گوهرشاد و 
سخنرانی در اجتماع عظیم مردم بر علیه کشف حجاب رضاخان که منجر به 
کشتار بی رحمانه مردم در مسجد گوهرشاد شد، مأموران حکومتی پیوسته در 

پی دستگیری من بودند و من چاره ای جز فرار به افغانستان نداشتم.
داستان فرار به افغانستان و ماجراهایی که برای شیخ محمد تقی بهلول در 
آنجا پیش می آید و سال ها در زندان افغانستان بسر می برد مفصل است و من 
فقط می خواهم به یک ماجرا اشاره کنم که با مطلب فعلی ما همخوانی دارد. 
مرحوم بهلول گفت به افغانستان که رسیدم با پای پیاده از روستایی به روستای 
دیگر می رفتم و سعی می کردم کسی متوجه نشود که من یک روحانی شیعه 
هستم تا اینکه روزی در کنار مزرعه ای به استراحت نشسته بودم و صاحب آن 
مزرعه آمد و احوالی از من پرسید و دلش به بینوایی من سوخت و مرا برای 

استراحت به خانه اش برد.
شب شامی خوردیم و خوابیدیم، ساعتی از شب نگذشته بود که چند نفر به 
آن خانه وارد شدند و دیدند من خوابیدم، پرسیدند این آقا کیست و ظاهرش 
به روحانیون شیعه می خورد! صاحبخانه گفت مرد بینوا و بیچاره ای است و 
امشب استراحت می کند و فردا می رود، آنها گفتند که این آدم معلوم است 
شیعه است و ما او را می کشیم! صاحبخانه خیلی ناراحت شد و گفت او مهمان 
من است و ما هم که نمی دانیم او شیعه هست یا نه، من اجازه چنین کاری را 

به شما نمی دهم!
 مرحوم بهلول می گفت من بیدار بودم و همه گفت و شنود اینها را می شنیدم 
و چاره ای جز این که خود را به خواب بزنم نداشتم، بالاخره از آن ها اصرار بر 
کشتن من و صاحبخانه هم پیوسته مخالف می کرد تا این که به یکی از آنها 
گفت فلانی تو که معتقدی هفت شیعه را که بکشی به بهشت می روی! خوب 
تو تا الآن چهارده تا شیعه را کشتی اگر واقعاً  این حرف درست باشد تو دیگر 
صد درصد بهشتی هستی از کشتن این یک نفر بیخیال شو و من دوست 
ندارم به مهمانم خیانت کنم و او را در خانه من بکشید و با این حرف آنها رفتند 
خوابیدند ولی نصف شب صاحبخانه مرا بیدار کرد و گفت این رفقای من قصد 
جان تو را دارند، بلند شو تا بیدار نشده اند از اینجا فرار کن و من هم ترسان و 

لرزان از آن خانه پا به فرار گذاشتم.
از این ماجرا می فهمیم که تا کنون به سر شیعیان مظلوم افغانستان چه آمده 
است. ولی همین افراد قاتل و جانی امروزه به عنوان تروریست های داعش به 
کشتارهای دسته جمعی و آن هم کودکان  دختران و نوجوانان روی آورده اند تا 
مثلًا به خیال خود نسل کشی کنند؛ از خدای متعال مسئلت داریم به حرمت 
قرآن و اهل بیت )ع( و ماه مبارک رمضان شر دشمنان اسلام را به خودشان 
بازگرداند و مسلمانان مظلوم را در اقصی نقاط عالم اسلام یاری فرماید و 

ظالمان و ستمگران را به عذاب الهی مخلد بفرماید.
فعال فرهنگی

اخبار

 
و  تامین  تهیه،  اینکه  بیان  با  جمهوری  رییس 
سازمان  کاری  اولویت  اصلی ترین  واکسن  ساخت 
بهداشت  وزارت  و  مرکزی  بانک  بودجه،  و  برنامه 
است، گفت: طبق برنامه وزارت بهداشت، تا پایان 
تیرماه ۱۳میلیون نفر گروه پرخطر درکشور واکسینه 

خواهند شد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
دویست و بیست و سومین جلسه ستاد هماهنگی 
اقتصادی دولت روز یکشنبه به ریاست حجت الاسلام 
برگزار  جمهوری  رییس  روحانی  حسن  والسلمین 
ستاد  تصمیمات  پیرو  جلسه  این  ابتدای  در  شد. 
هماهنگی اقتصادی دولت برای تامین منابع لازم و 
اولویت بخشی در پرداخت های ضروری تهیه، تامین 
و خرید واکسن، دستگاه های مختلف گزارش های 

اقدامات انجام شده در این زمینه را  ارایه کردند.
تهیه و تامین واکسن از صندوق کوواکس و خرید و 
واردات واکسن مطابق توافقات انجام شده با برخی 
از کشورها، تسریع در پرداخت منابع تخصیص یافته 
و هماهنگی های لازم میان دستگاه ها برای پیشبرد 
امور، از جمله مباحث مطرح شده در این جلسه برای 

تامین فوری واکسن بود.
رییس جمهوری با اشاره به اهمیت اجرای سند 
واکسیناسیون، گفت: اگرچه مسیر تهیه و تامین 
رغم  به  اما  نیست  آسان  و  هموار  چندان  واکسن 
محدودیت هایی که در این خصوص در جهان وجود 
دارد و همچنین به جهت محدودیت های تحریمی 
در زمینه اختصاص منابع ارزی آن، با عنایت به تلاش 
ها و اقدامات انجام شده می توانیم امیدوار باشیم که 
تامین و واردات واکسن به یک روال قطعی با سرعت 
لازم برسد به گونه ای که هیچ ناهماهنگی و مانعی در 

این مسیر وجود نداشته باشد.
روحانی با اشاره به ماموریت و وظایف دستگاه های 
مختلف در این خصوص افزود: همان طور که دولت 
واکسن  ساخت  و  تامین  تهیه،  است،  کرده  اعلام 
اصلی ترین اولویت کاری سازمان برنامه و بودجه، 

بانک مرکزی و وزارت بهداشت و درمان بوده که البته 
در این زمینه  وزارت امور خارجه نیز اهتمام ویژه و 

موثری در دستور کار خود قرار داده است.
رییس جمهور تاکید کرد: اولویت سیاستی دولت، 
ایجاد توان تولید داخلی در امر واکسن است، ولی از 
نظر زمانی تا رسیدن به نقطه تکافوی تامین داخلی، 
برای حفظ جان مردم نباید زمان را از دست داد و 
نیاز کشور باید از محل واردات واکسن تامین شود 
به همین منظور وزارت بهداشت همزمان با واردات، 
برای خرید واکسن تولید داخل از تولید کنندگان 
داخلی، قرارداد منعقد کرده و پرداخت های لازم را 

صورت می دهد.
روحانی با تاکید بر الزام اجرای سند واکسیناسیون، 
گفت: طبق برنامه وزارت بهداشت و درمان تا پایان 
تیرماه ۱۳ میلیون نفر گروه پرخطر در کشور، واکسینه 
خواهند شد و روند اجرای عملیات واکسیناسیون به 
نحوی انجام خواهد گرفت که تزریق روزانه واکسن در 

سایت مربوطه ثبت و بطور منظم افزایش یابد.
و  کسب  و  خانوارها  از  حمایت  جلسه،  این  در 
کارهای آسیب دیده از کرونا در سال ۱۴۰۰ با ارائه 
بسته های حمایتی مورد بحث و بررسی قرار گرفت 
و تاکید شد با توجه به اینکه اصناف در طول یکسال 
گذشته با همه توان خود به میدان آمدند و با وجود 
زیان مالی گسترده، به ادامه حیات اقتصادی کشور 
کمک کردند، لازم است حمایت های جامع دولت از 
اصناف، خانواده ها و کسب و کارهای آسیب دیده تا 

پایان شیوع کرونا ادامه یابد.
دکتر روحانی پس از گزارش سازمان برنامه و بودجه 
از میزان حمایت های مختلف از جمله کسب و کارها 
و خانوارهای آسیب دیده از کرونا در سال گذشته و 
برنامه های حمایتی در سال جاری در این زمینه، 
گفت: آسیب گسترده پاندمی کووید ۱۹ به اقتصاد، 
مانند خود این بیماری امری فراگیر و جهانی بوده 
و هیچ کشوری از خسارت های آن مصون نمانده 
است اما فشار اقتصادی این بیماری به کشور و ملت 

ما بسیار بیشتر و مضاعف بوده چرا که ایران در شرایط 
اقتصادی  ترین جنگ  انسانی  و غیر  ترین  سخت 
جهان، با این بیماری و عوارض ناشی از آن مقابله 

کرده است.
شده  انجام  اقدامات  به  اشاره  با  جمهور  رییس 
در این زمینه گفت: در شرایط جنگ اقتصادی با 
به  ارز  وجود کمترین میزان فروش نفت و دریافت 
سال  در  دولت  دشمن،  سخت  های  تحریم  سبب 
گذشته با تمهیدات قانونی لازم، به کسب و کارها و 
خانوارهای آسیب دیده از کرونا و تقویت زیرساخت 
های بهداشت و درمان و تامین تجهیزات پزشکی و 
بدهی خود به گروه های مختلف از جمله پرستاران 
به صورت پرداخت مستقیم، تسهیلات بانکی و یا 
افزایش توان خرید کمک کرده است و تصمیمات 
لازم را برای تسهیل کار و امهال فرصت های مالیاتی و 

تامین اجتماعی را اتخاذ نموده است.
دکتر روحانی افزود : برای سال ۱۴۰۰ هم، پیش 
بینی های لازم برای تامین واکسن و حمایت های 
مالی و بانکی انجام شده و به مرحله اجرا درخواهد 

آمد.

رییس مجلس شورای اسلامی گفت: صدای واحد مسوولان جمهوری اسلامی ایران 
تحت مدیریت هوشمندانه رهبر انقلاب نقش موثری در جلوگیری از زیاده خواهی های 
دشمن داشته است و حفظ این اتحاد تا رسیدن به نتیجه مطلوب نهایی امری ضروری 

است.
»محمد باقر قالیباف« در آغاز نشست جلسه علنی روز یکشنبه با تسلیت ایام شهادت 
مولی الموحدین علی علیه السلام  گفت: از تمامی مردم شریف و عزیز ایران اسلامی 
تقاضای دعای ویژه برای خدمتگزاران کشور از جمله نمایندگان را دارم و امیدوارم با 
دعای نافذ آنها بتوانیم به وظایف سنگینی که در قبال مردم در کشور عزیزمان داریم به 
درستی عمل کنیم. رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به مذاکرات وین گفت: این 
روزها مذاکرات بین ایران و ۴+۱ همراه با فراز و نشیب های زیادی در جریان است یک 
روز اخبار پیشرفت مذاکرات و روز دیگر خبرهای بروز اختلافات منتشر می شود که همه 
اینها نشان دهنده جدی بودن مذاکرات است. قالیباف گفت: خداوند بزرگ را شاکریم 
که قانون اقدام راهبردی مجلس برای لغو تحریم ها باعث باز شدن قفل های صنعت 
هسته ای کشور شده و ظرفیت های لازم جهت مذاکرات را برای تیم مذاکره کننده 
فراهم آورده است. وی افزود: در حال حاضر همین ظرفیت های تولید شده و قدرت 
عینیت یافته محور بده و بستان ها در مذاکرات جاری قرار گرفته است تا به پشتوانه این 

قدرت آفرینی امکان تامین و تضمین منافع عموم مردم فراهم  شود.
رییس مجلس خاطرنشان کرد: صدای واحد مسوولان جمهوری اسلامی ایران 
تحت مدیریت هوشمندانه رهبر معظم انقلاب تاکنون نقش موثری در جلوگیری از 
زیاده خواهی های دشمن داشته است، حفظ این اتحاد تا رسیدن به نتیجه مطلوب 

نهایی امری ضروری است که ان شاء الله مورد توجه همه ما خواهد بود.
قالیباف یادآور شد: همانطور که در گذشته نیز بارها گفته شده همسو با سیاست های 
تعیین شده از سوی رهبر معظم انقلاب، ما در پی رفع کامل عملی و فوری همه 
تحریم ها هستیم، اگر همه تحریم ها به طور کامل برداشته شود و اثرات اقتصادی آن 

به شکل عملی راستی آزمایی شود نباید حتی یک ساعت تاخیر کرد.
وی گفت: دشمنان ایران بدانند که مردم ما علیرغم تلاش برای رفع تحریم ها هرگز 

منتظر اقدام آنها نخواهند بود، ابتکار عمل به دست ایران است به آنها توصیه می کنیم 
به جای زیاده خواهی و تعلل در مذاکرات با انجام کامل و عملی تعهدات خود بیشتر از 

این در رفع تحریم ها تاخیر نکنند.
رییس مجلس خاطر نشان کرد: با گذشت زمان هزینه های آنان برای بازگشت به 
برجام سنگین تر خواهد شد در همین راستا از تیم مذاکره کننده می خواهیم که با 
قدرت در چارچوب سیاست های تعیین شده توسط رهبر معظم انقلاب، حقوق مردم 

ایران را مطالبه کنند و مراقب فریب های تجربه شده پیشین باشند.
دوگانه سازی میدان و دیپلماسی ضد منافع ملی است

قالیباف افزود:موضوع بعدی که لازم است علیرغم موضع گیری های قبلی، از تریبون 
رسمی مجلس به آن اشاره کنم درباره برخی صحبت ها علیه قهرمان ملی ایران و 
دوگانه سازی غیرکارشناسی  و وهم آلود از قدرت میدانی و قدرت دیپلماسی است، 

این دوگانه سازی به طور حتم ضد منافع ملی است.
رییس مجلس بیان کرد: بدون قدرت میدانی، قدرت دیپلماسی توانی برای موفقیت 
ندارد و بدون قدرت دیپلماسی، قدرت میدانی هرگز به تمام اهداف خود برای تامین 
منافع ملی دست نخواهد یافت. وی گفت: این همان مجاهدت هوشمندانه است که 
حاج قاسم سلیمانی در منطقه با هم افزایی قدرت میدانی و قدرت دیپلماسی توطئه 
دشمنان را خنثی کرد و از همان طریق قدرت عظیمی برای دیپلماسی به وجود آورد.

قالیباف یاد آور شد: در اولین روزهای پس از شهادت سردار سلیمانی نیز عرض کرده 
بودم که باور دارم همانطور که شهادت شهید بهشتی ریشه منافقان را از کشور کند و 
خطر جریان نفاق را از انقلاب دور کرد، خون شهید سلیمانی نیز جریان خودباخته 
غرب زده را رسوا می کند و به فضل الهی ریشه آنها را می خشکاند. رییس مجلس خاطر 
تصریح کرد: امروز آثار این اتفاق  را به عینه می بینیم ومطمئن هستیم که خون شهید 
سلیمانی تاثیراتی تاریخ ساز در مسیر پیشبرد اهداف و آرمان های انقلاب اسلامی 
خواهد داشت. قالیباف افزود: در عین حال مجلس شورای اسلامی نیز وظیفه خود 
می داند نسبت به برخورد با عوامل و موثرین این قبیل اقدامات نسنجیده پیگیری های 

لازم را به انجام رساند و از ظرفیت های قانونی خود در این مساله استفاده نماید.

رییس مجلس شورای اسلامی:

در پی رفع کامل عملی و فوری همه تحریم ها هستیم 

رییس جمهوری در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

1۳ میلیون نفر گروه پرخطر تا پایان تیرماه واکسن دریافت می کنند

مرتضی نحفی قدسی*

در  ابلاغیه  قانون،  طبق  اینکه  بیان  با  کشور  وزیر   
حکم قانون باید از سوی رییس جمهوری به دستگاه 
های اجرایی ابلاغ شود،گفت: تفسیر حقوقی معاونت 
حقوقی رییس جمهوری از ابلاغیه انتخابات شورای 
نگهبان مبنای عمل ماست و متتظر تفسیر این معاونت 
در  یکشنبه  روز  فضلی  رحمانی  عبدالرضا  هستیم. 
حاشیه نشست ستاد انتخابات در نشست خبری با 
اشاره به ابلاغیه اخیر شورای نگهبان و اجرای آن از 
ابلاغ  پیرو  سوی وزارت کشور گفت: شورای نگهبان 
رجال  شده  موظف  انتخابات  کلی  های  سیاست 
سیاسی را تعریف و تفسیر کند و شرایطش را بگوید. 
است  نگهبان  شورای  عهده  بر  کاملا  مسئولیت  این 
که شورای نگهبان هم این کار را انجام داد و به وزارت 
کشور ابلاغ کرد. وزیر کشور با بیان اینکه طبق قانون هر 
نوع ابلاغیه قانون و آنچه که در حکم قانون است باید 
توسط رئیس جمهوری به دستگاه های اجرایی ابلاغ 
شود، اظهار کرد: این موضوع را روز بعد از ابلاغ از سوی 
شورای نگهبان در نامه ای به اطلاع رئیس جمهوری 
رساندیم. رحمانی فضلی افزود: در این زمینه موضوع 
اول نحوه ابلاغ است که باید از طریق رییس جمهوری 

باشد و دوم اینکه تفسیر حقوقی توسط معاونت حقوقی 
رئیس جمهوری به ما اعلام شود.  وی با بیان اینکه 
قسمت عمده این ابلاغیه مربوط به خود شورای نگهبان 
است و شورای نگهبان به نظر بنده یک گام در این زمینه 
جلو رفته است، گفت:  قبلًا هم شورای نگهبان طبق 
نظارت استصوابی عمل نظارت را بر همین اساس انجام 
می داده است.  شورای نگهبان این بار همان اقدامی را 
که انجام داده است تحت یک سری شاخص ها و یک 
سری شرایط توضیح داد، مشخص و تبیین کرد. وی 
اضافه کرد:  سه مورد از این موارد مربوط به وزارت کشور 
بود که به سن، مدرک تحصیلی و سوء پیشینه مربوط 
است و از وزارت کشور خواسته تا حین ثبت نام این 
بیان  با  از داوطلبان بگیرد. رحمانی فضلی  را  مدارک 
اینکه منتظر نتیجه بررسی حقوقی معاونت حقوقی 
نوع  اگر هر  رئیس جمهور هستیم، خاطرنشان کرد: 
برداشت حقوقی از این مسئله شود قطعاً آن را تعمیم 
خواهیم داد و حتماً به دنبال اجرای قانون خواهیم بود. 
باید متناسب با تفسیر عمل کنیم اما این به معنای عدم 
همکاری یا به معنای نادیده گرفتن رابطه و فعالیت های 
شورای نگهبان با وزارت کشور نیست. وی با اشاره به 

اطلاعیه شماره ۵ شورای نگهبان اظهار کرد: شورای 
نگهبان در این اطلاعیه رسماً گفته کسانی که ثبت نام 
می کنند باید این مدارک را همراه خود داشته باشند 
و اگر از وزارت کشور بخواهند این مدارک را برای آنان 
جمع کنیم و بفرستیم قطعاً مانعی برای ما نخواهد 
داشت اما در هر حال ما مجری قانون هستیم و قانونی 
که فعلًا حاکم هست همین ماده ۵۵ قانون انتخابات 
وزیر  آن عمل خواهیم کرد.  به  و حتماً  موجود است 
کشور ابراز امیدواری کرد مجموعه این کارها منجر به 
شفاف سازی بیشتر و احقاق حقوق همه داوطلبان و 
نامزدها شود و گفت: اگر داوطلبان نتوانند شرایط را 
احراز کنند، باید بتوانند با توجه به همین مصوبه شورای 
نگهبان که به آنان ابلاغ می شود، آنان نیز قدرت دفاع 
داشته باشند. به نظر من شورای نگهبان در زمینه ابلاغ 
جلوتر رفته و این موضوع قابل بررسی است. رحمانی 
فضلی درباره  برخی نگرانی ها در این زمینه یاد شده و 
تفسیر حقوقی متعدد، گفت: ضمن احترام به همه این 
تفاسیر سیاسی و هر نگاه و تفسیر حقوقی، باید بگویم 
که نفسیر حقوقی معاونت حقوقی ریاست جمهوری 

مبنای عمل ما خواهد بود و منتظر آن هستیم.

وزیر کشور

مبنای عمل وزارت کشور تفسیر معاونت حقوقی رییس جمهوری است

تحقق  برای  باید  گفت:   انتظامی  نیروی  فرمانده 
پلیس در تراز انقلاب اسلامی تلاش کنیم و برنامه ریزی 

و اهداف ما در مسیر تحقق این مهم شکل بگیرد.
سردار حسین اشتری روز یکشنبه در دیدار با اساتید 
دانشگاه علوم انتظامی امین اظهار داشت: بر روح 
بلند و ملکوتی امام خمینی )ره( درود و رحمت می 
فرستیم و یاد و خاطره شهدای انقلاب اسلامی، دوران 
امنیت  و  نظم  و حریم  مدافعان حرم  دفاع مقدس، 
گرامی می داریم و آرزوی طول عمر توام با صحت و 
سلامتی برای فرماندهی معظم کل قوا مدظله العالی 

داریم.
وی افزود: یاد و خاطره استاد بزرگوار شهید آیت الله 
مرتضی مطهری را گرامی می داریم؛ استاد بزرگواری 

که امام راحل و مقام معظم رهبری در خصوص فضائل 
این شهید بزرگوار بیانات بسیار حکیمانه و زیبایی را 

ارائه کردند.
مقام  بیانات  به  اشاره  با  انتظامی  نیروی  فرمانده 
معظم رهبری مدظله العالی همزمان با ۱۲ اردیبهشت 
ماه و در گرامی داشت هفته معلم یادآور شد: معظم 
له طی این فرمایشات نیز به فضائل علمی، اخلاقی، 
جهادی و انقلابی شهید مطهری اشاراتی داشتند؛ 
این شهید بزرگوار برکات زیادی را برای کشور و انقلاب 
داشتند و سلسله سخنرانی ها و متون و کتب ایشان در 

هر زمانی قابل بهره برداری است.
سردار اشتری با قدردانی از دست اندرکاران برگزاری 
لطفعلی  سردار  ویژه  به  معلم  مقام  از  تجلیل  آیین 

بختیاری فرمانده دانشگاه علوم انتظامی امین ادامه 
داد: هفته پاسداشت مقام معلم را به همه اساتید، 
مراکز  و  دانشگاه  اعضای علمی   ، مربیان  معلمان، 
آرزوی  و  تبریک می گویم  انتظامی  نیروی  آموزشی 
سلامتی و موفقیت روزافزون برای یکایک شما عزیزان 

و خانواده های محترمتان دارم.
این مقام ارشد انتظامی با تاکید بر اینکه اهمیت و 
جایگاه معلمی و تدریس بر کسی پوشیده نیست، 
تصریح کرد: در فرمایشات ائمه معصومین و علمای 
بزرگ نیز بارها و بارها به این جایگاه و مقام رفیع اشاره 
شده است؛ شما اساتید بزرگوار و معلمان و مربیان 
دلسوز باید قدر جایگاه خود را بدانید و آگاه باشید که 

مسئولیت سنگینی بر دوش دارید.

فرمانده ناجا:

باید برای تحقق پلیس در تراز انقلاب اسلامی تلاش کنیم
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خوشبختانه، سیب در تمام فصول سال در کشورمان موجود است و سرشار 
از ویتامین ها، مواد معدنی، فیبر و آنتی اکسیدان ها می باشد. این ها همه مواد 
مغذی هستند که بدن برای دور کردن ویروس ها و سایر عفونت ها و بیماری ها 

نیاز دارد.
وقتی حرف از میان وعده های راحت و مغذی به میان می آید، نمی توانید 
که  است  سیرکننده  میان وعده ی  یک  میوه  این  بگیرید.  نادیده  را  سیب 
می توانید وقتی بیرون از خانه به سر می برید و یا زمانی که در محل کارتان 
هستید از آن لذت ببرید. خوشبختانه، سیب در تمام فصول سال در کشورمان 
موجود است و سرشار از ویتامین ها، مواد معدنی، فیبر و آنتی اکسیدان ها 
می باشد. این ها همه مواد مغذی هستند که بدن برای دور کردن ویروس ها و 

سایر عفونت ها و بیماری ها نیاز دارد.
بنابراین، آیا واقعاً مصرف روزانه یک سیب شما را از پزشک بی نیاز می کند؟ 
متخصصان هنوز در این باره مطمئن نیستند، اما تحقیقات سال ۲۰۱۵ نشان 
داد که به نظر می رسد بخشی از بزرگسالانی که با این عادت سالم زندگی 

می کنند، به داروهای تجویزی کمتری نیاز پیدا می کنند.
چه ترجیح دهید این میوه را به طور کامل نوش جان کنید و یا تکه های آن 
را با کره بادام زمینی و یا همراه سالاد خود میل نمایید، لازم است از برخی از 

اثرات آن بر سیستم ایمنی تان مطلع شوید:
۱. کوئرسِتین آن به کنترل التهاب کمک می کند

سیب منبع غنی از مواد شیمیایی گیاهی است؛ مانند کوئرستین، که به 
اثرات آنتی اکسیدانی و ضدالتهابی که به تنظیم پاسخ های ایمنی بدن کمک 

می کند، شناخته شده است.
در اینجا خلاصه چگونگی عملکرد آن آمده است: رادیکال های آزاد نه تنها 
به سلول های شما آسیب می رسانند، بلکه ژن هایی را که موجب افزایش پاسخ 
التهابی می شوند را نیز فعال می کنند. التهاب مزمن با بسیاری از بیماری های 
جدی و مشکلات سلامتی مرتبط است؛ اما خوشبختانه، مطالعات نشان 

داده اند که کوئرستین می تواند نشانگرهای التهاب را کاهش دهد.
به نظر می رسد که به ویژه سیب های قرمز سرشار از این فلاوونوئید باشند. 
به یاد داشته باشید که پوست سیب را جدا نکنید در غیر این صورت این فواید 
را از دست خواهید داد، زیرا کوئرستین به طور ویژه در پوست سیب یافت 

می شود.
۲. فلاوونوئیدهای آن به تنظیم سیستم ایمنی بدن کمک می کنند

کوئرستین تنها آنتی اکسیدانی نیست که در سیب وجود دارد. این میوه 
همچنین دارای شماری از فلاوونوئیدهای دیگر مانند کاتِچین، اپی کاتچین، 
پروسیانیدین، فلوریدزین، اسید کوماریک، اسید کلروژنیک و اسید گالیک 
است که برای سیستم ایمنی و التهابی فوایدی دارند. در حقیقت، وقتی 
سیب ها با سایر میوه های محبوب مقایسه می شوند، دومین رتبه بالاترین 

فعالیت آنتی اکسیدانی و بالاترین مقدار فنولیک های آزاد را دارند.

تحقیقات نشان داده است که این نوع مواد شیمیایی گیاهی هم پاسخ های 
التهابی و ایمنی را تنظیم کرده و هم از بدن در برابر استرس اکسیداتیو 

محافظت می کنند.
اگرچه باید به خاطر داشته باشید که فلاوونوئیدهای موجود در سیب تا حد 
زیادی در پوست آن متمرکز شده و معمولًا در انواع دارای رنگ قرمز تیره تر، 

بیشتر یافت می شوند.
۳. پکتین آن از سلامت روده هایتان حمایت می کند

آیا می دانید بخش بزرگی از سیستم ایمنی بدن در دستگاه گوارشتان نهفته 
است؟ این بدان معنی است که سالم و متعادل نگه داشتن میکروبیوم، کلیدی 
برای اطمینان از آمادگی بدن برای مبارزه با عفونت ها است. سیب می تواند به 
حمایت از سلامت روده کمک کند زیرا نوع خاصی از فیبر محلول به نام پکتین 
را فراهم می نماید. مطالعه ای در سال ۲۰۱۰ نشان داد که وقتی زنان در روز 
دو عدد سیب مصرف می کنند، تنها بعد از دو هفته باکتری های خوب روده 

خود را افزایش می دهند.
طبق پژوهشی در سال ۲۰۱۹، یک سیب حاوی نزدیک به ۱۰۰ میلیون 
سلول باکتری است. توجه داشته باشید که این مطالعه همچنین نشان داد که 
به نظر می رسد سیب های ارگانیک نسبت به سیب های مرسوم، دارای مزیت 

بیشتری هستند، زیرا انواع متنوعی از باکتری را در خود جای داده اند.
4. ویتامین C آن به فرآیندهایی که از شما در برابر عفونت ها محافظت 

می کنند، سوخت رسانی می کند
بر کسی پوشیده نیست که ویتامین C یکی از بهترین موارد دفاعی بدن در 
زمان رفع سرماخوردگی آزاردهنده و سایر بیماری هاست. با این وجود آنچه 
ممکن است ندانید این است که این ویتامین نقش های مختلفی در تقویت 

سیستم ایمنی بدنتان ایفا می کند.
مطالعات نشان داده اند که با مصرف ویتامین C بیشتر، می توانید سطح 
آنتی اکسیدان های خون را به میزان قابل توجه ۳۰% افزایش دهید که این 
خود می تواند به سیستم دفاعی بدن شما کمک کند تا از شما در برابر التهاب 

محافظت کند.
یک بررسی در سال ۲۰۱۷ نشان داد که ویتامین C همچنین سد اپیتلیال را 
در برابر عوامل بیماری زا تقویت و سلول های شما را در برابر استرس اکسیداتیو 

محیطی حفظ می کند.
یک سیب بزرگ حاوی حدود ۳/۱۰ میلی گرم ویتامین C است که ممکن 
است زیاد به نظر نرسد، اما ۴/۱۱% از نیاز روزانه شما را تأمین می کند. علاوه 
بر این، همچنین تحقیقات نشان داده اند که فعالیت آنتی اکسیدانی در یک 

وعده سیب )۱۰۰ گرم( معادل ۱۵۰۰ میلی گرم ویتامین C است.
حقیقت جالب: یک سیب خام با پوست تا ۱۱۵% ویتامین C بیشتر از یک 

عدد سیب بدون پوست دارد.
5. فیبر محلول آن سلول های ایمنی را ضدالتهاب می کند

ارزشمندترین ماده ای که سیب داراست، فیبر است. یک سیب متوسط 
۴/۴ گرم از ۲۵ گرم فیبر مورد نیاز روزانه شما را فراهم می کند. خب، این 
چه ارتباطی با سیستم ایمنی بدن شما دارد؟ در سال ۲۰۱۰ مطالعه ای 
نشان داد که فیبر محلول موجود در سیب »هویت« سلول های ایمنی را 
آنکه  از  پس  حقیقت،  در  می دهد.  تغییر  ضدالتهاب  به  پیش التهاب  از 
دانشمندان در همه موش ها بیماری ایجاد کردند فقط نیمی از موش هایی 
که از فیبر محلول تغذیه می کردند، در مقایسه با گروه دیگر، بیمار شدند، 
و ۵۰% زودتر بهبود یافتند. نویسندگان این مطالعه ادعا می کنند دلیل این 
اثر این است که فیبر محلول باعث افزایش تولید پروتئین ضدالتهابی به نام 

اینترلوکین ۴ می شود.

اثرات شگفت انگیز سیب بر سیستم ایمنی

باورهای غلط درباره عسل  یک متخصص قلب و عروق :

چطور بفهیم افت فشارخون داریم؟

متخصص قلب و عروق گفت: کاهش فشار خون با علائمی از جمله سرگیجه، 
احساس منگی، بی حالی و ضعف همراه است.

محمود افتخارزاده، متخصص قلب و عروق در رابطه با فشار خون پایین،گفت: 
فشار خون پایین وقتی اتفاق می افتد که فشار سیستولیک یا ماکزیمم کمتر از ۹۰ 

میلیمتر جیوه باشد.
وی ادامه داد:کاهش فشار خون با علائمی از جمله سرگیجه، احساس منگی، بی 
حالی و ضعف همراه است. فشار خون پایین بیشتر در مواقعی رخ می دهد که فرد 
تغییر وضعیت دارد. به عنوان مثال فرد در حالت خوابیده علامتی ندارد اما به محض 
نشستن یا بلندشدن دچار سیاهی چشم، عدم تعادل و سرگیجه می شود. فشار خون 

پایین در حالت های مزمن به صورت خستگی و ضعف و بی حالی نمایان شود.
این متخصص قلب و عروق  یکی از علل ایجاد فشار خون پایین را مصرف دارو 
از دستور  بالا بیش  اگر داروهای درمان فشار خون  عنوان کرد و اظهار داشت: 
استفاده شود، می تواند موجب ایجاد فشار خون پایین شود. داروهایی که برای 

بزرگی پروستات استفاده می شود هم می تواند موجب کاهش فشار خون شود.
افتخارزاده افزود: برخی بیماری ها مثل کووید ۱۹ می تواند تا ماه ها موجب کاهش 

فشار خون همراه با طپش قلب هنگام تغییر وضعیت شود.
وی تصریح کرد: فشار خون پایین در افراد مسن هم دیده می شود. تغییرات 
از  به ویژه پس  افراد مسن می تواند موجب افت فشار خون  سیستم عصبی در 
ایستادن یا نشستن طولانی شود. فشار خون پایین در افراد مسنی که زوال عقل  و یا 

پارکینسون دارند دیده می شود.
این متخصص قلب و عروق  خاطرنشان کرد: افت فشار خون در بیماران مسن 
پارکینسونی می تواند موجب افت هوشیاری و سنگ کوب شود. توصیه می شود این 
افراد از مایعات بیشتری استفاده کنند و به غذای خود نمک بزنند؛ البته داروهایی 

هم می توان برای این افراد تجویز کرد.
مسن  بیماران  در  شکم  بانداژ  و  واریس  جوراب  پوشیدن  با  افزود:  افتخارزاده 
پارکینسونی می توان از افت شدید فشار خون به ویژه در تغییر وضعیت جلوگیری 

کرد.
وی با این توضیح که فشار خون پایین می تواند با تعریق همراه باشد، گفت: در 
برخی بیماری ها مثل بیماری پات، افت مختصر  فشار خون همراه با تعریق و افزایش 

ضربان قلب روی می دهد.
این متخصص قلب و عروق خاطرنشان کرد: یکی از مواردی که موجب افت فشار 
می شود نرسیدن خون به مغز برای لحظه ای کوتاه است. در ابتدا باید علت این 
عارضه را پیدا کرد. مثلا فرد داروی خاصی مصرف می کند و یا خونریزی دارد. اگر 
علتی پیدا نشد این افراد باید مایعات بیشتری در حد دو لیتر در شبانه روز استفاده 

کنند و مقداری نمک به غذای خود اضافه کنند.
افتخارزاده تاکید کرد:گاهی افت فشار می تواند به دلیل اختلال در عملکرد غدد 

فوق کلیوی اتفاق بیفتد.

چگونه از سلامت روانی کودکان
 مراقبت کنیم؟

سلامت روانی فرزند به اندازه سلامت جسمی او بسیار مهم است، 
آمار  او مطرح است؛  و تحصیلات  رفتار  زمانی که موضوع  ویژه  به 
مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها نشان می دهد که یک پنجم 
کودکان سالانه یک اختلال روانی را تجربه می کنند، در حالی که همه 
مشکلات روانی قابل پیشگیری نیست، اما می توان با انجام برخی 

اقدامات، تا حدودی به حفظ سلامت روانی کودکان کمک کرد. 
 جلب اعتماد:

رابطه فرزند با والدین نقش بسزایی در سلامت روانی فرزند دارد، 
احساس امنیت با اعتماد بین والدین و فرزند شکل می گیرد؛ والدین 
باید به فرزندشان اطمینان بدهند که قصد برآورده کردن نیازهای 
گرسنگی،  رفع  شامل  نیازها  این  دارند،  را  او  هیجانی  و  جسمی 

تشنگی، حفاظت او از سرما یا گرما و ترس و غم و ناراحتی است.
والدین باید به قول و وعده هایی که به فرزندشان می دهند وفادار و 
پایبند باشند، از بین بردن تهدیدات، عمل کردن به وعده ها و مراقبت 

از فرزند موجب جلب اعتماد بین والدین و فرزند می شود.
تقویت روابط سالم با اطرافیان:

رابطه والدین با فرزند یک رابطه مهم و حیاتی است، اما وجود این 
رابطه به تنهایی اهمیت ندارد؛ فرزند با داشتن سلامت روانی می تواند 
روابط متعددی با سایر اعضای خانواده از جمله پدربزرگ و مادربزرگ، 
اگر  حتی  باشد؛  داشته  همسایگان  و  دوستان  و  خویشان  اقوام، 
والدینی که دوست دارند اوقات فراغت و تنهایی را با فرزندشان سپری 

کنند، باید به آنها فرصت دهند تا با اطرافیان ارتباط برقرار کنند.
اوقات بازی فرزندتان را با همسالان، همسایگان و یا دوستانش تعیین 
و تنظیم کنید؛ به یاد داشته باشید که شما نیز بهترین دوست دوران 
کودکی برایتان مهم بود، این رابطه می تواند سلامت روانی فرزندتان 

را تغییر دهد.
آموزش روش های مدیریت استرس به فرزندان:

در حالی که حفاظت فرزند از حوادث تروما اهمیت بسزایی دارد و 
این بهترین کاری است که والدین می توانند انجام دهند، اما استرس 
می تواند موجب تشدید مشکلات روانی شود بنابراین والدین نمی 
توانند فرزندشان را از تجربه استرس دور کنند، زیرا استرس بخشی 

از زندگی است.
مخالفت با دوستان، کناره گیری از تیم ورزش و انجام تکالیف درسی 
از جمله مواردی است که گاهی اوقات برای فرزندان اتفاق می افتد، 
بنابراین مهارت های لازم برای مقابله با این شرایط را به فرزندتان 
بیاموزید، کارهایی که فرزندتان می تواند برای حفظ آرامش و دوری از 
استرس انجام دهد را شناسایی کنید و او را در شرایط سخت و دشوار 

به انجام این کارها تشویق کنید.
شکل گیری و ترویج عادت های سالم:

داشتن یک رژیم غذایی سالم، خواب کافی و ورزش و تحرک نه تنها 
برای حفظ سلامت جسمی بلکه برای حفظ سلامت روانی فرزندتان 
نیز ضروری است، بنابراین رشد و ترویج عادت های سالم را برای حفظ 

سلامت فکر و بدن به فرزندتان بیاموزید.
رشد عزت نفس:

رشد عزت نفس می تواند موجب بهبود سلامت روانی فرزندتان شود 
و این یک موضوع دو بُعدی برای والدین محسوب می شود، زیرا والدین 
سهم بسزایی در تقویت عزت نفس فرزندشان دارند و والدین باید شیوه 

رشد عزت نفس را به فرزندشان بیاموزند.
روش های رشد عزت نفس

تشویق و تمجید:
عباراتی مانند »تو باهوش ترین فرد در مدرسه هستی« کمکی به 
رشد عزت نفس فرزندتان نمی کند، از تشویق و تمجید فرزندتان به 
انجام کارهایی که کنترلی بر آنها ندارد مانند میزان هوش پرهیز کنید؛ 
از تلاش و کوشش او در انجام وظایف تمجید کنید و هرگز در تمجید و 

تعریف ها اغراق نکنید.
استقلال طلبی:

به  برای فرزندتان مهیا کنید، کودکان نسبت  را  فرصت استقلال 
استقلال و مستقل بودن در انجام وظایف شان احساس خوبی دارند، 
بنابراین اینکه والدین بتوانند شیوه لباس پوشیدن را به فرزندشان 
آموزش دهند و یا ضمن اعتماد، او را در تهیه یک ساندویچ خانگی 
یاری کنند، حس خوبی را در کودکان به وجود آورده و این باعث می 
شود که کودکان شایستگی خود را در انجام وظایف به والدین نشان 

دهند.
رشد کلامی:

زمانی که فرزندتان می گوید »من در درس ریاضی هیچگاه موفق 
نخواهم بود«، والدین باید او را تشویق کرده و حتی موفقیت جزیی 
او را مورد تمجید قرار دهند، اما این جملات به رشد کلامی کودک 
کمکی نمی کند؛ زمانی که فرزندتان افکار منفی نسبت به خودش 
دارد و گاهی این سوال را مطرح می کند که برای بهتر شدن چه کاری 
باید انجام دهد، به فرزندتان کمک کنید که نتایج موفقیت آمیز را به 

تصویر بکشد.
رشد مهارت های جدید:

به فرزندتان کمک کنید تا استعدادها و علایقش را کشف کند؛ او را در 
انجام فعالیت ها مشارکت دهید و تشویق کنید تا با سختکوشی، کار را 

به بهترین شیوه ممکن انجام دهد.
بازی با والدین:

کودکی که دارای سلامت جسمی و روانی است، نیاز به بازی دارد؛ به 
راستی بزرگسالان نیز نیاز به بازی دارند، بنابراین هم اکنون کار و سایر 
وظایفتان را کنار بگذارید و فقط روی فرزندتان متمرکز شوید و قدری از 

زمان روزانه خود را را صرف فرزندتان کنید.
والدین ضمن بازی با فرزندشان نه تنها به ایجاد و شکل گیری یک 
رابطه کمک می کنند، بلکه زمینه آرامش و آسایش خود را نیز فراهم 
می کنند؛ کودکان، دیدن والدین و حضور آنها را در کنار خود و رهایی 

آنها از هرگونه نگرانی و دلواپسی را بسیار لذت بخش می دانند.
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معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمراستان قم  خبرداد:
کمک های میلیاردی خیران قمی به نیازمندان

معاون امور داوطلبان جمعیت هلال احمراستان قم گفت: ۲ خیر قمی ۲ میلیارد 
و ۱۷۵ میلیون ریال به طرح همای رحمت با هدف تهیه سبدهای معیشتی برای 

اهدا به نیازمندان کمک کردند.
امیرحسین علیمردانی با اعلام این خبر اظهار داشت: طرح همای رحمت در ماه 
رمضان با هدف تهیه سبدهای معیشتی و کمک مومنانه به منظور کمک به خانواده 
های بیماران صعب العلاج و متاثر از کرونا که تحت حمایت هلال احمر هستند با 

همکاری و مشارکت خیران و داوطلبان اجرا می شود.
وی افزود: بهره گیری از باورهای دینی، فرهنگی و ملی جهت تقویت حس نوع 
دوستی، توسعه مشارکت های مردمی و تقویت مسئولیت اجتماعی در بین آحاد 

مردم از دیگر اهداف اجرای این طرح به شمار می آید.
علیمردانی ادامه داد: این طرح همه ساله از نیمه ماه شعبان با جذب منابع 
خیران آغاز و تا پایان ماه  رمضان با هدف کمک به خانواده های نیازمند با حفظ 

کرامت انسانی ادامه خواهد داشت.
معاون جمعیت هلال احمر قم بیان کرد: یک خیر قمی مبلغ ۲ میلیارد ریال به 
منظور تهیه سبدهای معیشتی به طرح همای رحمت اهدا کرد که این کمک در 

قالب اهدای بُن به جهت حفظ کرامت مددجویان تهیه شد.
علیمردانی همچنین از اهدای ۷۰ سبد کالا به ارزش ۱۷۵ میلیون ریال توسط 
یک خیر دیگر به این طرح اشاره کرد و گفت: این سبدهای معیشتی در ایام وفات 
حضرت خدیجه بین خانواده های نیازمند و متاثران از کرونا و با حفظ کرامت توسط 

داوطلبان توزیع شد.
وی خاطر نشان کرد: تا پایان ماه رمضان بیش از ۲ هزار سبد کالا بین خانواده های 

نیازمند و متاثران از کرونا تحت حمایت هلال احمر توزیع می شود.
علیمردانی در پایان یادآور شد: علاقه مندان جهت کمک به طرح همای رحمت 
می توانند کمک های نقدی خودشان را به شماره حساب ۴۹۷۸۶۳۴۰۲۰ نزد 
بانک ملت با شناسه ۳۵۰۰۰۸۰۵۲۱۱۴ واریز کنند و  یا کمک های غیرنقدی خود 
را به جمعیت هلال احمر استان در خیابان ساحلی نبش کوچه هفت معاونت امور 

داوطلبان اهدا کنند.
  

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم :

جانبازان تندیس شجاعت هستند
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: جانبازان مروجان واقعی 
فرهنگ ایثار و شهادت و ادامه دهندگان راه شهدا و احیاگران مکتب عاشورایی، 

مکتب عزت، اقتدار و مقاومت هستند.
حجت الاسلام حسن هنرمند در دیدار با دو تن از جانبازان دوران دفاع مقدس 
استان قم بیان کرد: جانبازان در تمام لحظات زندگی با صبر، ایثار و ایستادگی در 

پای ارزش ها همواره در حال مجاهدت هستند.
وی افزود: جانبازان در راه خدا جهاد کردند و اعضا و جوارح خود را برای حفظ 
ارزش ها تقدیم و در این راستا صبر و تقوا پیشه کردند، اجر ایشان تنها با خداوند 
است. شما جانبازان انسان های آزاده ای هستید که در مکتب سید و سالار شهیدان 
درس ایثار و شهادت آموخته و بعد از دوران دفاع مقدس زینب گونه با صبر و 

ایستادگی الگو و تندیس شجاعت، ایثار و مقاومت شدید. 
 مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: شما مروجان واقعی فرهنگ 
ایثار و شهادت و ادامه دهندگان راه شهدا و احیاگران مکتب عاشورایی، مکتب 
عزت، اقتدار و مقاومت هستید و لذا بعد از دوران دفاع مقدس نه تنها رسالت شما به 
پایان نرسید بلکه سنگین تر از گذشته در مسیر تعالی نظام اسلامی در حال جهاد 
هستید. هنرمند خاطرنشان کرد: ایران اسلامی امنیت، عزت، اقتدار و پیشرفت 
خود را در تمامی عرصه ها مدیون مجاهدت ها، صبر و پایداری شهدا، جانبازان و 
خانواده های معظم ایشان است، شما سرمایه های معنوی نظام اسلامی هستید و 

برکت حضور شما برای نظام اسلامی ادامه دارد.
  

مدیرعامل چاپخانه قرآن کریم اسوه  خبرداد:

چاپخانه اسوه بزرگترین چاپخانه
 قرآن کریم در ایران

مدیرعامل چاپخانه قرآن کریم اسوه گفت : سرمایه این چاپخانه از محل درآمد 
حاصل از موقوفات اختصاص یافته به نشر و ترویج قرآن کریم است.

بابامحمدی انتشار قرآن کریم در سطح وسیع برای رفع نیاز های جامعه اسلامی 
ایران و جهان اسلام را از جمله اهداف ساخت و تجهیز این چاپخانه اعلام کرد و 
گفت: در مدت ۳ دهه ای که از فعالیت این چاپخانه می گذرد بیش از ۱۸ میلیون 

جلد کلام الله مجید در شکل و ابعاد مختلف چاپ شده است.
وی افزود: در این مجموعه علاوه بر چاپ قرآن کریم تاکنون ۱۵۰ عنوان کتاب 
دینی هم چاپ و منتشر شده است. مدیرعامل چاپخانه قرآن کریم اسوه با اشاره 
به اینکه در این چاپخانه پیشرفته ترین دستگاه های لیتوگرافی، چاپ و صحافی 
استفاده می شود گفت: علاوه بر پشتیبانی نیاز داخل کشور، قرآن ها  این چاپخانه 
در ابعاد مختلف، با رنگ وکیفیت های مختلف به خارج از کشور از جمله کشور های 
آسیای میانه و حاشیه خلیج فارس هم ارسال می شود. وی با اشاره به تاثیر افزایش 
قیمت کاغذ و دیگر تجهیزات این چاپخانه بر کاهش نیروی کار و تولید افزود: در 
حال حاضر ۱۰۰ نفر نیروی کار مستقیم در چاپخانه و بخش های فروش مشغول به 
کار هستند که تلاش می شود با رفع موانع کسری نیروی کار با هدف تولید بیشتر 

جبران شود.
 

دفتر آیت الله نوری همدانی مبلغ زکات 
فطره را اعلام کرد

دفتر آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید با صدور اطلاعیه ای مبلغ 
زکات فطره طبق نظر ایشان را اعلام کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر آیت الله نوری همدانی، در این اطلاعیه آمده 
است: با آرزوی قبولی طاعات و عبادات همه مؤمنین و مومنات به اطلاع می رساند 
طبق نظر مرجع عالیقدر حضرت آیت الله العظمی نوری همدانی دامت برکاته 
میزان زکات فطره ماه مبارک رمضان )۱۴۰۰ هجری شمسی/ ۱۴۴۲ هجری 
قمری(، برای هر نفر، یک صاع که تقریباً سه کیلوگرم گندم یا برنج و یا اجناسی که 
در رساله عملیه ذکر شد، است و مکلّف می تواند پول یکی از اینها را طبق قیمتی که 

در محل خودش دارد محاسبه نموده و به فقیر بپردازد.
اطلاعیه حاکی است: با توجه به اینکه قیمت هر کیلو گندم در بعضی مناطق 
نزدیک به هفت ) ۷ ( هزار تومان و قیمت هر کیلو برنج متعارف تقریباً بیست و پنج 
)۲۵( هزار تومان ، فطریه هر نفر به حساب گندم تقریباً بیست) ۲۰( هزار تومان و به 

حساب برنج هفتاد و پنج )۷۵( هزار تومان است.
 

میزان فطره از سوی دفتر آیت الله 
وحید خراسانی اعلام شد

دفتر آیت الله حسین وحید خراسانی از مراجع تقلید در پاسخ به سئوال جمعی از 
مومنان میزان زکات فطره ماه مبارک رمضان را اعلام کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر آیت الله وحید خراسانی در این خصوص آمده 
است: پیرو سوالات مکرر مؤمنین از دفتر حضرت آیت الله العظمی وحیدخراسانی 
) مد ظله العالی (مبنی بر میزان زکات فطره ماه مبارک رمضان ١۴۴٢، به اطلاع 
می رساند میزان زکات فطره برای هر نفر، یک صاع که تقریبا سه کیلوگرم گندم 
یا برنج و مانند اینها - از طعام های متعارف در محل - است که مکلّف می تواند 
پول یکی از اینها را طبق قیمتی که در محل خودش دارد محاسبه نموده و به فقیر 
بپردازد. پاسخ ادامه یافته است: از آنجا که قیمت هر کیلو گندم در بعضی مناطق 
نزدیک به ٠٠٠/٧ تومان ، و قیمت هر کیلو برنج متعارف تقریبا۰۰۰/۲۵ تومان 
میباشد ، فطریه هر نفر به حساب گندم تقریبا ۰۰۰/۲۰ تومان و به حساب برنج 

۰۰۰/۷۵ تومان میباشد و دفتر معظم له به این مبلغ زکات فطره را قبول می کند.

شاید از روان شناسان و رسانه ها شنیده باشید که می 
گویند برای ازدواج بلوغ عاطفی دو طرف لازم است و یا 
اینکه از دوستی یا آشنایی که به شما گفته باشد، فلانی 
از هنوز به بلوغ عاطفی نرسیده است. اما بلوغ عاطفی 

چیست و چه نشانه هایی دارد؟
به  دستیابی  برای  که  هستند  معتقد  شناسان  روان   
و  صحیح  ارتباطات  و  زندگی  در  مهم  های  پیشرفت 
همینطور ازدواج موفق افراد نیاز به بلوغ عاطفی دارند 
همانطور که جسم نیاز به پرورش و تقویت قوا دارد، ذهن و 
مغز ما نیز به بالغ شدن نیاز دارد که بخشی از آن مدیریت 
عواطف و در واقع دستیابی به تصمیم گیری های درست 
و غلبه بر احساسات در مواقع مناسب و همینطور نشان 

دادن احساسات در مواقع دیگر است.
اینکه یک فرد بداند در چه مواقعی می بایست از ذهن 
خود کمک بگیرد و تصمیم گیری های عاقلانه داشته 
باشد و در چه مواقعی با قلب و احساسش تصمیم بگیرید، 
چیزی است که تحت عنوان بلوغ عاطفی در روانشناسی 
شناخته می شود. بنابراین هر فردی برای داشتن یک 
ازدواج موفق و همینطور ارتباطات صحیح با دوستان و 
خویشان و اطرافیان می بایست به مرحله ای رسیده باشد 
که احساسات مثبت و منفی خود را به شکل درست و در 

موقعیت درست نشان دهد.
*بلوغ عاطفی چه نشانه هایی دارد

حال سوال این است که از کجا بفهمیم خودمان یا فرد 
دیگری به بلوغ عاطفی دست پیدا کرده است. البته شاید 
به کرات در اطرافتان افرادی را دیده اید که قادر به کنترل 
عواطف و احساسات خود نیستند و یا اینکه نمی دانند 
در موقعیت های مختلف چه نوع تصمیم گیری عاطفی 
یا عقلانی بگیریند، اینها همان هایی هستند که علی 
رغم اینکه سنشان رشد کرده اما بالغ عاطفی نشده اند و 
شاید به تا به حال به این امر توجه نکرده باشید. مهمترین 
نشان هایی که متوجه شوید به بلوغ عاطفی دست پیدا 

کرده اید:
1- انعطاف پذیری

ویژگی  از مهمترین  یکی  پذیری  انعطاف  و  سازگاری 
هایی است که این روزها در آزمون های مختلف قبل از 
ازدواج نیز از زوجین به عمل می آید. اما چرا این اندازه 
مهم است؟ افراد در موقعیت های مختلف نیاز به نگرش 
های متفاوت و سازگاری با محیط ها دارند اینکه هر فردی 
یک ویژگی های شخصیتی دارد که براساس آن مثل یک 

خودکار یا درخت یا خطکش عمل کند و در موقعیت های 
مختلف نتواند خود را سازگار کند، به معنای این است 
که هنوز انعطاف پذیری لازم را برای تشکیل یک زندگی 
یا ارتباطات صحیح با دیگران ندارد چرا که زندگی مدام 
شکل های مختلف در موقعیت های گوناگون از خود 
نشان می دهد و ما می بایست بتوانیم خود را بدون آسیب 

روانی در آنها سازگار کنیم.
2-مسئولیت پذیری

که  ببینیم  خود  اطراف  شاید  را  بزرگسالان  از  خیلی 
علی رغم سن و سالشان اما هنوز مسئولیت اشتباهات 
یا مسائل مختلف مربوط به زندگی شان را برعهده نمی 
گیرند . حال با خود فکر کنید که در یک موقعیتی مسئله 
ای رخ داد که نیاز به پذیرش مسئولیت دارد چقدر در این 

موقعیت قادر به پذیرش هستید؟
3-قهر کردن

یکی از نشانه های بلوغ عاطفی دست برداشتن از قهر 
کردن های الکی یا حتی با دلیل است اینکه اگر کسی در 
شرایطی شما را اذیت کند، چطور ناراحتی خود را نشان 
می دهید و آیا فردی هستید که بدون قهر کردن یا کینه 

کردن یک مشکل ، مسائل را حل کنید یا خیر؟ 
٤-گذاشتن خود به جای دیگران

دیگران  دست  از  که  آید  می  پیش  زندگی  در  گاه 
ناراحت می شوید اما با خود تصور می کنید که این افراد 
بدجنس هستند یا می خواهند شما را اذیت کنند که 
این مسائل را برایتان پیش می آورند، از نشان های بلوغ 
عاطفی آن است که بتوانید خود را جای دیگران بگذارید 
و در موقعیت مختلف تصور کنید که آنها چه ترس ها یا 
مشکلاتی داشته اند که مثلا فلان شرایط را پیش آورده 
اند، بنابراین ادم ها هم کینه جو یا بدجنس نیستند و نمی 
خواهند ما را اذیت کنند، بلکه گاهی روش جلب توجه یا 

ارتباط برقرار کردن را بلد نیستند.
5-کمال گرایی

زمانی که شما بفهمیدی هیچ انسانی کامل نیست و 
هر کس عیب و ایراداتی دارد حتی خود شما نیز کامل 
نیستید و نمی توانید فوق العاده باشید در عوض می 
توانید به گفته روان شناس وینی کات »به قدر کافی خوب 
باشید« به بلوغ عاطفی نزدیک شده اید و از خود و دیگران 
انتظارات فضایی و ماورایی ندارید و شرایط را می توانید 
آنطور که هست بپذیرید. در اینطور مواقع است که شما 
می بینید چیزهای کوچک ارزشمند هستند یک لحظه 

خانواده  کنار  در  گرم  چای  یک  گذراندن،  فرزندتان  با 
خوردن، یک طبیعت گردی ساده آخر هفته می تواند 
خیلی از مشکلات شما را کم کند و شما را در زندگی 

راضی نگه دارد.
6-رضایت از خود

برای داشتن یک زندگی سالم و رضایتمند برای شما 
نباید مهم باشد که دیگران درباره تان چه فکر می کنند 
یا حتی خودتان زیاد به دیگران فکر کنید بلکه مهم این 
است که خود و خانواده تان چقدر با هم احساس خوب و 
راحتی داشته باشید و همین که چند نفر قلمرو خانوادگی 
تان از شما و خود راضی باشند،برایتان کفایت می کند و 

نشانه بالغ شدن است.
7-از دیگران کمتر عصبانی می شوید

کمتر   ، عاطفی  بلوغ  های  نشانه  مهمترین  از  یکی 
عصبانی شدن از دیگران است اینکه قبل از عصبانیت 
بتوانید احساسات خود را کنترل کنید و یک لحظه مکث 
و سپس صحبت کنید و دیگران را ناراحت نکنید خیلی 
خیلی مهم است چرا که انچه در زمان عصبانیت اتفاق می 

افتد شاید منظور واقعی شما نباشد. 
یک مشاور خانواده معتقد است که بلوغ عاطفی شرط  
مهم ازدواج است و می گوید: با کسی که به بلوغ عاطفی 
نرسیده ازدواج نکنید. کسی که به این بلوغ رسیده باشد 
می تواند احساساتش را کنترل، ابراز و مدیریت کند. اینکه 
کجا باید حرف بزنم؟ کجا باید احساساتم را ابراز کنم؟ 
الان چه چیزی مشاهده کردم؟ قاعدتاً درباره مشاهداتم 
باید حرف بزنم. نه اینکه تفسیرهای ذهنی ام را بیان کنم. 
اگر مدتی است حالم بد است چون همسرم فلان رفتار 

را کرده و من در خودم ریختم، شاید اشتباه از من است.
پس کسی که به بلوغ عاطفی رسیده باشد در شرایط 
به هم نمی  و  را کنترل می کند  حاد و بحرانی خودش 
ریزد. ممکن است ناراحت باشد، با این حال خودکنترلی 
لازم را برای جلوگیری از پرخشگری دارد. کسی که به بلوغ 
عاطفی رسیده است می تواند گاهی خطای دیگران را یا 
نادیده بگیرد یا درباره آن با شخصی که خطا کرده، حرف 
بزند و می داند چطور باید حرف بزند، نه اینکه با هر خطایی 
برخورد تند و خصمانه بکند. برای دستیابی به این مهارت 
ها که شامل مهارت کنترل خشم، مدیریت احساسات 
و عواطف و مهارت های دیگر زندگی است ، می توان با 
یک مشاور خانواده در ارتباط بود یا در جلسات جمعی 

روانشناسی در زمینه مهارت های زندگی شرکت کرد.

بلوغ عاطفی چیست و چه نشانه هایی دارد؟

 

 هرچند شرایط این هفته قم نارنجی است اما وجود ۳ مورد ویروس هندی 
نگرانی ها را از موج سواری دوباره ویروس جهش یافته بیشتر افزایش داده است.

درحالی که قمی ها زمستان 99 را در مقایسه با سال 98 که تازه بحران کرونا وارد 
دروازه شهر قم شده بود آرام تر سپری کردند و وضعیت قم آبی بود ولی ناگهان با 
نزدیک شدن به روزهای پایانی سال و آغاز سفرهای نوروزی مردم وسوسه شدند و 
دل به سفر و جاده ها بسپارند که در این میان مسئولان هم ماجرا را کم اهمیت جلو 

داده و به عبارتی شل گرفتند و آنچه که نباید اتفاق افتد به وقوع پیوست.
روزهای آخر سال مردم با یک سهل انگاری و غفلت سرگرم خرید شب عید خود 
شدند و با آغاز تعطیلات دلی از سیاحت، دیدوبازدید و دورهمی درآورند و در نهایت 
این غفلت ها دوباره زنگ هشدارها آغاز شد و سوغات این سفرها انواع ویروس های 
جهش یافته بود. دوباره آمار مرگ ومیرها 3 رقمی شد و در شهر قم که تا چندین 

هفته خبری از مرگ ومیر کرونایی نبود برخی روزها دورقمی هم شد.
در تعطیلات نوروزی سال ١4٠٠ محورهای مواصلاتی استان بیشترین تردد 
خودروهای سبک و سنگین را نسبت به مدت مشابه سال قبل تجربه کرد و برخی 
هتل ها و واحدهای اقامتی هم پذیرای مسافران بودند؛ طبق آخرین گزارش اداره 
کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان  بیش از ٢ میلیون و5١٢ هزار و 349 
وسیله نقلیه وارد استان و ٢ میلیون و4٢5 هزار و 55٧ وسیله نقلیه وارد شهر قم 
شدند که میانگین تردد روزانه نسبت به سال 99 با ١3٢ درصد افزایش روبرو بوده 

است.
با توجه به سفرهای نوروزی که بدون هیچ محدودیتی مسافرانی جابه جا شدند 
درحالی که می توان به جرئت گفت در میان این مسافران افرادی هم بودند که 
بدون هیچ علائمی و درحالی که تست آن ها هم مثبت بود در جاده ها و شهرهای 
مختلف ترد داشتند. حال وقتی یک بیمار کرونایی می تواند ١٠٠ نفر را آلوده کند 
از مسئولان باید پرسید چرا مانند سال 98 جلوی سفرهای نوروزی را نگرفتند تا 

امروز شاهد وضعیت بحرانی و قرمز در بیشتر استان های کشور باشیم.
 ورود مهمان ناخوانده ای از هند 

بعد از ویروسی که از ووهان چین برای ما به ارمغان آمد، نوبت ویروس انگلیسی 
شد که یک مورد آن در قم هم مشاهده شد و حال با یک سهل انگاری و غفلت از 
سوی مردم و حتی مسئولان درحالی که شرایط بیشتر استان ها ازجمله قم مطلوب 
بود امروز شاهد موج سواری انواع ویروس های جهش یافته از چشم بادامی ها گرفته 

تا نوع اروپایی و اکنون هندی هستیم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی از ورود ١١ تاجر هندی به شهر قم خبر داد که با 
نمونه گیری های صورت گرفته از آن ها 3 مورد ویروس هندی کشف شد که باید 
پرسید وقتی مسئولان بلندپایه کشوری از بسته شدن و کنترل مرزهای شرقی خبر 
می دهند این ١١ تاجر هندی چگونه وارد شهر قم شدند و با خود چه ارمغانی 
برای قمی ها داشتند، آن هم وقتی که دو هفته بیشتر بر همه کسب وکار و فعالیت 

اقتصادی اعمال محدودیت شد؟
حال چه بخواهیم یا نخواهیم ره آورد ویروس از دیگر کشورها وارد کشور شدند و 
بیشتر استان های کشور ازجمله قم را آلوده کرده اند. در جریان موج دوم و سوم 
طرحی در قالب طرح شهید سلیمانی با هدف شناسایی هوشمند ناقلان بیماری 
اجرا شد که موفقیت های خوبی به دنبال داشت و زنجیره ویروس را در استان و 
کشور قطع کرد مانند که سردار دل ها ویروس داعش را در منطقه قطع کرد، اما 
با توجه به وضعیت قرمز استان این طرح وارد گام پنجم شد و تزریق واکسن به 

گروه های هدف هم به این طرح اضافه شد .
اما فرماندار قم که مسئول قرارگاه شهید قاسم سلیمانی است در چندین جلسه 

ستاد بحران استان از نبود ماشین و خودروهای ویژه برای عوامل این طرح و 
هم چنین زیرساخت لازم برای تزریق واکسن برای گروه های هدف هشدار داده 
بود، و وقتی این طرح دستاوردهای مطلوبی را به همراه داشته چرا دستگاه های 
اجرایی برای تأمین زیرساخت لازم برای اجرای این طرح همراهی نمی کنند؟ 
دست اندرکاران بهداشت هم که گفته اند برای تزریق واکسن به دیگر گروه های 
هدف برای ایمنی در برابر ویروس هم نیاز به کمک و فراهم شدن زیرساخت دارند

 ورود 3 مورد ویروس قمی زنگ هشداری خطرناک برای قمی ها 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم هم درباره شرایط این روزهای استان 
می گوید: از دو هفته بیش ١١ تاجر هندی وارد شهر قم شدند و در هتل های این 
استان اقامت کردند که ما از این تاجران تست گرفته و مشخص شد 3 نفر تست 

آن ها مثبت و از نوع ویروس هندی است .
محمدرضا قدیر می افزاید: این افراد در قرنطینه هستند و 3٠٠ نفر که با آن ها 
ارتباط داشتند رهگیری و تست های لازم از آن ها گرفته شده است کرونای 5 نفر 

از نوع کرونای معمولی بود.
با شروع هفته، محدودیت ها از برخی مشاغل به ویژه گروه یک و دو برداشته شد 
ولی به دنبال رفع محدودیت های کرونایی دوباره باید شاهد سهل انگاری و غفلت 
مردم باشیم؛ مگر می شود اصناف و کسب وکار را تا آخرین لحظه ریشه کنی کرونا 
تعطیل کرد، در این میان باید نوعی اقناع سازی کرد چراکه مردم با این وضعیت 

موجود یا دیگر از بحران خسته شدند و یا بحران را باورندارند.
اکنون همه امید به ورود انواع واکسن ها و تزریق آن برای عامه مردم هستند و 
طبق قول هایی که مسئولان کشور دادند واکسن ایرانی برکت و دیگر واکسن های 
نوع ایرانی شاید تا خرداد آماده شود، اما باز بهترین نوع واکسن در وقت کنونی 
رعایت پروتکل های بهداشتی و ماسک زدن است. حال با توجه به موج سواری 
انواع ویروس اروپایی،هندی، آفریقایی و ... فقط و فقط باید از دورهمی دوری و 

فاصله گذاری اجتماعی را رعایت کرد.
 مردم و هیئت های مذهبی در رأس رعایت کنندگان شیوه نامه های بهداشتی 

شب های پر خیر و برکت قدر را پشت سر گذاشتیم در حالی مسئولان ستاد 
برای برگزاری و یا عدم برگزاری چنین شب های پربرکتی که می تواند فرصتی برای 
نیایش، دعا و تقویت ایمان به مشیت پروردگار برای ریشه کنی کرونا باشد اما طبق 
گزارش های رسانه ملی و شبکه استانی و دیگر رسانه ها آنچه باید به آن عمیق توجه 
کرد رعایت پروتکل های بهداشتی مطلوب از سوی مردم و هیئت های مذهبی در 
چنین مراسم است مراسمی که با توجه به استقبال بالای مردم با فاصله گذاری و 

موازین بهداشتی برگزار شد.
اکنون قم در شرایط نارنجی است ولی هنوز آمار مرگ ومیر بین 6 تا ٧ نفر و 
بستری ها هم افزایشی است. تاکنون افراد بالای 8٠ سال واکسن دریافت کردند 
و تاکنون 3٢ هزار دوز واکسن وارد قم شده است ولی اکنون هم افراد دارای ٧5 
سال در شهر و روستاهای قم گروه های هدف برای دریافت زدن واکسن هستند، 
اما آنچه مسئولان خبرمی دهند به رغم فراخوان داده شده سالمندان بالای 8٠ 
سال هنوز برای دریافت واکسن تعلل می کنند چراکه شایعاتی مبنی بر اینکه این 

واکسن ها عوارض دارد آن ها را نگران کرده است.
این واکسن ها جزء بهترین نوع واکسن در بازارهای جهانی هستند و تاکنون هیچ 
عوارضی از آن ها گزارش نشده است و دریافت واکسن برای افراد بالای 8٠ سال و 

٧5 ساله اهمیت دارد چراکه بیشتر در معرض آلودگی قراردارند .
 برای تزریق واکسن نیاز به زیرساخت داریم 

رئیس مرکز بهداشت استان قم درباره موضوع تزریق واکسن در استان می گوید: 
باید رسانه ها و صداوسیما مردم را نسبت به دریافت واکسن اقناع سازی کنند، 
اکنون برای واکسن 3 مرکز راه اندازی شده است که برای واکسیناسیون نیاز به 

زیرساخت لازم و یک خودروی ویژه حمل واکسن داریم.
سیامک محبی می افزاید: تاکنون ٢3 هزار دوز واکسن تحویل دانشگاه علوم 
پزشکی قم شده که ١٠ هزار و ٢٠٠ دوز از آن ها تزریق شده است و روزانه به صورت 
متوسط هزار دوز واکسن برای افراد بالای 8٠ سال و سایر گروه های سنی بالای 

6٠ سال که ویژگی های لازم را داشته باشند تزریق می شود.
به گفته وی؛ میزان استفاده از ماسک توسط مردم حدود ٧٠ درصد است که 
نسبت به هفته قبل افزایش زیادی نداشته است، فعالیت مخفیانه پاساژها در 
زمان محدودیت ها شلوغی صرافی ها و صف های زولبیا و بامیه مردم از چالش های 

کرونایی استان است.
مرتضی حیدری فرماندار قم هم بیان می کند: رعایت پروتکل های بهداشتی و 
واکسیناسیون گسترده دو راهکار اصلی در مسیر مبارزه با کرونا است و هم اکنون 
در سه مرکز واکسیناسیون عمومی افراد در حال انجام است؛ شکل عمده استان 
در طرح سلیمانی قرنطینه کامل افراد مبتلا است و برای انجام کامل این مسئله 
لیست افراد درگیر با کرونا را به جمعیت هلال احمر ارائه خواهد شد تا اقدامات لازم 

نسبت به افراد بی تفاوت انجام بگیرد.

 موج سواری ویروس های جهش یافته از لندن تا دهلی نو در شهر قم ؛

مسؤول سازمان علمی پژوهشی سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( خبرداد: عادی انگاری خطری در کمین قمی ها

ساخت توربین بادی-آبی توسط 
نخبگان بسیجی

مسؤول سازمان علمی پژوهشی سپاه امام علی ابن ابیطالب )ع( گفت: نخبگان 
بسیجی استان قم موفق به ساخت توربین های بادی آبی با صرفه جویی ۹۳ درصدی 

هزینه تولید نسبت به نمونه مشابه شدند.
عباس کاویانی پیش از ظهر روزیکشنبه  در جمع خبرنگاران با اشاره به ساخت 
توربین های بادی و آبی توسط بسیجیان گفت: یکی از طرح های مورد حمایت بسیج 
علمی پژوهشی، توربین های بادی و آبی است که مخترعین بسیجی این سازمان 

طراحی و ساخته اند.
وی با تاکید بر اینکه این طرح مزایای بسیار خوبی دارد افزود: تمام قطعات این 
توربین ها از جمله اینورتر آن ساخت داخل است و هیچ یک از قطعات این دستگاه 
وارداتی نیست و این یکی از مزایای مهم طرح هایی است که در داخل کشور اجرا 

می شود.
مسئول بسیج علمی پژوهشی استان قم با توجه به ساختار این طرح ادامه داد: این 
توربین خیلی ساده طراحی شده است که این موضوع موجب تولید آسان و سریع این 

دستگاه می شود.
وی همچنین با اشاره به طراحی ساده این دستگاه گفت: بر همین اساس قیمت 
نهایی تمام شده تولید به شدت کاهش خواهد داشت به گونه ای که بسیجیان در استان 
تهران برای هر کیلو وات حدود ۱۰۰ میلیون تومان هزینه کرده اند ولی ما در قم برای هر 

کیلو وات تنها ۷ میلیون تومان هزینه کرده ایم.
کاویانی با بیان اینکه در کشور مناطق بادخیز زیادی وجود دارد، گفت: مهم ترین مورد 
برای ساخت این دستگاه این است که ما بتوانیم از باد و آب در کشور، انرژی تولید کنیم 
و حتی برای خانواده های کم درآمد و محروم اشتغال زایی داشته باشیم و این دستگاه ها 
را به صورت وام های کم بهره یا کمک بلاعوض در اختیار این عزیزان قرار دهیم و بعد 
از مدتی که کسب در آمد داشتند این دستگاه را از ما خریداری کنند. وی در ادامه 
به باد های ۱۲۰ روزه سیستان و بلوچستان اشاره و تصریح کرد: در مناطقی از این 
استان برق وجود ندارد و یا در قبال مصرف برق باید هزینه بدهند که با استفاده از این 
توربین هم می توانند برای مصرف خود برق تولید کنند و هم می توانند این انرژی تولید 
شده را برای کسب در آمد بفروشند. مسؤول سازمان علمی پژوهشی سپاه امام علی 
ابن ابیطالب )ع( در ادامه اظهارداشت: اولویت ما در طرح ها ، بحث انرژی و سلامت 
است،اگر از عزیزان بسیجی افرادی باشند که بتوانند در این زمینه ها فعالیت کنند، 
مثلًا از مواد تجزیه پذیر برق تولید کنند یا مواردی از این قبیل، ما آماده حمایت های 
مادی و معنوی از بسیجیان هستیم و برای تولید طرح در حد توان کمک خواهیم کرد. 
کاویانی در رابطه با محیط کارگاه و کارگروه های موجود گفت: مکانی که بسیجیان 
بتوانند ایده های خود رابه محصول تبدیل کنند، کارگاه مرکز رشد سازمان است که 
جنب ناحیه ویژه بسیج شهرستان قرار دارد و در حال حاضر در حال تکمیل و تجهیز این 
کارگاه هستیم و همزمان نیز دو گروه مکانیک و برق در این کارگاه مشغول کار هستند و 
برای گروه هوافضا نیز اتفاقات خوبی رقم خواهد خورد و دیگر گرو ها نیز در آینده نزدیک 
می توانند فعالیت خود را آغاز کنند. وی در پایان خاطرنشان کرد: ما تا به حال بالغ بر 
۱۵۰ بسیجی را حمایت کرده ایم، مورد مهم در کل کشور این است که محصولات تولید 
شده در خدمت مردم قرار بگیرد و هم برای سازنده و هم مردم، منافعی داشته باشد 

که ان شاءالله به این موضوع هم رسیدگی و برای تحقق آن برنامه ریزی خواهیم کرد.
 

در نامه ای از سوی وزیر میراث فرهنگی انجام شد:

ابلاغ مراتب ثبت ملی ۱۰ اثر منقول به 
استاندار قم

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در نامه ای مراتب ثبت ۱۰ اثر منقول 
فرهنگی تاریخی را به استاندار قم ابلاغ کرد.

 علی اصغر مونسان در نامه ای به بهرام سرمست استاندار قم نوشت: در اجرای قانون 
راجع به حفظ آثار ملی، مصوب آبان ۱۳۰۹ مجلس شورای ملی و نظام نامه اجرایی آن، 
مصوب ۱۳۱۱ هیأت وزرا، بند ج از ماده واحده قانون تشکیل سازمان میراث فرهنگی 
کشور مصوب بهمن ۱۳۶۴ مجلس شورای اسلامی و بند ششم از ماده سوم قانون 
اساسنامه سازمان میراث فرهنگی کشور مصوب ۱۳۶۷ مجلس شورای اسلامی، ماده 
۲۲ آئین نامه حفاظت از میراث فرهنگی کشور، مصوب ۱۳۸۱ شورای امنیت کشور، 
فصل دوم آیین نامه مدیریت، سامان دهی، نظارت و حمایت از مالکان و دارندگان اموال 
فرهنگی تاریخی منقول مجاز مصوب ۱۳۸۴ هیأت وزیران، مراتب ثبت ۱۰ اثر منقول 
فرهنگی تاریخی به شرح زیر، پس از تشریفات قانونی لازم در فهرست آثار ملی ایران به 

ثبت رسیده، اعلام می شود.
کوزه لوله دار بزرگ، تپه صرم )شماره اموالی: ۲۵۶۰(، شماره ثبت: ۱۵۰۴، مورخ 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
مورخ   ،۱۵۰۵ ثبت:  شماره   ،)۴۸۶۵ اموالی:  )شماره  صرم  تپه  شیرمک، 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
جام دسته دار بزرگ، تپه صرم )شماره اموالی: ۲۵۵۲(، شماره ثبت: ۱۵۰۶، مورخ 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
خمره کوچک آلویی، تپه صرم )شماره اموالی: ۵۴۰۰(، شماره ثبت: ۱۵۰۷، مورخ 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
مورخ   ،۱۵۰۸ ثبت:  شماره   ،)۵۳۶۰ اموالی:  )شماره  صرم  تپه  لوله دار،  قوری 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
مورخ   ،۱۵۰۹ ثبت:  شماره   ،)۲۳۱۵ اموالی:  )شماره  صرم  تپه  لوله دار،  قوری 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
مورخ   ،۱۵۱۰ ثبت:  شماره   ،)۳۱۱۵ اموالی:  )شماره  صرم  تپه  سه پایه،  لاوک 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
قوری لوله منقاری، تپه صرم )شماره اموالی: ۲۲۹۱(، شماره ثبت: ۱۵۱۱، مورخ 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
قوری دسته سبدی، تپه صرم )شماره اموالی: ۲۹۱۸(، شماره ثبت: ۱۵۱۲، مورخ 

۶/۱۱/۱۳۹۸؛
مورخ   ،۱۵۱۳ ثبت:  شماره   ،)۳۴۸۲ اموالی:  )شماره  صرم  تپه  سه پایه،  دیگ 

.۶/۱۱/۱۳۹۸
محل نگهداری این آثار در  خانه تاریخی زند واقع در استان قم، شهرستان قم، شهر 
قم، خیابان انقلاب، کوچه ۱۷ است. به گزارش ایرنا، طبق آیین نامه و دستورالعمل های 
مصوب، شورای ملی ثبت آثار، بررسی و تصویب شرایط و ارزش ثبت آثار در چهار حوزه 
آثار غیرمنقول )اماکن تاریخی فرهنگی(، آثار منقول )اموال فرهنگی و اشیا تاریخی(، 
و  پدیده ها  تاریخی،   – طبیعی  محوطه های  جغرافیایی،  بدیع  )مناظر  طبیعی  آثار 
نمونه های ارزشمند گیاهی، جانوری و زیستگاه ها( و آثار ناملموس )رویدادها، مراسم و 
آیین های معنوی و فرهنگی، آواها و مهارت ها و شیوه های پخت غذاهای سنتی و...( در 
فهرست ملی را در بر می گیرد. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی رییس 
شورا، معاون میراث فرهنگی نایب رییس و مدیرکل دفتر ثبت آثار و حفظ و احیای میراث 
معنوی وطبیعی به عنوان دبیر شورا هستند که جلسات آن به صورت دوره ای و بر اساس 
پرونده های موضوعی با حضور اشخاص حقوقی ثابت، اشخاص حقیقی و تعدادی از 
صاحب نظران و نمایندگان دستگاه ها و سازمان های مرتبط با هر پرونده به صورت متغیر 

تشکیل می شود

مدیرپشتیبانی و خدمات مسجدمقدس جمکران خبر داد

طبخ و توزیع ۱۳۰ هزار پرس غذای گرم 
در مسجد مقدس جمکران

مدیر پشتیبانی و خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران گفت: از ابتدای ماه مبارک 
رمضان امسال بابهره گیری از ظرفیت بانیان و همت خادمان افتخاری بیش از ۱۳۰ 

هزار پرس غذای گرم درآشپزخانه مسجد تهیه و بین محرومان قم توزیع شده است.
مجید سلیمیان با اشاره به اهمیت ایجاد تسهیلات لازم جهت بهره مندی  زائران و 
عاشقان حضرت ولی عصر ارواحنافداه از فضای قدسی مسجد مقدس جمکران، اظهار 
کرد: ارائه خدمات رفاهی برای زائرانی که از راه های دور و نزدیک به این مکان مقدس 
مشرف می شوند از مصادیق  ایجاد انس و محبت بین مردم و امام زمان علیه السلام 
است. وی با بیان اینکه یکی از اعتاب مقدسی که امام معصوم مستقیماً در آن امر به 
اطعام فرمودند؛ مسجدمقدس جمکران است، ابراز کرد: ازسالیان دور تا امروز برنامه 
سفره داری و اطعام در این مکان مقدس درکنار دیگر خدمات به زائران برپا بوده است. 
هرچند بحث اطعام مردم در طول تاریخ تاسیس مسجد مقدس جمکران از نظر کمی و 
کیفی متفاوت بوده ولی همیشه این اقدام شایسته توسط بانیان، خیرین و مردم خداجو 

با هرتوان مالی انجام شده است.
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یک کارشناس بازار سرمایه گفت: به نظر می رسد با جمع بندی همه مسایل 
موجود مانند ابهام مسایل سیاسی که معاملات بورس را تحت تاثیر خود قرار 
داده است، روند اصلی بازار در هفته نخست خردادماه مشخص و نیز در کنار آن 

اثر اجرایی مصوبات سران قوا در بازار منعکس شود.
بازار،  بهبود  برای  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  پیشنهادات  ابلاغ  از  بعد 
گمانه زنی هایی مبنی بر روشن شدن تکلیف بازار سهام و بازگشت معاملات 
بورس به مدار صعودی مطرح شد و این موضوع توانست برای مدتی موقت روند 

بازار را تغییر و چراغ معاملات بورس را سبزپوش کند.
با توجه به تلاش های صورت گرفته برای ایجاد تعادل در معاملات بورس اما 
تاثیر مثبت انتشار خبر پیشنهادات ده گانه سازمان بورس و اوراق بهادار در 
هفته نخست اردیبهشت ماه و تصویب آنها با برخی از اصلاحات از سوی سران 
قوا چندان در بازار دوام نداشت و بعد از مدتی کوتاه دوباره شاهد وجود ترس و 

هیجان در این بازار، تداوم اصلاح و افت دوباره شاخص بورس بودیم.
را  قوا  سران  مصوبات  به  نسبت  سهام  بازار  توجهی  بی  کارشناسان  اکثر 
وجود ابهام در زمان اجرایی شدن آن می دانند و معتقدند که به محض اعلام 
زمان دقیق آن می توان تاثیر مثبت آن را از طریق ورود دوباره نقدینگی های 

سهامداران به بازار مشاهده کرد.
همچنین برخی دیگر از کارشناسان اعلام کرده اند نمی توان در کوتاه ترین 
زمان ممکن شاهد تاثیر مصوبات جدید ارائه شده در بازار باشیم بلکه اجرا و تاثیر 
آن نیازمند زمان است و به دلیل حمایت دوباره مسوولان عالی رتبه کشور از 

بورس روزهای خوبی در انتظار معاملات این بازار است.
در کنار مصوبات ابلاغ شده از سوی سران قوا و الزام در شفاف سازی برای 
زمان اجرای آن، فعالان بازار از انتخابات ریاست جمهوری ایران را به عنوان 

عاملی دیگر در ایجاد شک و تردید سهامداران برای ورود سرمایه های خود به 
بازار می دانند و معتقدند که با معرفی کاندیداهای ریاست جمهوری و  شفاف 
سازی موضع آنها تا حدودی از بهامات ایجاد شده در بازار کاهش پیدا می کند و 

روزهای خوبی در انتظار بازار خواهد بود.
بازار سهام تحت تاثیر دو بحث مهم سیاسی و اقتصادی 

 »مصطفی صفاری« امروز )یکشنبه( در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا 
به بی توجهی معاملات بورس به تصمیمات جدید اتخاذ شده از سوی سازمان 
بورس و اوراق بهادار و سران قوا اشاره کرد و اظهار داشت: اکنون بازار سهام 
به شدت درگیر دو بحث مهم سیاسی و اقتصادی قرار گرفته است و معاملات 
از سوی  افزایش هیجان  و  این دو موضوع مهم دچار نوسان  تاثیر  آن تحت 

سهامداران شده است.
بحث سیاسی خود به دو قسمت تقسیم می شود که در ابتدا باید مساله برجام 
برطرف و مشخص شود که آیا توافقات لازم در این زمینه صورت می گیرد یا 

خیر؟
وی به دیگر موضوع سیاسی موجود در کشور که روند فعلی معاملات بورس 
را تحت تاثیر خود قرار داده است اشاره کرد و گفت: موضوع سیاسی دیگر 
مربوط به مسایل داخلی و انتخابات ریاست جمهوری می شود که باید در ابتدا 
کاندیدای ریاست جمهوری مشخص شوند و موضع خود را در زمینه بازار سرمایه 
اعلام کنند، این امر باعث روشن شدن ابهامی می شود که اکنون فعالان بازار 

با آن مواجه شده اند.
رنج بازار سهام از کمبود نقدینگی 

صفاری خاطرنشان کرد: بازار سهام در وضعیت فعلی از دید اقتصادی از 
کمبود منابع رنج می برد و نبود نقدینگی این بازار را با مشکل مواجه کرده است 

که این امر باعث ایجاد شتاب در روند نزولی بازار شده است.
وی با اشاره به علت عدم تاثیرپذیری بازار از مصوبات جدید شورای عالی 
هماهنگی سران قوا گفت: مصوباتی که هفته گذشته از سوی سران قوا منتشر 
شد فقط در حد مصوبه باقی مانده و به مرحله اجرا نرسیده است که بتواند تاثیر 

مثبت خود را در بازار داشته باشد و جذابیتی را در طرف تقاضا ایجاد کند.
صفاری به احتمالات ورود دوباره نقدینگی به بازار سهام تاکید کرد و اظهار 
داشت: در صورت کاهش نرخ ارز، مسکن و طلا، نقدینگی های خارج شده 
از بازار دوباره وارد بورس می شوند و زمینه روند صعودی دوباره این بازار را فراهم 

خواهند کرد.
به گفته این کارشناس بازار سرمایه، اگر درکنار این موضوع، ابهام پیش آمده 
در مسایل سیاسی کشور برطرف شود می توان شاهد روزهای بسیار خوبی در 

این بازار بود.
وی با تاکید بر اینکه بازار سهام دوباره به طور حتم به مدار صعودی باز می 
گردد، اظهار داشت: براساس پیش بینی های صورت گرفته به نظر می رسد 
بورس در سال ۱۴۰۰ بهترین بازدهی را در مقایسه با دیگر بازارها به دست می 

آورد و در اختیار سهامداران قرار خواهد داد.
زمان بازگشت معاملات بورس به دوران صعود

صفاری به زمان بازگشت معاملات بورس به روند صعودی اشاره کرد و گفت: 
این موضوع وابسته به ابهام موجود در زمینه مسایل سیاسی و اقتصادی است 
که در صورت رفع آنها، بازار هر چه زودتر مسیر خود را پیدا می کند و می تواند 

دوباره به مدار صعودی بازگردد.
این کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه اجرای مصوبات و تصمیمات اتخاذ 
شده از سوی سران قوا زمان بر است، افزود: به طور حتم به محض اجرای 

مصوبات سران قوا شاهد نتیجه مثبت آنها در بازار خواهیم بود.
وی معتقد است، اجرای مصوبات دولت مانند بخش خصوصی نیست که 

بتوان در کوتاهترین زمان ممکن آن را اجرایی کرد.
تعیین تکلیف روند اصلی بازار در هفته نخست خرداد ماه

صفاری ادامه داد: با جمع بندی همه مسایل موجود در بازار مانند ابهام مسایل 
سیاسی که معاملات بورس را تحت تاثیر خود قرار داده است، به نظر می رسد که 
روند اصلی بازار در هفته نخست خرداد ماه مشخص و نیز اثر اجرایی مصوبات 
سران قوا در بازار منعکس شود که می توان با توجه به وجود چنین اتفاقی در بازار 

تا حدودی شاهد کاهش هیجان های ایجاد شده در معاملات باشیم.
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: در صورتی که کاندیداها موضع 
خود را در بازار مشخص و شفاف سازی کنند، روند بازار بسیار بهتر از وضعیت 
فعلی می شود و دیگر شاهد وجود چنین هیجان و روند نزولی در بازار نخواهیم 

بود.
وی با اشاره به سهامداران گفت: سهامداران باید در در وضعیت فعلی بازار 
صبوری کنند، اکنون اکثر سهام حاضر در بازار به قیمت های ارزان و تاریخی 
رسیده اند و سهامداران می توانند با استفاده از  این موقعیت اقدام به خرید و 
سرمایه گذاری در سهام بنیادی کنند و به هیچ عنوان بدون تحلیل سرمایه های 

خود را وارد این بازار نکنند.

یک کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد: 

پیش بینی تعیین تکلیف معاملات بورس از هفته نخست خردادماه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۲۱۶۷/۱۶۸/۶۱۵ 
اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )به آدرس: قم-قلعه کامکار-بلوار حضرت معصومه-۱۰متری امام رضا کوچه 
۱۲-پلاک ۳۲( که بنام عبدالله محمدگل فرزند حسین میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور 
مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود 
لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک 
مذکور به شماره وارده ۲/۱۰۹۳-۱۴۰۰/۰۲/۱۲ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یکشنبه مورخ 
۱۴۰۰/۰۳/۲۳ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین 
و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم 
رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات 
مالکین و مجاورین طبق ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمنا طبق تبصره ماده واحده 
مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم 

دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف ۱۳۹۲۴(
تاریخ انتشار آگهی: دوشنبه ۱4۰۰/۰۲/۲۰
عباس پورحسنی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

----------------------------------------------
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی  

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند.
رای اصلاحی

۱- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۹۷۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۰۱ مربوط 
به مرتضی فعلی فرزند عزیز درسه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۶۳/۲۰ 
مترمربع پلاک باقیمانده ۱۱۲۳۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از سید احمد رضوی صادره در دفتر ۶۵ صفحه ۵۱۹.
به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۰۰   ۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۲۹۰ مربوط 

مربوط به ابراهیم فعلی فرزند عزیز در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۶۳/۲۰ مترمربع پلاک باقیمانده ۱۱۲۳۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از سید احمد رضوی صادره در دفتر ۶۵ صفحه ۵۱۹.
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 

که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

مهم ترین راهکار چیست ؟
کنترل قیمت ها در بازار مسکن از کدام مسیر؟

دستمزد  و  حقوق  جمله  از  مسکن  ساخت  هزینه های  از  بخشی  اینکه  با 
به دلیل حضور کارگران نیمه ماهر و ماهر مهاجر تحت تأثیر نرخ ارز قرار دارد، اما 
چسبندگی قیمت ها مانعی برای کاهش هزینه ساخت در شرایط نزولی شدن 
نرخ ارز است. مهم ترین راهکاری که می تواند هزینه ساخت مسکن را تحت 

کنترل درآورد، مدیریت نقدینگی، تورم و کسری بودجه است.
از افزایش هزینه ساخت واحدهای  انبوه سازان  چندی پیش رئیس کانون 
مسکونی به علت رشد هزینه های بالاسری خبر داد تا جایی که در بعضی 
مناطق تهران و کلانشهرها هزینه ساخت یک متر مربع واحد مسکونی به ۱۵ تا 

۲۰ میلیون تومان می رسد.
حال پرسش اینجاست که دلیل این افزایش هزینه چیست و چگونه می توان 

آن را در سطحی کنترل کرد که بیش از قدرت خرید عموم جامعه نباشد؟
مهدی سلطان محمدی کارشناس اقتصاد مسکن درباره دلایل افزایش هزینه 
ساخت گفت: یکی از دلایل اصلی افزایش هزینه ساخت مسکن این است که 
قیمت نهاده های اصلی ساخت، افزایش قابل توجهی یافته است. بر اساس 
آخرین آمارهای مرکز آمار ایران از قیمت نهاده های ساختمان که در اسفند 
۱۳۹۹ منتشر شده، هزینه ساخت نسبت به زمستان سال گذشته  نزدیک به 

دو برابر شده است.
افزایش هزینه در بخش های ارزی و ریالی ساختمان

این کارشناس اقتصاد مسکن درباره افزایش هزینه بخش های ارزی و ریالی 
مسکن توضحی داد: افزایش هزینه ساخت شامل بخش های ارزبر ساختمان و 
بخش های ریالی آن می شود. مواردی مانند کاشی، سرامیک، شن، ماسه، بتن، 
آجر، پروفیل های فولادی و آلومینیومی و سرویس های بهداشتی افزایش قیمت 

دو برابری داشته و همین موضوع موجب افزایش هزینه ساخت شده است.
سلطان محمدی درباره هزینه ساخت یک مترمربع واحد مسکونی در سال 
اینکه هزینه ساخت هر متر مربع ساختمان چه میزان باشد  جاری گفت: 
بستگی به کیفیت ساخت دارد. یعنی با توجه به استانداردها و همچنین درصد 

تکمیل ساختمان چه میزان باشد، هزینه ساخت متفاوتی را خواهیم داشت.
به عنوان نمونه در برخی از پروژه ها، ساختمان بدون نقاشی، نصب کابینت ها و 
شیرآلات تحویل داده می شود و همچنین برخی ساختمان ها مشاعات کمتری 
دارند که این دو موضوع موجب کاهش هزینه ساخت می شوند. با این حال 
ساختمان های نسبتاً لوکسی که در مناطق متوسط به بالای تهران ساخته 

می شود به طور متوسط هزینه ای بین ۱۲ تا ۲۰ میلیون تومان دارد.
نرخ ارز چگونه دستمزدهای بهش ساختمان را افزایش داد؟

به  گفته سلطان محمدی از دیگر عوامل افزایش هزینه ساخت می توان به 
افزایش هزینه دستمزد کارگری اشاره کرد. وی در این رابطه توضیح داد: در 
حداقل ۵۰  افزایش  کارگری  سطوح  پایین ترین  در  دستمزد،  هزینه  بخش 
درصدی را شاهد هستیم. بخش زیادی از کارگران فعال در این بخش، کارگران 
مهاجر افغانستانی هستند و از آنجایی که این افراد درآمد خود را تبدیل به ارز 

می کنند، افزایش دستمزد بیشتری داشته اند.
به  نسبت  دارد  اقامت  پروژه  در  که  کارگری  روزانه  دستمزد  نمونه  به عنوان 
سال ۱۳۹۸ بیش از دو برابر شده است. همچنین دستمزد کارگر ماهر و نیمه 
ماهر نیز افزایش بیشتری پیدا کرده که نه تنها به دلیل مطالبه بیشتر کارگران 
افغانستانی به دلیل افزایش نرخ ارز است، بلکه فعالیت کارگرهای نیمه ماهر و 
ماهر ایرانی در مناطقی مانند کردستان عراق موجب کاهش عرضه نیروی کار و 
افزایش دستمزد شده است. در نتیجه افزایش دستمزدها در بخش ساختمان، 

از متوسط کشور بیشتر بوده است .
به  وابسته  را  ساخت  هزینه های  کنترل  مسکن،  اقتصاد  کارشناس  این 
سیاست های ارزی و کنترل تورم دانست و گفت: البته این نکته را نیز باید در نظر 
داشت که چسبندگی قیمت ها  معمولًا مانع از این می شود که دستمزدها پایین 

بیاید یا قیمت ها کاهش پیدا کند.
این  تا ۱۲ درصد می تواند علاجی برای  کاهش تورم در سطحی بین ۱۰ 
موضوع باشد. اما در عمل شاهد تشدید تورم در سال های گذشته هستیم که 
عموماً ناشی از مسائل خاص این دوره مانند تحریم ها و شیوع بیماری کرونا 
بوده است. با این حال اقدامات لازم برای مهار نقدینگی و جلوگیری از افزایش 
کسری بودجه، گام بزرگی برای کنترل تورم و در نتیجه مانع از تشدید هزینه ها در 

بخش های مختلف از جمله ساختمان خواهد شد.

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی اعلام کرد:

جزئیات وام ازدواج در سال ۱۴۰۰
مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: تاکنون ۲۷ هزار و ۵۱ نفر از تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج بهره مند شدند و سایر افراد نیز در حال تکمیل مدارک 

هستند.
 شهرزاد دانشمندی در گفتگویی افزود: به محض ابلاغ این قانون از سوی 

دولت به بانک مرکزی، این موضوع به بانک ها ابلاغ شد.
مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: براساس قانون، افرادی که از سال ۹۷ 
ازدواج کرده و تسهیلات دریافت نکرده اند، می توانند نسبت به دریافت وام ازدواج 
۷۰ میلیون تومانی اقدام کنند. این افراد می توانند با ثبت نام در سامانه قرض 
الحسنه ازدواج، بانک عامل و شعب را مشخص کنند و در مرحله آخر بانک از 

طریق ارسال پیامک متقاضی را مطلع می کند.
وی افزود: براساس قانون، مبلغ تسهیلات قرض الحسنه برای زوج های زیر 

۲۵ )داماد( و ۲۳ سال )عروس( ۱۰۰ میلیون و برای ایثارگران دو برابر است.
دانشمندی درباره وثیقه های این تسهیلات گفت: وثیقه ها براساس اعتبار 
سنجی، حساب یارانه ای افراد و سفته است و بانک ها بنابر شرایط متقاضی و 

اعتبار سنجی، نسبت به دریافت وثیقه کافی اقدام می کنند.
وی ادامه داد: مدت باز پرداخت تسهیلات ۱۰ ساله است و برای تسهیلات 

۱۰۰ میلیون تومان ماهانه یک میلیون تومان اقساط در نظر گرفته شده است.

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۸۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۹۸ مربوط به سیدمهدی 
حسینی فرزند سید امیر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۷۷/۶۳ مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۲۱ اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید جواد بهاالدینی سند صلح ۲۱۳۶۲ 

مورخ ۱۳۹۷/۱۲/۱۴ دفتر ۷۴ قم)م الف ۹۷۱۹(
۲- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۶۷۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۵۲ مربوط به محمد علی 
اسدی فرزند نصراله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۰/۴۴ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱۳۴/۳/۹ اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۶۵۸ صفحه ۲۳۳ به موجب سند قطعی 

۵۸۰۹۹  مورخ ۱۳۹۹/۰۸/۱۹ دفترخانه ۲۹ قم)م الف ۹۷۲۵(
به شعیب  مربوط  پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۵۴  به  مربوط  ۳-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۲۶۳ 
اراضی جمکرانی فرزند عباس در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۶/۴۲ مترمربع پلاک شماره ۱/۲۲۳ اصلی 
واقع در قم بخش ۴ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از نرگس مرادی جمکرانی احدی از 

وراث حسین مرادی جمکرانی صادره در دفتر ۱ صفحه ۲۰)م الف ۹۷۲۶(
به فاطمه  به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۳۱ مربوط  ۴- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۹۰۳ مربوط 
شجاع فرزند محسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵/۰۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۳۲۰اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره۵۸۳۱۸ مورخ ۱۳۹۹/۰۹/۰۹ دفترخانه ۲۹ قم)م الف ۹۷۲۷(
۵- رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۷۹۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۳۲۶ مربوط به علیرضا غیاث 
پورارانی فرزند محمدتقی  در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۷/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۵۱۲/۴۵۶اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱۳۹۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱۷۳۹ 

و سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۳۵۵ صفحه ۵۳۷)م الف ۹۷۲۸(
ملیحه  به  مربوط  کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۷۷۱  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۲۲۵  ۶-رای 
افشاری دوست فرزند رضا در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۵۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۵۶۲اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۶۹۶۵ مورخ ۹۹/۱۰/۱۴ 

دفترخانه ۵ قم )م الف ۹۷۲۹(
۷-رای شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۲۲۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۶۶ مربوط به اکرم ساری 
پور فرزند ابراهیم در چهار و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۵۰مترمربع پلاک شماره 
۱۱۵۶۲اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره ۱۳۶۹۶۵ مورخ ۹۹/۱۰/۱۴ دفترخانه 

۵ قم)م الف ۹۷۳۰(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰۱/۰4
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱4۰۰/۰۲/۲۰
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

۱-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۵۹۴ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۵۵ مربوط به جواد باقری 
فرزند دولت علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۰مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲۱۴۵/۱۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ایوب جباری 

صفحه ۳۱ دفتر ۴۱۹)م الف۹۷۱۷(
به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۲۹۵ مربوط به حسن  ۲-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۶۹۷ مربوط 
خوش سخن مطلق فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۵۶۷/۱۰۶۸اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک ۲۵۶۷/۶۴۰۱ اصلی تغییر یافته 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد رضوی برقعی صفحه 

۴۵۱ دفتر ۱۲۰)م الف۹۷۱۸(
۳-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۳۶۷۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۲۹ مربوط به سهراب 
جاوید فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۰مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۸۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از احمد و محمد 

خطیبی دوتن از ورثه حسن خطیبی ثبت دفتر ۶۷ صفحه ۲۵۶)م الف۹۷۲۰(
 -۴رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۱۸۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۶۳۳ مربوط به میکائیل 
بهارلو فرزند احداله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۴۶/۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از مجتبی فاتحی صفحه ۱۳۰ دفتر ۱۸۱)م الف۹۷۲۱(
۵-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۱۸۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۸۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۵۸۰ مربوط به اسرافیل 
بهارلو فرزند احداله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۴۶/۲اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از مجتبی فاتحی صفحه ۱۳۰ دفتر ۱۸۱)م الف۹۷۲۲(

۶-رأی شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۱۷۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۹۶ مربوط به قاسم علی 
آبادی فرزند حجت اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۹/۹۲مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۷۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد 

کرامت عین الدین )م الف۹۷۲۳(
۷-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۰۶۳۷ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۹۷ مربوط به منصور 
احمدرویس فرزند عبدالامام درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۵مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱۸۷۸/۱۲۶اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 

۴۹ دفتر ۵۷۵)م الف۹۷۲۴(
۸-رأی شماره ۱۳۹۹۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۲۶۶۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۴۵ مربوط به شیرمحمد 
حسینخانلو فرزند نورمحمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۸ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از۲۲۶۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱۱۵۴۷۲ مورخ 

۸۷/۸/۱۴ دفترخانه ۹قم)م الف۹۷۳۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱4۰۰/۰۲/۰4 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱4۰۰/۰۲/۲۰
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

   آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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پیشکسوت تیم فوتبال استقلال، گفت: استقلالی که در لیگ قهرمانان آسیا 
دیدم پتانسیل فنی بالایی داشت و من را به موفقیت های بزرگ آبی ها در ادامه 
فصل امیدوار کرد. این تیم نسبت به گذشته پیشرفت محسوسی داشته و قابل 

مقایسه با چند ماه قبل نیست.
»علی جباری« یکی از پیشکسوت های مطرح باشگاه استقلال است، او سال ها 

پیراهن آبی را پوشید و به عنوان کاپیتان، جام های زیادی را بالای سر برد.
جباری درباره استقلال با امیدواری حرف می زند، او با لحن خاصی می گوید: 
استقلالی که در لیگ قهرمانان آسیا دیدم پتانسیل فنی بالایی داشت و من را به 
موفقیت های بزرگ آبی ها در ادامه فصل امیدوار کرد. این تیم نسبت به گذشته 

پیشرفت محسوسی داشته و قابل قیاس با چند ماه قبل نیست.
کاپیتان سابق استقلال در گفتگو با خبرنگار ورزشی ایرنا حرف های جالبی بر 

زبان آورد که متن آن در زیر از حضورتان خواهد گذشت.

اولین بازی استقلال پس از حضور در لیگ قهرمانان  آسیا برابر ذوب آهن است. 
نظرتان در این باره چیست؟

استقلال برای این بازی انگیزه و شرایط خوبی دارد، آنها پس از موفقیت در لیگ 
قهرمانان آسیا به لیگ برتر ایران بازگشته اند و می توانند روند خوب خود را ادامه 

دهند.

استقلال را در لیگ قهرمانان آسیا چطور دیدید.
استقلالی که در لیگ قهرمانان آسیا دیدم پتانسیل فنی بالایی داشت و من را 
به موفقیت های بزرگ آبی ها در ادامه فصل امیدوار کرد. این تیم نسبت به گذشته 

پیشرفت محسوسی داشته و قابل قیاس با چند ماه قبل نیست!
از چه نظر؟

استقلال در گذشته، تیم شاداب و با انگیزه ای نبود. تیم دچار افت روحی شده 

بود و میل برنده شدن در این تیم وجود نداشت اما فرهاد مجیدی از روزی که 
هدایت استقلال را بر عهده گرفت شرایط روحی بازیکنان استقلال را به کلی تغییر 
داد و آنها متوجه شدند پیراهن چه تیم بزرگ و پر افتخاری را پوشیده اند و می بینیم 
با تمام وجود برای موفقیت تیمشان تلاش می کنند. این مزیت بزرگ استقلال 

است.
نظر شما درباره فرهاد مجیدی چیست، بر روی نیمکت استقلال نمره 

قبولی می گیرد؟
او در فصل گذشته نیز هدایت استقلال را بر عهده داشت و تیم را به خوبی 
می شناخت، مجیدی در سال گذشته نیز با استقلال نتایج بدی نگرفت و اگر 
اتفاقات حاشیه ای رخ نمی داد به طور حتم قهرمان جام حذفی می شد. او از 
بازیکنان شناخت کاملی داشت و در این مدت با استقلال نتایج خوبی گرفته 

است. او باید این روند را ادامه دهد.
نقطه قوت استقلال چیست؟

استقلال نقاط قوت خوبی دارد، درون دروازه رشید مظاهری عملکرد خیلی 
خوب داشته است. در خط هافبک بازیکنان توانمندی دارد که در لیگ قهرمانان 
آسیا عملکرد مطلوبی داشتند. آنها دوندگی بالایی دارند و به خوبی پاسکاری 
می کنند و اوج نقطه قوت استقلال خط حمله این تیم است که بی نظیر هستند. 
شیخ دیاباته،ارسلان مطهری و مهدی قایدی عالی هستند و با جرات می توانم 

بگویم هیچ تیمی در ایران و حتی قاره آسیا قدرت خط حمله استقلال را ندارد.
و نقطه ضعف؟

استقلال در خط دفاع مشکلاتی دارد، ساختار دفاعی این تیم ایراداتی دارد و در 
لیگ قهرمانان آسیا  و خصوصا بازی با الدحیل دیدیم که گل های زیادی را دریافت 
کردند.البته این ضعف در دو بازی آخر این تیم برطرف شد. اگر استقلال ساختار 

دفاعی اش قوی باشد به طور حتم کاکل کامل خواهد شد.
به استقلال می توان برای قهرمانی در لیگ برتر امیدوار بود؟

استقلال برای قهرمانی در لیگ برتر شاخصه های خوبی دارد و من این تیم را 
یکی از گزینه های جدی قهرمانی در لیگ برتر می دانم. استقلال در ادامه لیگ 
راه پر فراز و نشیبی خواهد داشت اما این تیم برای رسیدن به عنوان قهرمانی 

شایسته ترین است و امیدوارم با جمع آوری امتیازات لازم جام را بگیرد.
نظرتان درباره جدایی فراز کمالوند از استقلال چیست؟

به هر حال جدایی او انتخاب شد و دوست ندارم در این باره حرف بزنم. استقلال 
همیشه استقلال است و هیچ وقت با جدایی هیچ فردی ضرر نمی کند.

علی جباری:

عزیزی خادم: شرایط استقلال با گذشته قابل مقایسه نیست

 نگاه فدراسیون به فوتبال زنان
 توسعه محور است

رییس فدراسیون فوتبال گفت: نگاه به فوتبال زنان، توسعه محور است. از باشگاه ها 
می خواهم که به فوتبال و فوتسال زنان توجه ویژه ای داشته باشند.

در نشستی که روزیکشنبه با حضور »شهاب الدین عزیزی خادم«  رئیس فدراسیون، 
»شهره موسوی«  نایب رئیس فدراسیون در امور زنان، »مریم آزمون« سرمربی تیم 
جوانان و »شادی مهینی«  سرمربی تیم نوجوانان برگزار شد. برنامه های آتی هر ۲ 

تیم مورد بررسی قرار گرفت.
رییس فدراسیون فوتبال گفت: نگاه فدراسیون فوتبال به زنان نگاه توسعه محور 
است. نیمی از جمعیت کشور زنان هستند. از باشگاه ها می خواهم که به فوتبال 
و فوتسال زنان توجه ویژه ای داشته باشند و در این زمینه تیم داری کنند. در تیر و 
رئیس  نایب  شد  قرار  و  داریم  نظر  در  زنان  برای  را  تدارکاتی  بازی های  مردادماه 

فدراسیون در امور زنان این بازی ها را بررسی کند.
»شهره موسوی« نایب رئیس سوم فدراسیون هم خاطر نشان کرد: با توجه به 
اهمیتی که رئیس فدراسیون به فوتبال زنان می دهد این نشست را با سرمربیان 
تیم های ملی زنان امروز برگزار کردیم. »مریم ایراندوست«  سرمربی تیم بزرگسالان به 
دلیل برخی از مشکلات نتوانست خود را به جلسه امروز برساند که در روزهای آتی نیز 

با وی نشستی را با حضور رییس فدراسیون برگزار خواهیم کرد.
وی در ادامه در خصوص برنامه های پیشرو تیم های ملی زنان گفت: تیم ملی 
جوانان خود را برای حضور در مسابقات کافا آماده می کند و به همین منظور نخستین 
اردوی خود را از روز سه شنبه )۲۱ اردیبهشت( طبق دستورالعمل های بهداشتی 
ستاد ملی مبارزه با کرونا آغاز می کند. امیدوارم در این مسابقات نمایندگان خوبی 
برای کشورمان باشند. همچنین تیم ملی بزرگسالان ۲ دیدار دوستانه در بلاروس 
خواهد داشت. فدراسیون فوتبال تمام تلاش خود را برای برگزاری هر چه بهتر اردوها 
خواهد داشت و در تورنمنت هایی که دعوت می شویم، حضوری مستمر خواهیم 

داشت تا بتوانیم توانمندی بازیکنانمان را بالاتر ببریم.
»شادی مهینی« سرمربی تیم فوتبال نوجوانان نیز اظهار داشت: در این نشست در 
خصوص برگزاری اردوهای تدارکاتی تیم ملی فوتبال نوجوانان و بررسی برنامه های 
آماده سازی  بحث و تبادل نظر شد. یکی از مهمترین نیازی که کادر فنی برای 
حضوری موفق در رقابت های قهرمانی آسیا دارد حضور مدیر فنی، مربی دروازبانان و 

بدنساز است که این موارد را به رئیس فدراسیون فوتبال گزارش دادم.
وی یادآور شد: یکی از مشکلات ما فعالیت نکردن تیم ها در بخش پایه است. اگر 
باشگاه های لیگ برتر یا دسته اول در رده های پایه تیم داری کنند، فوتبال زنان در چند 
سال آینده در مسیر رشد و موفقیت خوبی قرار می گیرد. ضمن اینکه ایجاد پایگاه های 
استعدادیابی و فعالیت در این زمینه بر عهده استان ها و شهرستان ها خواهد بود تا از 

این پس شاهد روند رو به رشد در بخش فوتبال زنان باشیم.
 

 ناظم الشریعه:

 برای موفقیت در جام جهانی باید
 کمیته ویژه تشکیل شود

 سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: برای حضور موفق در جام جهانی باید کمیته 
ویژه ای تشکیل شود تا برنامه ریزی ها بهتر انجام شود.

»سید محمد ناظم الشریعه« روز یکشنبه در گفت و گو با برنامه رادیویی تهران 
ورزشی در خصوص حواشی حضور در تورنمنت تایلند اظهار داشت: مشکل ما این 
است هماهنگی ها باید مکتوب شود و طبق آن برنامه ریزی کنیم. متاسفانه با وجود 
تلاش ها داود پرهیزگار رییس سابق کمیته فوتسال، به ما اعلام کردند که این رقابت ها 
لغو شده است. در ادامه گفتند با تاخیر برگزار می شود و حالا هم فهمیدیم که قبل از 

جام جهانی برگزار می شود.
وی ادامه داد: امسال سال بسیار شلوغی داریم و باید توجه بیشتری به تیم ملی 
فوتسال شود. طبق برنامه ریزی باید ۲۵ مرداد به ژاپن برویم و بازی دوستانه برگزار 
کنیم. سه هفته مانده به جام جهانی نیز قرار است یا به بلاروس برویم و یا آن ها به 

ایران بیایند. 
سرمربی تیم ملی فوتسال اضافه کرد: با حضور در تورنمنت تایلند برنامه هایمان بهم 
می ریزد. آن ها دو تورنمنت برگزار می کنند اما باید این موضوع را به صورت مکتوب به 
ما اعلام کنند تا ببینیم چه اتفاقی در آینده رخ خواهد داد. قصد داریم تا در تیر ماه 
تورنمنتی در شیراز برگزار کنیم. برای اینکه پشیمان نشویم باید برنامه ریزی دقیقی 
انجام دهیم.  ناظم الشریعه تصریح کرد: اولین موضوعی که در جلسه با رییس 
فدراسیون فوتبال و میرشاد ماجدی عضو هیات رییسه فدراسیون به آن اشاره کردم، 
تشکیل ستادی ویژه برای حمایت از تیم ملی فوتسال در جام جهانی بود. باید چند 
نفر از اعضای کمیته بین المللی هم در این کمیته باشند تا هماهنگی خوبی به وجود 
آید.  وی در خصوص برگزاری لیگ برتر گفت: فعلا بازیکنان باید بعد از اتمام لیگ 
استراحت کنند. بازیکنان تیم ملی باید از نظر روحی و روانی در شرایط خوبی باشند. 
این نکات ریزی است اما بسیار اهمیت دارد. کارلوس کی روش همیشه به جزییات 
اهمیت بسیار زیادی می داد. او می گفت که این جزییات تفاوت را ایجاد می کند. ما 

باید به این موضوع توجه کنیم تا قوی تر از قبل شویم. 
سرمربی تیم ملی فوتسال عنوان کرد: یکی از کار های خوب شهاب الدین عزیزی 
خادم این است که با افراد سیاسی که مقام بالایی دارند جلسه برگزار می کند. یکی 
از مشکلات تیم ملی در این چند سال همین مسایل سیاسی بود. در جلسه ای که 
با رییس فدراسیون فوتبال داشتم، نیم ساعت اول به بیان مشکلات و هجمه ها طی 
شد. مردم از ما توقع دارند و کار بسیار سخت است. فدراسیون باید از همه جا حمایت 

شود تا بتنواند کارش را به خوبی انجام دهد. 

سلطانی فر با اشاره به طلب ارزی نمایندگان ایران؛

AFC و FIFA برای حل مشکل فوتبال ایران 
اقدامی نکردند

 وزیر ورزش با اشاره به مشکلاتی که فوتبال ایران برای استفاده از منابع ارزی خود 
در آسیا و جهان دارد، گفت: برای حل مشکل با رئیس AFC و FIFA مذاکره داشتیم 

اما هیچ اقدامی جهت حل آن انجام نشد.
مسعود سلطانی فر در نشست وبیناری با مدیران کل استانی که با حضور دادستان 
دیوان محاسبات کشور برگزار شد، ارتباط با مجموعه دیوان محاسبات را مبتنی بر 
همکاری، همگرایی و هم افزایی دانست و تصریح کرد: مجموعه مدیران این نهاد را 
ناظرین و مشاوران امین مجموعه وزارت ورزش و جوانان می دانیم و تلاش ما همواره 
این بوده است که با تعامل منطقی و رعایت قوانین و استفاده از مشورت مدیران این 

مجموعه، بتوانیم امورمرتبط با وزارت ورزش را منطبق بر مقررات به پیش ببریم.
وزیر ورزش و جوانان دربخش دیگری از سخنانش به نقش ورزش در ایجاد وحدت 
و غرور ملی در میان آحاد مردم کشور اشاره کرد و گفت: متاسفانه تحریم های ظالمانه 
و ناعادلانه تاثیرات گسترده خود را بر روی ورزش هم گذاشته بطوریکه بسیاری از 
تحریم  از همین  ناشی  برخی فدراسیون ها  و  مشکلات کنونی ورزش کشورمان 
هاست. به عنوان مثال فدراسیون فوتبال نتوانسته از منابع ارزی خود در فیفا استفاده 
کند و تیم های باشگاهی ایران هم نتوانسته اند از میزان پاداشی که به آنها تعلق گرفته 

برخوردار شوند.
 در این بین پرسپولیس با دو بار راهیابی به فینال لیگ قهرمانان، بیش از ۳ میلیون 
دلار از کنفدراسیون فوتبال آسیا طلبکار است یا حتی استقلال و تراکتور هم که 
در این دوره از رقابت ها از مرحله گروهی صعود کردند از کنفدراسیون فوتبال اسیا 
طلبکارند. وی ادامه داد: فدراسیون فوتبال و باشگاه ها نمی توانند از منابع قانونی 
خود در فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا استفاده کنند و در این راستا با رییس فیفا 
و رییس کنفدراسیون فوتبال اسیا چندی پیش در خلال فینال لیگ قهرمانان آسیا 
صحبت کردم و بارها نامه نگاری انجام شده و در ظاهر هم قول حل مشکل را دادند 

اما کوچک ترین اقدامی برای حل مساله ندیدیم.
 در این بین هر چند جنجال سازی های مختلف هم دیدیم اما واقعیت آن است که 
تحریم های ناعادلانه و ظالمانه باعث شد که حتی نتوانیم از منابعی که بصورت قانونی 

به فوتبال ایران تعلق دارد، استفاده کنیم.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد گفت: برای موفقیت در المپیک به 
یک پروسه ۴ ساله و زمان ایده آل ۸ ساله نیاز است.

کشتی  سهمیه های  تکمیل  خصوص  در  محمدی  غلامرضا 
آزاد در المپیک تاکید کرد: امیدوارم این سختی هایی که تحمل 
کرده ایم را به شیرینی در توکیو تمام کنیم. ما اولین کشوری بودیم 
که توانستیم ۶ سهمیه کامل را به دست آوریم که با همت بچه ها 
و حمایت فدراسیون اتفاق افتاد. ما می دانستیم باید کار را در 
آلماتی تمام کنیم. اگر این اتفاق نمی افتاد کار ما در صوفیه سخت 
می شد. راحت ترین و منطقی ترین کار این بود که در مسابقات 
خوشبختانه  و  شویم  ظاهر  قدرت  تمام  با  آسیایی  گزینشی 
توانستیم به سهمیه کامل برسیم و با ۶ دلاور به توکیو خواهیم رفت، 

این مقدمه خوبی برای کشتی ما بود.
وی که در یک گفتگوی تلویزیونی حضور داشت ادامه داد: در 
جهانی ۲۰۱۹ ما سه سهمیه به دست آورده بودیم و در سه وزن 
کار باقی مانده بود خدا را شکر می کنم که حالا راحت تر راهمان را 
تا توکیو ادامه می دهیم. از همان جایی که کارمان را برای المپیک 
آغاز کردیم، من برحسب وظیفه پاسخگوی تمام اتفاقاتی که رخ 
داد هستم. من به مردم تعظیم کرده و باید پاسخگوی نتایج باشم.

محمدی با اشاره به اینکه کار انتخاب تیم المپیکی از جهانی 
۲۰۱۹ نورسلطان استارت خورد، خاطرنشان کرد: کار ما هرچند 
دیر اما از نورسلطان آغاز شد. چون برای موفقیت در المپیک 
به پروسه ۴ ساله و زمان ایده آل ۸ ساله نیاز هست. متأسفانه با 
شیوع کرونا که شرایط سختی را برای همه دنیا به وجود آورد، ما 
بعد از آسیایی هند، از اواخر سال ۹۸ تا دی ماه ۹۹ عملًا اردویی 
نداشتیم و صرفاً اردوی کوتاه مدتی قبل از جام جهانی صربستان 

داشتیم. یعنی عملًا چند ماه کشتی گیران ما رها شدند.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد از لیگ برتر به عنوان آغاز روند 
انتخابی نام برد و گفت: با هماهنگی فدراسیون و سازمان لیگ 
مجوز برگزاری لیگ گرفته شد و این رقابت ها درواقع نقطه شروع 
کار انتخابی ما بود که ما همه کشتی گیران را رصد کرده و نفرات 
مستعد نیز به منظور آینده نگری به اردوی تیم ملی دعوت شدند. 
بعد از آن انتخابی جهانی صربستان برگزار شد که به منزله مرحله 
دوم چرخه انتخابی ما بود. ما همان وقت در برنامه این را دیده 
بودیم که امکان دارد جهانی لغو شود که همینطور هم شد. بعد 
از لیگ بلافاصله در دی ماه اردو شروع شد و ۱۵ مرحله اردو تا 
روز اعزام تیم ملی آزاد به توکیو در برنامه قرار گرفت. تمام تمرینات 

حمایت  با  فنی  کادر  و  اجراست  حال  در  شده  ریزی  برنامه  ما 
فدراسیون برنامه هایش را دنبال می کند. وی با اشاره به حضور 
کرد:  تصریح  المللی  بین  تورنمنت های  در  منتخب  تیم های 
تورنمنت اوکراین با رویکرد آینده نگری به اعزام چند کشتی گیر 
جوان اختصاص داشت. بعد از آن به ایتالیا رفتیم. لازم بود که 
بهنام احسان پور برای آخرین بار در وزن ۶۵ کیلوگرم محک بخورد 
و همچنین علیرضا کریمی بعد از دو سال دوری روی تشک بیاید. 
برنامه ما برای سه وزنی که سهمیه داشتیم و سه وزنی که سهمیه 
نداشتیم متفاوت بود. وی افزود: در اسفند ماه نیز برای رضا اطری 
و حسن یزدانی در اوزان ۵۷ و ۸۶ کیلوگرم مسابقه انتخابی برگزار 
شد. اگر دم از انتخابی می زنیم، نه در حد حرف، بلکه در عمل 
هم انجام دادیم. وقتی حسن یزدانی برای انتخابی روی تشک 

تمام است که هیچ کشتی گیری  بر همه  یعنی حجت  می آید 
بدون انتخابی به المپیک نمی رود، حالا این انتخابی به دو روش 
انتخابی مستقیم و حضور در تورنمنت هاست. سرمربی تیم ملی 
آزاد به دلیل عدم اعزام مدعیان ۶۵ کیلوگرم به لهستان اشاره کرد 
و گفت: نفر اول انتخابی که امیرمحمد یزدانی بود که به گزینشی 
اعزام شد و سر وزن قانونی کشتی گرفت. مرتضی قیاسی هم در 
قهرمانی آسیا سر وزن مبارزه کرد و چون هر دو کشتی گیر وزن 
کم کن هستند، اگر آنها را به لهستان می فرستادیم، دیگر به درد 
المپیک نمی خورند. محمدی تاکید کرد: در ۷۴ کیلوگرم مسابقه 
درون اردویی بین عبادی و امامی برگزار شد چون عبادی به عنوان 
نفر دوم انتخابی محق بود. یونس امامی به عنوان جوان آینده 
دار و مدال دار جهانی برنده این کشتی بود که به گزینشی رفت 

و سهمیه گرفت و حسین خانی نیز به عنوان نفر اول انتخابی 
تیم ملی در قهرمانی آسیا نایب قهرمان شد. در ۹۷ کیلوگرم نیز 
شعبانی که نفر اول انتخابی بود قهرمان آسیا شد و محمدحسین 
محمدیان هم سهمیه المپیک را گرفت. وی در مورد انتقاداتی 
که در خصوص عدم اعزام مجتبی گلیج به مسابقات لهستان 
می شود، تصریح کرد: گلیج در ۹۷ کیلوگرم هم به شعبانی باخت 
و هم به محمدحسین محمدیان، ولی ما گلیج را رها نکردیم، او 
را به بلغارستان فرستادیم که از گردونه خارج نشود. نفرات برنده 
گلیج هم در آسیایی و هم در گزینشی خوب نتیجه گرفتند و به 
لحاظ تفکرات فنی هیچ نیازی نبود گلیج وارد چرخه انتخابی برای 
المپیک شود چون در انتخابی به هر دو نفر باخته است. او اگر 
می خواهد در چرخه جهانی نروژ باشد باید در جام تختی کشتی 
بگیرد. گلیج جزو کشتی گیران بااخلاق و دوست داشتنی ماست. 
علیرضا کریمی مدال دار جهان است، عقبه خوبی در ۹۷ کیلوگرم 
دارد و در جاکارتا با وزن سبک تر قهرمان این وزن شده، در این 
مدت هم به دلیل مصدومیت در برخی رقابت ها غایب بوده، او را 

هم در کنار محمدیان و شعبانی به لهستان می فرستیم.
پرویز هادی مدت ها در هیچ میدان و اردویی حضور 

نداشت
 دارنده ۴ مدال نقره و برنز کشتی جهان میدان دادن به همه 
سرمایه های کشتی در وضعیت کنونی کرونا را اقدامی خوب از 
سوی فدراسیون و کادر فنی عنوان کرد و افزود: ما برای شرکت 
در جام زیلکوفسکی ۱۸ و ۱۹ خرداد به لهستان می رویم که بعد از 
آن تیم خود را بشناسیم. محمدی در پایان در مورد انتقادات اخیر 
هادی از عدم دعوتش به جام تختی گفت: پرویز هادی که جزو 
کشتی گیران خوب و قابل احترام ما است، بعد از آنکه در آسیایی 
هند طی یک غافلگیری به حریف قزاقستانی باخت و به برنز آسیا 
رسید، در انتخابی تیم ملی به دو جوان ما یعنی امین طاهری و 
امیرحسین زارع در کشتی رودررو باخت و بعد هم دیگر در هیچ 
میدان و اردویی حضور نداشت و عملًا از گردونه خارج شد. او 
هیچ درخواستی برای شرکت در اردوها به کادر فنی و فدراسیون 
ارائه نداده ولی اگر قرار است هادی کشتی بگیرد درخواستش را 
مکتوب به فدراسیون بدهد می تواند در جام تختی کشتی بگیرد و 
به چرخه جهانی نروژ برگردد. جام تختی اولین مرحله از انتخابی 
تیم ملی برای جهانی نروژ است که در سالن آزادی تهران برگزار 

می شود.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد :

هیچکس بدون انتخابی به المپیک نمی رود

رئیس هیات کشتی استان قم گفت: اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان از روز ۱۹ اردیبهشت ماه جاری به مدت ۱۰ روز در 
شهر قم آغاز شد. هادی علیایی افزود: این اردو با حضور ۳۹ ورزشکار در ۱۰ وزن مختلف زیر نظر کادر فنی تیم ملی تمرینات 
خود را در این شهر آغاز می کنند. وی با اشاره به رعایت دستورالعمل های بهداشتی در این اردو گفت: تمهیدات لازم توسط 
فدراسیون و هیات کشتی استان برای رعایت دستورالعمل های بهداشتی و همچنیکنن امکانات مناسب برای انجام تمرین 
ها و محل مناسب برای اسکان این تیم فراهم شده است. رئیس هیات کشتی قم با بیان اینکه در این تیم پنج کشتی گیر از 
استان حضور دارد گفت: مهدی جواهری در وزن ۵۵ کیلوگرم، محمدجانقلی در وزن ۶۰ کیلوگرم، محمدامین جبالی فر در 
وزن ۶۳ کیلوگرم، امیر عبدی در وزن ۷۲ کیلوگرم و صادق عبدالهی در وزن ۹۷ کیلوگرم کشتی گیران این استان هستند که 
در مسابقه انتخابی تیم ملی موافق به کسب مجوز برای دعوت به این اردو شدند. علیایی ادامه داد: کشتی گیران حاضر در 
این اردو زیر نظر روح اله میکائیلی به عنوان سرپرست و همچنین سیامک قیطاسی، پیمان مرادی و صابر میرزاده به عنوان 
مربیان این تیم از امروز تمرینات خود را در این استان آغاز می کنند. وی ادامه داد: همچنین فواد سیدرحمانی مربی بدنساز، 
حامد ظرافتی پزشک تغذیه و محسن پاپی ماساژور از دیگر اعضای کادر فنی این تیم هستند. رئیس هیات کشتی قم افزد: 
در وزن۵۵ کیلوگرم: امیررضا ده بزرگی )فارس( احمدرضا ناصرپور )خوزستان( مهدی جواهری )قم( ؛ در وزن ۶۰ کیلوگرم: 
سعید اسماعیلی )خوزستان( امیرحسین خوانساری )خوزستان( عارف محمدی )خوزستان( محمد جانقلی )قم( و در وزن 
۶۳ کیلوگرم: ایمان محمدی خوزستان( محمدامین جبالی فر )قم( امید احمدی )خوزستان( مرتضی نصیری )چهارمحال 
و بختیاری( به این اردو دعوت شده اند. علیایی ادامه داد: همچنین در وزن ۶۷ کیلوگرم: دانیال سهرابی )خوزستان( شاهین 
بداغی )خوزستان( مهدی کشتکار )فارس( سوران محمدی )کردستان( محمد اسکندری )اصفهان(؛ در وزن ۷۲ کیلوگرم: 
امیر عبدی )قم( مرتضی پورعیسی )مازندران( رضا ساکی )خوزستان( فرزاد حسینی )اردبیل( علی اسکندری )اصفهان(
و در وزن ۷۷ کیلوگرم: علیرضا مهمدی )خوزستان( مسعود کاووسی )خوزستان( علیرضا ارقش )خوزستان( محمدحسین 

آذردخت )فارس( از دیگر کشتی گیران حاضرر در این اردو هستند.
وی اظهار داشت: در وزن ۸۲ کیلوگرم: محمد ناقوسی )خوزستان( محمدحسین محمودی )تهران( یاسین یزدی 
)مازندران( جاوید بختیاری )کرمانشاه(؛ در وزن ۸۷ کیلوگرم: علی عابدی درزی )مازندران( سعید کریمی زاد )خوزستان( 
امیررضا اکبری )مازندران(؛ در وزن ۹۷ کیلوگرم: مرتضی القوسی )مازندران( صادق عبداللهی )قم( شایان حبیب زارع 
)خوزستان( هادی قربانی )تهران( و همچنین در وزن ۱۳۰ کیلوگرم: امیرمحمد بیات )تهران( سعید حسین پور )خوزستان( 

حسن قربانی )اصفهان( موفق به حضور در اردوی کشتی فرنگی جوانان کشور شدند.

رئیس هیات تنیس روی میز استان قم از آمادگی داوران قمی این رشته برای قضاوت در ۹ میدان کشوری شامل لیگ و 
قهرمانی پینگ پنگ کشور خبر داد.

محمد عموئیان  اظهار کرد: قم در هر دو بخش آقایان و بانوان داوران ممتاز و عالی رتبه ای دارد که در سال های اخیر 
مسابقات مهمی را هم در داخل کشور و هم در سطح بین المللی قضاوت کرده اند و امسال نیز برای این منظور آمادگی 

کامل را دارند.
وی با اشاره به فراخوان کمیته سر داوران و داوران فدراسیون تنیس روی میز برای تعیین داوران قضاوت کننده در مسابقات 
کشوری این رشته، اضافه کرد:این کمیته در نظر دارد داوران مورد نیاز برای قضاوت مسابقات مختلف کشوری را از قبل و با 

اعلام آمادگی داوران سراسر کشور تعیین کنند.
رئیس هیات تنیس روی میز استان قم افزود: بر همین اساس و با توجه به بخش نامه ارسالی به هیات های استانی، داوران 
بین المللی، ملی و درجه یک کشور پس  از تکمیل فرم اعلام آمادگی و تأیید رئیس هیات هر استان از طریق اتوماسیون اداری 

تا ۲۵اردیبهشت ماهباید آمادگی خود را به فدراسیون اعلام کنند.
وی با بیان اینکه فدراسیون راجع به قبول یا رد درخواست ها با توجه به شرایط مسابقات اقدام می کند و پس  از تعیین داوران 
مسابقات مختلف از طریق روابط عمومی این فدراسیون اطلاع رسانی خواهد کرد، افزود: تا پایان مرداد ماه سال جاری ۹ 

رقابت مهم توسط فدراسیون برنامه ریزی شده و حتما داوران قمی نیز در قضاوت آنها سهم دارند.
عموئیان که داور بین المللی تنیس روی میز قم محسوب می شود و قضاوت های متعددی در داخل و خارج از کشور انجام 
داده و از داوران با تجربه ایران به شمار می رود، افزود: مرحله پلی آف مسابقات لیگ برتر پینگ پنگ مردان باشگاه های کشور 

روزهای ۱۷ تا ۲۳ خرداد در تهران برگزار می شود.
وی اضافه کرد: پیکارهای انتخابی تیم ملی تنیس روی میز مردان ایران در روزهای ۲۹ خرداد تا دوم تیر به میزبانی 
ماهشهر، انتخابی تیم ملی پسران نوجوان کشور روزهای ۳ تا ۵ تیر ماه در تهران، انتخابی تیم ملی دختران نوجوان روزهای 

هفتم تا نهم تیر در تهران و انتخابی تیم ملی پسران جوان در روزهای ۱۱ تا ۱۴ تیر به میزبانی تهران انجام می پذیرد.
رئیس هیات تنیس روی میز استان قم افزود: انتخابی تیم ملی جوانان دختر در روزهای شانزدهم تا نوزدهم تیر در تهران، 
مسابقات باشگاهی پارا تنیس روی میز رده سنی بزرگسالان زنان روزهای هفتم و هشتم مرداد در تهران، رقابت های 
باشگاهی پارا تنیس روی میز مردان در روزهای ۱۴ و ۱۵ خرداد و در نهایت پیکارهای جام حذفی بزرگسالان کشور در 

روزهای ۲۰ تا ۲۲ مرداد در پایتخت دیگر رویدادهایی پیش روی ورزشکاران و داوران این رشته است.

رئیس هیات تنیس روی میز استان قم  مطرح کرد:

آمادگی داوران قمی برای قضاوت در 9 رویداد پینگ پنگ ایران
رئیس هیات کشتی استان قم خبرداد:

آغاز اردوی تیم ملی کشتی فرنگی جوانان درقم 
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ریاست  انتخابات  کاندیداهای  اینکه  بر  تاکید  با  مبارز  روحانیت  جامعه  عضو  یک 
جمهوری از طرح اختلاف های سیاسی که سبب دلسردی مردم می شود بپرهیزند، 
گفت: دادن وعده های پوچ نیز سبب بی اعتمادی در مردم و دوچندان شدن مشکلات 
کشور می شود. کشور در شرایطی آمادهِ انتخابات سیزدهمین دوره ریاست جمهوری 
می شود که تحریم، کرونا و ... وضعیت سختی را برای قشرهای مختلف مردم رقم زده 
است. به همین دلیل از نگاه تحلیگران سیاسی و اجتماعی، انتخابات ۱۴۰۰ به لحاظ 
اهمیت در سطح بالاتری از انتخابات پیشین برخوردار است. این شرایط نشان می دهد، 
گروه های سیاسی حاضر در فضای انتخاباتی و دستگاه ها و نهادهای مرتبط، باید همهِ 
تلاش خود را به کار بگیرند تا انتخابات ۲۸ خرداد را به فرصتی برای مشارکت حداکثری 

تبدیل کنند.
حسین ابراهیمی عضو جامعه روحانیت مبارز در همین رابطه به پاسخگوی پرسش های 

ایرناپلاس بود.
از انتخابات به عنوان فرصت مهم و بی نظیر برای استحکام پایه های اقتدار و 
امنیت کشور یاد می شود. با این توضیح چه وظیفه ای روی دوش همه است تا این 

اتفاق به رویداد تاثیرگذار بدل شود؟
 بحمدالله امنیت در کشور ما تامین است و تا به حال مشکل قابل توجهی به وجود 

نیامده است. اما در عین حال برای عزت و اقتدار بیشتر کشور و نظام، طبیعی است همه 
باید تلاش خود را برای آرامش عمومی به نمایش بگذارند. همچنین به طور مشخص 
جریان ها و چهره های سیاسی باید تلاش کنند، از ایجاد التهاب و اضطراب در جامعه 
و  سیاسی  اختلاف های  باشند،  مراقب  باید  که  کاندیداها  ویژه  به  کنند.  جلوگیری 

عقیده ای در جریان رقابت موجب دلسردی بین مردم نشود.
به این معنی که همه باید با بر اساس قانون اساسی بتوانند به گونه ای عمل کنند که 
جامعه را به اشتباه نیندازند. یعنی وعده های خلاف و توخالی به مردم ندهند و کاری 
کنند که توقع های بیجا در افکار عمومی به وجود نیاید. زیرا وعده های پوچ بعد از 
انتخابات ناامنی و بی اعتمادی را در ذهن مردم پررنگ و مشکلات زیادی را در جامعه 
ایجاد خواهد کرد. مساله اصلی این است که انتخابات باید به وسیله ای برای آرامش و 

پیشرفت کشور شود.
مشخصا توصیه شما در این باره چیست؟

لازم است، همه با وحدت و یکپارچگی در راستای تقویت ملی در جامعه کوشش کنند 
و دستگاه های نظام نیز همه کارهای لازم را برای برقراری امنیت و آرامش انجام دهند. در 
واقع، همه، امنیت و اعتلای کشور را نسبت به هدف و خواسته های جناحی و شخصی 
اولا بدانند. همچنین همه باید بدانند، اگر گروهی یا کسانی به دلیل هدف شخصی 

کارهای زیان رسانی را انجام دهند، مردم آنها را می شناسند و محال است بتوانند در کشور 
به اقدامات هزینه ساز خود ادامه دهند زیرا مردم ما هوشیارند و به خوبی سره را از ناسره 

تشخیص می دهند.
افراد در هر جایگاهی در عمل طبق قانون عمل کنند و خدای  همچنین برخی 
نکرده کاری نشود که برداشت جناحی شود. زیرا طرفداری ارگان های رسمی از فرد یا 
گروه خاص، می تواند خسارت های زیادی به کشور تحمیل کند. البته تا به امروز هم، 
همین گونه بوده و سالم ترینِ انتخابات در نظام جمهوری اسلامی برگزار شده است و در 
آینده هم همین گونه خواهد بود. در واقع همه باید فرمایش رهبر معظم انقلاب مبنی بر 
پذیرش نتیجه از برنده و بازنده باید درنظر همگانی قرار گیرد. به هر حال در انتخابات 
ریاست جمهوری فقط یک نفر رای می آورد و بازنده ها نباید دستگاه های اجرایی را متهم 
کنند. انتخابات نشانه ای بارز از جمهوریت نظام اسلامی است و به همین دلیل هیچ کس 

حق ندارد خدشه ای به این امر مقدس و مهم وارد کند.
بحث شعارها و وعده های انتخاباتی کاندیداها را اشاره کردید؛ چه باید کرد که 

شاهد این وعده های توخالی نباشیم؟
 آنچه برای همه روشن است، چیزی جز این نیست که منابع درآمدی کشور ما محدود 
و به مقدار معلومی است و هزینه ها هم مشخص. بر همین اساس از کاندیداها انتظار 

داریم، از دادن وعده هایی که با امکانات کشور سازگار نیست، خودداری کنند تا مردم به 
اشتباه نیفتند. یعنی نگویند، در چند ماه چنین و چنان می کنم تا وقتی نتوانستند، امید 

و اعتماد عمومی به کشور کمرنگ نشود.
همه می دانیم، وقتی در کشوری مردم به دست اندرکاران و تصمیم گیران بی اعتماد 
شوند، جامعه به استقبال شرایطی نگران کننده می رود و هیچ کاری را نمی توان به 
نتیجه رساند. پس در شرایطی که در کشور ظرفیت های محدودی داریم، هم باید جلوی 
هزینه های اضافی را بگیریم و مردم را نسبت به وضعیت اقتصادی آشنا کنیم تا آنها به غلط 
از مسئولان طلبکار نشوند. اگر در این زمینه به خوبی عمل کنیم، هم آبروی افرادی که 
روی کارند حفظ می شود و هم کشور آمادگی لازم را برای توسعه و پیشرفت خواهد داشت. 
این نکته را هم اشاره کنم که، مردم به دلیل فشارهای تحریمی نظام استبداد، شرایط 
سختی دارند. به همین دلیل، همه باید اغراض شخصی را فراموش کنیم و هر چه در 
توان داریم، برای کم کردن مشکلاتِ کشور به کار گیریم. اگر جامعه بداند دست اندرکاران 
و سیاسیون همه تلاش خود را برای آرامش عمومی به کار می گیرند، نوعی همدلی و 
یکپارچگی مثال زدنی در کشور به وجود خواهد آمد. ان شاءالله همه در کنار هم به گونه ای 
رفتار کنیم که انتخابات پیش رو، به فرصتی برای کمرنگ شدن مشکلات و بیشتر شدن 

همدلی و اتحاد در کشور شود.

عضو جامعه روحانیت مبارز:
کاندیداها با طرح اختلاف های سیاسی و عقیده ای سبب دلسردی مردم می شوند

همه نگاهها به وین دوخته شده است 

آیا دور چهارم، آخرین دور مذاکرات 
خواهد بود؟

نزدیک شدن به موعد انتخابات ریاست جمهوری ایران و نیز شمارش معکوس 
برای پایان مهلت توافق تهران و آژانس باعث شده است تا مذاکرات در وین بیش 
از پیش سرعت بگیرد و این پرسش مطرح شود که آیا در دور چهارم گفت و گوها 

توافق حاصل خواهد شد؟
چهارمین دور از مذاکرات هسته ای وین بعد از وقفه ای چند روزه، ظهر جمعه 
۱۷ اردیبهشت ماه آغاز شد تا بلافاصله مباحث کارشناسی و فنی و همچنین کار 
بر روی متون پیش نویس شروع شود. در نشست کنونی سه  کار گروه مشغول به 
فعالیت اند تا شاید گره های موجود هر چه سریع تر گشوده شود؛ کارگروه های 
مرتبط با تعهدات برجامی ایران، لغو تحریم  ها و بازگشت آمریکا به برجام و همچنین 

کارگروه سومی با نام گروه کارشناسی ترتیبات اجرایی.
کارگروه سوم حاصل دور سوم مذاکرات بود که با هدف سرعت بخشی به گفت و 
گوها و کاستن از اختلاف دیدگاه بین اعضا طراحی و تشکیل شد. پس از رایزنی 
های صورت گرفته بین کارگروه ها در آن دور از مذاکرات، هیات  ها به پایتخت  
کشورهای متبوع خود برگشتند تا مقامات عالی رتبه کشور های خود را در جریان 

ریز گفت و گوها قرار داده و خود را برای دور جدید آماده کنند.
روز یکشنبه ۱۹ اردیبهشت ماه، در حالی سومین روز از دور چهارم مذاکرات آغاز 
شد که همه طرف ها از انگیزه لازم برای دستیابی به نتیجه برخور دارند. ضمن 
اینکه آنها معتقدند باید به دنبال به نتیجه رسیدن گفت وگوها در کوتاه ترین زمان 

ممکن باشند.
»سیدعباس عراقچی« رییس هیات مذاکره کننده کشورمان در پایان روز اول 
مذاکرات یعنی روز جمعه در اظهارات تلویزیونی گفت که »فضای مثبتی بر دور 
چهارم گفت و گوها حاکم است و با تفاهمی که بر سرمسیر مذاکرات وجود دارد، 

ایران بدون تعجیل تلاش خواهد کرد که این مذاکرات هر چه زودتر تمام شود.«
ابراز امیدواری و خوشبینی نسبت به احیای برجام و ثمربخشی مذاکرات در بین 
مقام های عالی رتبه آمریکا نیز قابل مشاهده است. در حالی که دور چهارم گفت و 
گو های هسته  ای در حال برگزاری است، »جو بایدن« رییس جمهوری آمریکا 
تاکید کرده که »ایران نسبت به این مذاکرات جدی است اما روشن نیست تا چه 

حدی جدیت دارد.«
همزمان »جن ساکی« سخنگوی کاخ سفید نیز در نشست خبری روز جمعه 
خود با بیان اینکه »نشانه  های خوبی در گفت  وگوهای غیرمستقیم با ایران وجود 
دارد« بیان کرده بود: طی هفته  های گذشته در گفت  و گوهای وین درباره احیای 

برجام، تعاملات دیپلماتیک وجود داشته و پیشرفت هایی نیز حاصل شده است.
به رغم خوشبینی ها به مذاکرات اما گویی مشکلاتی هنوز در این مسیر وجود 
دارد. پایگاه خبری آمریکایی »اکسیوس« یکی از این گره ها را سانتریفیوژ های 
پیشرفته ایران دانست و نوشت: محدود کردن برنامه هسته ای ایران و بازگرداندن 
آن به مقطع زمانی ۲۰۱۵ مانعی جدی در برابر گفت وگوهای وین است. برنامه 
هسته ای ایران نسبت به آن زمان پیشرفت زیادی کرده است. سانتریفیوژهای 
جدید و پیشرفته ای که ایران نصب کرده به جمهوری اسلامی امکان می دهند با 

سرعت بیشتری اورانیوم را غنی سازی کند.
این گزارش اضافه می کند که تاکنون عمده اختلاف  نظرها بر سر این بود آمریکا 
کدامیک از تحریم ها را باید بردارد. در این رابطه پیشرفت خوبی شده است. اما 
کارگروهی که مسوول پیشبرد گفت  و گوها بر سر بازگشت ایران به تعهدات هسته  

ای خود است، تقریبا پیشرفتی نداشته است.
از طرفی خبرگزاری »آسوشیتدپرس« روز پنجشنبه ۱۶ اردیبهشت از قول یک 
مقام آمریکایی که نامی از او برده نشده، نوشت »امکان رسیدن به توافق برای 
بازگشت و پایبندی همزمان ایران و آمریکا به برجام در هفته  های آتی وجود دارد اما 
این موضوع به تصمیم سیاسی ایران بستگی دارد.« این مقام از اظهار نظر یا پیش 
بینی این موضوع که دور چهارم گفت و گوها تحول چشمگیری به همراه  خواهد 
داشت یا نه خودداری کرد اما دستیابی به توافق پیش از انتخابات ریاست جمهوری 
ایران را ناممکن ندانست. از نگاه ناظران دو عامل نقش قابل توجهی بر سرعت و 
جدیت در مذاکرات هسته ای دارد؛ نخست انتخابات ایران که ۲۸ خرداد ماه برگزار 
می شود. پس از آن تاریخ، دیگر مشخص نیست چه فرد یا طیفی زمام امور اجرایی 
را در ایران برعهده بگیرد. طرف غربی معتقد است که توافق دوباره با دولت روحانی 

و تیم هسته ای وی به مراتب آسان تر از مذاکرات با دولت بعدی خواهد بود.
عامل دوم به ضرب الاجل ایران به آژانس و توافق حدود سه ماه پیش آنها برمی 
گردد. تهران و آژانس اوایل اسفندماه پارسال به توافقی دست یافتند که بر پایه آن 
ایران اجرای پروتکل الحاقی را متوقف می کرد. همچنین قرار شد که ایران دوربین 
های نظارتی برخی از مراکز هسته ای را تا سه ماه از دسترس بازرسان آژانس بین 
المللی انرژی اتمی دور نگهدارد و هشدار داد اگر طی این چند ماه تحریم ها 

برداشته نشود، تهران فیلم های دوربین ها را پاک خواهد کرد.
این مهلت سه ماهه، اوایل خردادماه پایان می یابد و به تازگی »رافائل گروسی« 
مدیرکل آژانس درباره پیامد های به نتیجه نرسیدن مذاکرات وین ابراز نگرانی کرده و 
گفته در صورتی که مهلت توافق پیش از احیای برجام منقضی شود، شخصا دوباره 

به تهران راهی خواهد شد تا راهی برای برون رفت از این مشکل بیابد.
نگرانی از به نتیجه نرسیدن مذاکرات در این مدت محدود دو هفته ای باعث شده 
که اعضای برجام عزم خود را برای رفع اختلافات در این دور از گفت وگوها جزم 
کنند. »میخائیل اولیانوف« نماینده روسیه در این مذاکرات با بیان اینکه دو طرف 
توافق کرده اند تلاش ها برای رسیدن به توافق تشدید شود، گفته است »به نظر 
می رسد هیات های دیپلماتیک آماده هستند که هر قدر لازم است در وین بمانند 
تا به نتیجه برسیم.« همچنین یک منبع دیپلماتیک هم در مصاحبه با خبرگزاری 
فرانسه ابراز امیدواری کرده که گفت و گوهای کنونی آخرین دور مذاکرات برای 
احیای برجام باشد. صاحبنظران، با توجه به دو موضوع یاد شده یعنی پایان توافق 
ایران و آژانس و نیز انتخابات ریاست جمهوری ایران، اینکه در دور چهارم مذاکرات، 
برجام تعیین تکلیف شود، را دور از ذهن نمی دانند. این گمانه زنی نیز وجود دارد 
که اعضای کمیسیون مشترک برجام در وین بیش از سه دور قبلی، این دور از گفت 
وگوها را ادامه دهند تا به نتیجه مورد قبول که همان احیای برجام است، دست یابند.

 دیپلمات پیشین، حمله ها به دستگاه دیپلماسی کشور را غیرمنصفانه، جهت دار و 
تخریب ارزیابی کرد و گفت: به دلیل نبود تحزب در کشور شاهد هستیم این موضوع 
بیشتر شبیه دعوای گروهی و قبیله ای برای تصاحب جایگاه هاست اما این حجم از 

حمله ها علیه این وزارتخانه و شخص وزیر در ایران و جهان بی سابقه است.
نصرت الله تاجیک با بیان اینکه داشتن منتقد منصف آگاه به مسائل نعمت بزرگی 
است که متاسفانه وزارت امور خارجه از آن کم بهره است، خاطرنشان کرد: یکی از 
دلایل نبود منتقد منصف این است که به دلیل جدی نبودن تحزب در کشور، منتقد 
سازمان یافته که با اطلاع و براساس معلومات صحیح و در چهارچوب موضوعه انتقاد 
کند و انتقادهایش کارگشا باشد نداریم و آنچه امروز شاهد آن هستیم بیشتر دعوای 
گروهی و قبیله ای برای تصاحب جایگاه هاست. اما این حجم از حمله ها علیه این 

وزارتخانه و شخص وزیر هم در ایران و هم در جهان بی سابقه است.
این تحلیلگر مسائل سیاسی ادامه داد: بخشی به این دلیل است که وزارت امور 
خارجه برای حل مشکلاتی که ربطی به این وزارتخانه ندارد و یا اصلا مرتبط به 
سیاست خارجی نیست قبول مسولیت می کند. در این شرایط چگونه انتظار داریم 
یک دیپلماسی تاثیرگذار که بتواند منافع ملی حداکثری ما را تامین کند، داشته 
باشم؟ اما با همه این مشکلات داخلی که سیاست خارجی و وزارت امور خارجه با 
آن روبروست، مجموعه تحولات منطقه ای و بین المللی نشان می دهد که سیاست 

خارجی ما یک ظرفیت جدیدی به دست آورده است.  
تاجیک افزود: مجموعه این تحولات الان به سمت و سویی می رود که اگر با یک 
سیاست خارجی تاثیر گذار، منسجم، پویا و همراه با درک شرایط از این ظرفیت 

استفاده کنیم یقیناً شرایطی بهتر از گذشته در منطقه و جهان خواهیم داشت.
وی با بیان اینکه استراتژی ما برای حفظ سازه برجام در کنار تحولات منطقه ای و 
بین المللی ظرفیت جدیدی برای سیاست خارجی ما باز تولید کرده، خاطرنشان 
کرد: دوران ریاست جمهوری دونالد ترامپ که جهان را به سمت لبه جنگ جهانی 
سوم می برد به پایان رسیده و دولتی در آمریکا روی کار آمده که می خواهد با رویکرد 
چندجانبه  گرایانه و از طریق همکاری های بین المللی مسائل خودش و دنیا را حل 

کند تا بتواند بیشتر منابعش را به داخل آمریکا اختصاص دهد.
تغییر لحن عربستان مثبت است

سفیر پیشین ایران در اردن، تغییر سیاست عربستان در قبال ایران و اظهارات اخیر 
بن سلمان ولیعهد این کشور در این باره را تابعی از تحولات بین المللی و تغییر سیاست 
خارجی آمریکا دانست و افزود: ایجاد درگیری بین ایران و عربستان به منظور فروش 
سلاح بیشتر به منطقه و زمینه سازی برای تقویت حضور نظامی، بخشی از سیاست 
خارجی ترامپ بود اما بایدن حاضر نیست اقدامات ترامپ را انجام دهد و به عربستان 
سلاح و مهمات بفروشد که بر سر مردم یمن بریزد. با این وضعیت طبیعی است که 
عربستان هم ناچار است با این تحولات بین المللی خودش را وفق دهد و با ایران 

همکاری کند.
این کارشناس مسائل بین الملل در عین حال وضعیت ولیعهدی بن سلمان را 
با وجود مخالفت های درون خاندان سعودی متزلزل دانست و خاطرنشان کرد: 
بن سلمان دنبال صفر کردن تنش های خارجی و باز کردن وزنه ها از پای سیاست 
خارجی عربستان است تا هم چهره عربستان را در افکار عمومی دنیا بزک کند و هم 
تضمینی باشد برای جانشینی پدرش، بنابراین الان روی این موضوع به جای درگیری 

با سیاست خارجی ایران و یا تداوم جنگ یمن تمرکز دارد.
وی در عین حال، تغییر لحن بن سلمان را تغییر گفتمان ندانست و افزود: هنوز 
ولیعهد سعودی بر تداوم گفتمان سابق عربستان علیه ایران تاکید دارد و او باید بداند 
که اصرار ورزیدن بر سیاست های گذشته نتیجه بخش نخواهد بود. ولی همین تغییر 
لحن در حد خود خوب است و زمینه ایی برای تداوم گفت وگوهای دو کشور برای ذوب 

کردن یخ ها در سیاست خارجی است.
این تحلیلگر مسائل منطقه خاطرنشان کرد: همین حد از تغییر مواضع عربستان و 
ولیعهد آن که طی چند سال گذشته در دوران ترامپ آماده مذاکره با ایران نبود و الان 
گویا دو دور مذاکره بین این دو کشور در عراق برگزار شده و بن سلمان نیز این چنین 
موضع گیری علنی می کند به نظر من مثبت است اما نباید اینگونه پنداشته شود که 
لابد از فلاکت به این روز افتاده و در عین حال نباید آن را هم هیچ بپنداریم بلکه باید 
بر اساس شرایط بین المللی و منطقه ای به این حرکت عربستان وزن مناسبی بدهیم و 

روابط متوازنی را با این کشور مهم منطقه برقرار کنیم.
تاجیک، سفر اخیر محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه به عراق، قطر، عمان و 
کویت اشاره کرد و افزود: باتوجه به اخبار راه یافته به رسانه ها درباره دیدار بین برخی 
دیپلمات های ایرانی و سعودی در بغداد و نقش میانجیگرانه قطری ها بین ایران و 
آمریکا از یک سو و بهبود روابطشان با عربستان از سوی دیگر، فکر می کنم سفر آقای 
ظریف به منطقه هم در چارچوب دیپلماسی برای بهبود روابط منطقه ای و استقبال 
از سخنان بن سلمان انجام شده و هم فراهم کردن زمینه سیاسی مذاکرات وین در 

مورد برجام.

وی با بیان اینکه مجموعه تحولات منطقه ای و بین المللی می تواند به نفع ما باشد، 
خاطرنشان کرد: مهمترین دغدغه های که دارم و احساس می کنم ممکن است 
باعث شود نتوانیم از این شرایط استفاده کنیم، اوضاع داخلی است. اوضاع داخلی 
می تواند خیلی تعیین کننده باشد زیرا ما در آستانه انتخابات و تغییر دولت هستیم. 
بنابراین طبیعی است که اگر نتوانیم از فرصت ها استفاده کنیم یک بازی دو سر باخت 

برای ما رقم خواهد خورد.
سیاست خارجی مقوله ای حاکمیتی است

تاجیک درباره این موضوع که آیا سیاست خارجی جمهوری اسلامی ممکن است 
تحت تاثیر تغییر دولت ها قرار گیرد، گفت: موضوعات سیاست خارجی عموماً از 
مقولات حاکمیتی هستند و از مقولات مربوط به دولت نیستند. نمی گویم دولت نقش 
ندارد ولی دولت تعیین کننده نیست و این نظام و حاکمیت و ارگان های حاکمیتی 
هستند که خطوط اصلی را تعیین می کنند و دولت مجری آن هاست. البته دولت در 
حد اجرا نقش دارد و می تواند این سیاست ها را به نحو احسن یا به شکل ضعیف اجرا 
کند. بنابراین تغییر دولت خیلی تاثیری در تغییر سیاست های خارجی ما چه در مورد 

برجام و مذاکرات وین و چه روابط دو چانبه با همسایگان و سایر کشورها ندارد.
این دیپلمات پیشین با بیان ایکه خبرهای خوبی از مذاکرات وین به گوش می رسد، 
به  و اخباری که  تفاهم می رسند  به  و گروه ۴+۱  ایران  به نظر می رسد که  افزود: 
رسانه ها درز کرده نشان می دهد طرفین هر یک به دلایلی نه تنها علاقه مند هستند 
که مذاکرات را به نتیجه برسانند بلکه راهی جز این ندارند. تمایل طرف ایرانی برای 
به نتیجه رسیدن مذاکرات به خاطر بحث انتخابات نیست بلکه برای حل مشکلات 

اقتصادی کشور و بهبود معیشت مردم است.  
وی ادامه داد: تمایل آمریکا نیز به این دلیل است که این تیم سیاست خارجی بایدن 
به درستی می داند که ترامپ با خروجش از برجام، آمریکا را نه تنها در مقابل ایران خلع 
سلاح کرده بلکه در دنیا آمریکا را منزوی و در موقعیت سختی قرار داده است و دوم 
اینکه فشار حداکثری بر ایران کارایی نداشته و ایران را در شرایطی قرار داده که مهارش 
برای آمریکا و تعبیه ساختارهای تعاملی بین دو کشور را از بین برده است و این برای 

آمریکا به منظور مدیریت روابط بین المللی سنگین و هزینه زا است.
شاهد دعوای گروهی و قبیله ای برای تصاحب جایگاه ها هستیم

این کارشناس مسائل بین الملل، انتقادات مخالفان دولت درباره بهره برداری از 
مذاکرات هسته ای در وین برای انتخابات را رد کرد و افزود: حاکمیت هم علاقه مند 
نیست که این شرایط اقتصادی تداوم پیدا کند و دنبال این است که این شرایط زودتر 
تمام شود و دولت بعدی نقطه سرخط باشد و دستش برای بهبود اوضاع داخلی، 
منطقه ای و بین المللی باز باشد و موضوعاتی مثل برجام و امثال آنها وقت و انرژی 

دولت بعدی را تلف نکند. این مطابق منطق و عقل سلیم است.  
تاجیک در گفت وگو با ایرنا افزود: نمی دانم چرا جناح محافظه کار اینقدر بی تابی 
می کند و مطابق قواعد بازی سیاسی اهداف و حتی منافع خودش را دنبال نمی کند؟ 
منافع ملی بماند! بالاخره اگر گشایش اقتصادی برای کشور فراهم شود، چنانچه آنها 
برنده انتخابات باشند این منابع کمک بزرگی برای کاهش آلام جامعه است به شرطی 
که منابع مانند ۷۰۰ میلیارد دلار دوران دولت مهروز محافظه کاران در آسمان پخش 

نشود که هر کی قدش بلندتر و یا دستش درازتر بود بیشتر بهره ببرد.

سفیر پیشین ایران در اردن خطاب به منتقدان مذاکرات هسته ای در وین گفت: 
منتقدان به این موضوع توجه ندارند که برجام توان سیاست خارجی ما را گرفته و 
نقش آفرینی منطقه ای ما را تضعیف کرده است. بنابراین عاقلانه است که ما در این 
دوران مسائل برجامی را در این دولت حل کنیم تا حداقل وزنه برجام از پای سیاست 
خارجی دولت بعدی برداشته شده باشد تا بتواند به مسائل دیگر و از جمله تنظیم 
روابط با همسایگان و تاثیر گذار و یا کمک به اجرای الگوی توسعه کشور در قالب 

همکاری های منطقه ای بپردازد.
تاجیک درباره تداوم حمله ها منتقدان دولت به سیاست خارجی کشور و به ویژه 
وزیر امور خارجه را غیرمنصفانه دانست و افزود: داشتن منتقد منصف آگاه به مسائل 
نعمت بزرگی است که متاسفانه آقای ظریف از آن کم بهره هستند. متاسفانه به  دلیل 
جدی نبود تحزب در کشور، منتقد سازمان یافته که با برنامه انتقاد کند و انتقادهایش 
کارگشا باشد نداریم. آنچه امروز شاهد آن هستیم بیشتر دعوای گروهی و قبیله ای 

برای تصاحب جایگاه هاست.
وی تداخل بین دعواهای جناحی و منافع و مصالح ملی را به ضرر کشور دانست 
و افزود: کار سیاسی جناحی کردن ایرادی ندارد ولی نباید منجر به این شود که ما 
در راستای منافع سیاسی خودمان برای مملکتی با این عمق تاریخی و گستره 
ژئوپلیتیکی وسیع و تاثیرات منطقه ای و بین المللی نسخه پیچی کنیم بلکه باید اینجا 

نگاه حکومتی و ملی داشته باشیم.
قدرت نرم و سخت مکمل یکدیگر هستند

تاجیک با بیان اینکه باید ببینیم الان ملت بیشتر چه چیزی می خواهد، خاطرنشان 
کرد: برای حل مشکلات کشور باید در کنار بر طرف کردن سوء مدیریتها، مسائل 
بین المللی  را حل کنیم و این موضوع از روش های علمی و خلق ارزش افزوده و 
بالابردن تولید داخلی و تولید ناخالص ملی و رشد درآمد سرانه ممکن است و با 
اقدامات پوپولیستی و شعاری به اسم آرمان گرایی مسائل حل نمی شود. آرمانی که 

مطابق برنامه و توانمندی ها نباشد، بیشتر توهم است!
این تحلیلگر ارشد مسائل بین المللی، رشد سریع و چراغ خاموش چین را الگوی 
خوبی برای توسعه کشورهایی مثل ایران ارزیابی کرد و افزود: چینی ها اول از جهت 
اقتصادی قوی شدند و کالاهایشان دنیا را گرفت و با اتکا به قدرت اقتصادی خود الان 

می توانند حرف اول را در جهان بزنند.
وی، غفلت از تقویت واقعی اقتصاد کشور از طرق علمی همچون خلق ثروت با 
افزایش تولید داخلی در کنار قدرت نرم جمهوری اسلامی را از اشتباهات دولت های 
مختلف دانست و افزود: در تولید قدرت نرم که فرهنگ یکی از مهم ترین نمودهای آن 
است، ما یک عمق و سابقه تاریخی عجیب تاریخی داریم و از بنیانگذاران تمدن بزرگ 
بشری بودیم که در خلق تمدن اسلامی نیز به کمکمان آمد و پیشتاز شدیم. اما شرایط 
ناشی از جنگ تحمیلی در این سال های بعد از دوران دفاع مقدس ما را به سمت 
تقویت قدرت سخت کشاند. این فی نفسه بد نیست شرایطی است که به ما تحمیل 
شد و باید آنرا با ایجاد توازن با قدرت نرم به یک فرصت بی بدیل تبدیل کنیم. زیرا ما در 
منطقه ای زندگی می کنیم که در شرایط عادی هم توازن ژئوپلیتیکی برقرار نیست! چه 

رسد به اینکه بخواهیم قدرت سخت را هم به رخ آنها بکشیم.
سفیر پیشین ایران در اردن با بیان اینکه رابطه »میدان« و »دیپلماسی« یک رابطه 
متوازنی است و در دنیا هم این دو به عنوان مکمل یکدیگر استفاده می شوند، گفت: 
در کشورهای توسعه یافته، »سیاست خارجی« حرف اول را می زند ولی در این نوع 
از تصمیم سازی، تصمیم گیری و اجرای سیاست خارجی، فقط دیپلمات ها موثر 
نیستند بلکه ارگان های مختلفی که درگیر مسائل ستادی و صفی  هستند در تعیین 
رویکرد و اجرای آن اثرگذار هستند. متاسفانه در ایران در سیاست و حکومت و اداره 
جامعه جزیره ای عمل می شود و این برای سیاست خارجی سم مهلک است! تاجیک 
با یادآوری این موضوع که سیاست خارجی است که برای حکومت ها و دولت تعیین 
می کند در کجا قدرت نرم و در کجا قدرت سخت را به کار ببرند، افزود: هشت سال 
جنگ تحمیلی قدرت سخت و قدرت منطقه ای ما را تقویت کرد و اکنون یک قدرت 
نظامی اثرگذار منطقه ای هستیم که باید قدر آن را بدانیم اما این حوزه سیاست 
خارجی است که باید محل استفاده از این قدرت سخت را تعیین کند. این وزارت 
دستگاه عامل سیاست خارجی است. سیاست خارجی اعم از وزارت امور خارجه 
است که با خرد جمعی تصمیمی اتخاذ و برای اجرا به این وزارت ابلاغ می کند. 
وی، تقابل »دیپلماسی« و »میدان« را سوء استفاده از احساسات مردم و برساخته و 
غیرواقعی دانست و افزود: باید به گونه ای عمل کنیم که تداخل در وظایف ارگان ها 
به حداقل برسد و اقدامات آنها مکمل یکدیگر باشد و با اهداف انتخاباتی نخواهیم 
نباید  به این دوقطبی کاذب دامن بزنیم. این دو مفهوم یک واقعیت هستند که 
هیچ یک قربانی یکدیگر شوند اما با توجه به ضعف روحیه ایرانی در کار تشکیلاتی 
و بخشی نگری مفرط در سازمان های ایرانی حرف نهایی را نباید میدان بزند بلکه 
سیاست خارجی و خرد جمعی حاصل از آن باید بزند. یعنی در توازن بین این دو، 

ستاد تصمیم گیر است و صف تابع سیاست های اعلامی سیاست خارجی.

تاجیک تحلیلگر مسائل سیاسی :

 حمله ها به دستگاه دیپلماسی تخریبی و جهت دار است

شورای  گفت:  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
نگهبان در تعیین شرایط رجل سیاسی - مذهبی و مدیر 
و مدبر بودن رییس جمهور مبتنی بر سیاست های کلی 

انتخابات عمل کرده است.
حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری در گفت و گو با 
خبرنگار جماران، در خصوص مصوبه اخیر شورای نگهبان 
برای شرایط نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری، اظهار 
داشت: این مسأله حقوقی مهمی است که مورد بحث بوده 
است. در خصوص انتخابات از اول انقلاب همیشه قانون 
ناظر بر انتخابات را مجلس تصویب کرده و قبل از تشکیل 
مجلس هم مقررات مربوط به همه پرسی یا انتخابات خبرگان 

قانون اساسی را شورای انقلاب تصویب کردند.
همیشه  افزود:  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  عضو 
قوانین انتخاباتی را مرجع قانونگذار کشور تصویب کرده 
است. حتی نسبت به نحوه نظارت شورای نگهبان، اگرچه 

طبق قانون اساسی نظارت بر انتخابات رئیس جمهوری و 
مجلس با شورای نگهبان هست، اما چگونگی اعمال نظارت 
در عرف  و  کرده  تصویب  و مجلس  معین شده  قانون  در 

حقوقی و قانون اساسی ما این یک امر پذیرفته شده است.
وی با تأکید بر اینکه مجلس یگانه مرجع تصویب قانون 
است، گفت: جز دو مورد استثناء، یعنی آیین نامه مجمع 
انتخابات  به  مربوط  مقررات  یا  نظام  مصلحت  تشخیص 
خبرگان که توسط این دو نهاد تصویب می شود، بقیه موارد 
قانونگذاری به صراحت قانون اساسی از اختیارات مجلس 

است و مجلس یگانه نهاد قانونگذاری کشور است.
انصاری یادآور شد: وقتی سیاست های کلی انتخابات در 
مجمع تشخیص مصلحت نظام بحث می شد، بندی در آنجا 
پیش بینی شد که ضوابط مربوط به تشخیص رجل سیاسی – 
مذهبی و مدیر و مدبر بودن رئیس جمهور باید توسط شورای 
نگهبان تعیین شود. وی ادامه داد: البته همان موقع در این 

مورد دو نظر بود. نظر اول این بود که این سیاست کلی که 
باید ضوابطی برای تشخیص رجل سیاسی – مذهبی و مدیر 
و مدبر وضع شود یک سیاست کلی ضروری است تا مجریان 
و ناظران تکلیف خودشان را بدانند و کاندیداها هم بدانند که 
شاخصه ها و ضوابط تشخیص این امر چیست. ولی مثل 
بقیه امور که در قانون اساسی آمده باید قلمرو این را قانون 
مجلس تعیین کند. نظر دیگر این بود که باید توسط شورای 
نگهبان تعیین شود. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اظهار داشت: سیاست کلی که توسط مقام معظم رهبری 
ابلاغ شد نظر دوم بود. یعنی این ضوابط توسط شورای 
نگهبان تعیین و اعلام شود. لذا طبق این بند از سیاست 
داده  نگهبان  شورای  به  اختیار  این  انتخابات  کلی  های 
شده و شورای نگهبان هم بر اساس همین اختیار سلسله 
ضوابطی را تعیین کرده است. وی تأکید کرد: نظر شخصی 
من این است که شورای نگهبان طبق این بند از سیاست 

های کلی انتخابات می توانست چهارچوب های کلی تر 
را مشخص کند ولی جزئیات و قوانینش را مجلس تصویب 
کند. ولی فعلا از نظر قانونی و حقوقی با توجه به اینکه در 
سیاست های کلی انتخابات این امر به عهده شورای نگهبان 
محول شده، بنابر این شورای نگهبان هم مبتنی بر این بند از 
سیاست های کلی عمل کرده است. انصاری اظهار داشت: 
اختلاف بر سر این موضوع بر می گردد به اختلاف قدیمی 
تر که ما نظارت را چطور معنا کنیم. نظارت در عرف حقوقی 
بین الملل و عرف حقوقی کشور ما مفهوم روشنی دارد اما 
نظر تفسیر موسعی که از نظارت شورای نگهبان بر انتخابات 
شده متأسفانه نظر خیلی گسترده ای است که به شورای 
نگهبان این امکان را داده که حتی در قلمرو اجرای انتخابات 
به طور گسترده ورود کرده است. مثل بررسی صلاحیت 
کاندیداها تحت عنوان »نظارت استصوابی« که از نظر ما در 

حقیقت به نوعی ورود به عرصه اجرا است.

مجید انصاری :

مجلس یگانه مرجع تصویب قانون است



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

امام علی علیه السلام:
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه:  روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 3٢9٠3٢٠9 - 3٢9٠6١6٠ صندوق پستی: 3٧١85/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه ٢١ممیزیک پلاک 4٧

اذان صبح:04/34 طلوع آفتاب: 06/09 اذان ظهر:13/03 اذان مغرب: 20/17

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

هیچ پشتیبانی اطمینان 
بخش تر از مشورت نیست.

دوشنبه -بیستم اردیبهشت1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5265

غررالحکم و دررالکلم، ح ۱۰۶۹۴

طرح:مهدی عزیزی 

 امتحانات پایان ترم دانشگاه آنلاین شد!

بازداشت کلاهبردار ۲۵ هزار میلیارد تومانی
 رئیس پلیس بین الملل ناجا از بازداشت فردی به اتهام کلاهبرداری ۲۵ هزار میلیارد تومانی خبر داد.

سردار هادی شیرزاد در تشریح جزئیات این خبر اظهار داشت: در پی اعلام مقامات قضائی مبنی بر 
اینکه فردی به اتهام جعل، استفاده از اسناد غیر واقعی و تحصیل مال نامشروع به مبلغ بیش از یک 
میلیارد دلار، کلاهبرداری و اکنون در خارج از کشور اقامت دارد، موضوع دستگیری وی در دستور 
کار ماموران پلیس بین الملل ناجا قرار گرفت.رئیس پلیس بین الملل ناجا توضیح داد: این متهم به 
همراه دیگر همدستان خود با تشکیل چند شرکت هم گروه در داخل و خارج از کشور و با مراجعه 
به نظام بانکی و ارائه اسناد جعلی و صوری تسهیلات ارزی و ریالی کلانی را به مبلغ ۲۵ هزار میلیارد 
تومان کلاهبرداری و به حساب وابستگان خود منتقل می کرد.وی ادامه داد:  در بررسی های اولیه، 
مشخص شد، متهم پس از ارتکاب جرم به یکی از کشورهای منطقه متواری شده که پس از وصول 
درخواست مرجع قضائی ضمن هماهنگی با سازمان اینترپل علیه وی اعلان قرمز صادر شد.سردار 
شیرزاد ضمن اشاره به تلاش ماموران اینترپل تهران در ردیابی و بازداشت این متهم و همچنین همکاری 
پلیس مهاجرت و گذرنامه خاطرنشان کرد: متهم پس از بازداشت، جهت ادامه روند رسیدگی به پرونده، 

تحویل مراجع قضائی شد.
 

کرونا جان 14تن را در قم گرفت
 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طی ۲۴ ساعت منتهی به نوزدهم اردیبهشت ماه چهارده 
تن از بیمار کرونایی در این استان جان خود را از دست دادند.به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی 
دانشگاه علوم پزشکی قم ،محمد رضا قدیر در گفت و گویی با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این 
استان اظهار داشت: دراین مدت ۱۰۸ بیمار با علائم قطعی کرونا نیز در مراکز درمانی قم مورد پذیرش 
قرار گرفتند.وی با بیان اینکه ۸۸ تَن از این تعداد در مراکز درمانی قم تحت معالجه و درمان قرار گرفتند، 
افزود: ۹۷ تَن از بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری شده بودند نیز ترخیص شدند.رییس دانشگاه 
علوم پزشکی قم افزود: ۴۸۵ بیمار مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که ۱۰۳ تَن از 
ایشان به دلیل وخامت اوضاع جسمانی در بخش مراقبت های ویژه تحت درمان قرار دارند.وی افزود: 
همچنین از مجموع ۹۱۷ آزمایش کرونای انجام شده نتیجه ۱۷۳ مورد مثبت بود.وی در ادامه گفت: 
از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون کرونا در قم نیز ۲۰ هزار و ۶۱۲ دوز واکسن به جامعه هدف و 

گروه هایی که در اولویت قرار دارند، تزریق شده است.

لاریجانی کاندیداتوری در انتخابات 1400 را قبول کرد؟
پیرموذن نماینده مجلس نهم مدعی شده است که علی لاریجانی کاندیداتوری در انتخابات ریاست 
جمهوری را قبول کرده است.کمال الدین پیرموذن نماینده مجلس نهم و از نمایندگان ادوار نزدیک به 
علی لاریجانی گفت: اطلاع موثق یافتم که دکتر لاریجانی با توجه به درخواست گروه های مرجع و 
بزرگان دین و ملت، کاندیداتوری ریاست جمهوری را قبول کرده و به منظور کمک به منافع نظام و کیان 
و ملک و ملت مجدانه وارد این عرصه خطیر گشته است.وی ادامه داد: با حضور لاریجانی در انتخابات 
ریاست جمهوری ۱۴۰۰همگان شاهد رقابت جانانه او با سایر کاندیداهای جریانات فکری جامعه در 
مناظرات انتخاباتی و تبلیغاتی خواهند بود.پیرموذن گفت: بی تردید به نتیچه رسیدن توافق ایران با 

۵+۱ در توفیق لاریجانی و کاندیداهای جریانات اصلاحات میسر خواهد بود. 

استان قم دارای ۳ شهرستان  شد 
با تغییر شهرهای کهک و جعفریه از شهر به شهرستان استان قم از حالت تک شهرستان خارج 
شد.حجت الاسلام و المسلمین ذالنوری دیروز با انتشار مطلبی در فضای مجازی از پایان یافتن تمامی 
مراحل قانونی و خروج استان قم از حالت تک شهرستانی خبرداد. با تغییر شهرهای کهک و جعفریه 
به شهرستان استان قم از امروز دارای سه شهرستان قم، کهک و جعفریه شد. روستای جمکران نیز از 

امروز به شهرستان قم الحاق شد.

ناطق نوری صحت و سلامت است
درپی انتشار اخباری درباره سلامتی حجت الاسلام ناطق نوری، رئیس دفتر وی ضمن تکذیب این 

خبر از صحت و سلامتی او خبر داد.

مدیرکل حوزه شهردار قم  خبرداد:

تشکیل کمیته “پشتیبانی و مانع زدایی” پروژه های شهری 
مدیرکل حوزه شهردار قم از تشکیل کمیته "پشتیبانی و مانع زدایی" جهت افتتاح وبهره برداری پروژه های 

شهری قم خبر داد.
سید جواد صحرایی با اشاره به نامگذاری و شعار سال در زمینه مانع زدایی ها و برخی برنامه ها و اقدامات 
شهرداری قم در این خصوص، اظهار داشت: حسب دستور شهردار قم، جلسه ثابت مانع زدایی برای تسریع در 

رفع گره ها و بهره برداری پروژه های شهری قم تشکیل شده است.
مسئول کمیته پشتیبانی و مانع زدایی در شهرداری قم با بیان اینکه هدف از تشکیل این کمیته و برگزاری 
جلسات رفع مشکلات و تسریع در روند اجرای پروژه های شهری در حوزه پروژه های عمرانی، خدماتی، 
فرهنگی، ترافیکی، شهرسازی و سرمایه گذاری شهر است، ابراز کرد: این مجموعه جلسات با حضور معاونان 

شهرداری، مدیران کل و مسئولان اجرایی شهرداری در بازه های ثابت برگزار خواهد شد.
مدیرکل حوزه شهردار قم ادامه داد: در این جلسات هم افزایی و هماهنگی لازم جهت افزایش سطح خدمات 
به شهروندان و تسریع در خدمت رسانی حوزه های مختلف مورد بررسی و ارزیابی قرار گرفته که امیدواریم با 
این پیگیری ها در کنار کاهش روند های غیرضروری اجرایی، بتوانیم اقدامات شایسته ای را در این سال 
به شهروندان ارائه دهیم و مصادیق خوبی برای فرمایشات و منویات مقام معظم رهبری و تحقق شعار سال 
۱۴۰۰ که پشتیبانی ها و مانع زدایی هاست معرفی کنیم. مسئول کمیته پشتیبانی و مانع زدایی شهرداری قم 
افزود: همشهریان عزیز می توانند موانعی که در حوزه خدمت رسانی در بخش های مختلف شهرداری مشاهده 

می کنند را از طریق سامانه ۱۳۷ گزارش کرده و در این مسیر همیار خادمان مدیریت شهری باشند.
 

مدیر منطقه دو شهرداری قم اعلام کرد:

وجود ۷۱۰ هکتار فضای سبز در منطقه ۲ شهر قم
مدیر منطقه دو شهرداری قم با بیان اینکه ۷۱۰ هکتار فضای سبز شامل ۶۵۰ هکتار بوستان جنگلی و ۶۰ 
هکتار فضای سبز شهری در سطح منطقه وجود دارد، گفت: میانگین روزانه ۱۰۶ تن پسماند در سطح منطقه 

جمع آوری می شود.
رضا رحیمی با اشاره به افزایش بودجه شهرداری منطقه دو در سال های گذشته اظهار داشت: بودجه 

عمرانی این منطقه از ۵۰ میلیارد تومان در سال ۹۶ به ۱۱۵ میلیارد تومان در سال جاری رسیده است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم تحقق بودجه ای این منطقه را مورد توجه قرار داد و ابراز کرد: درآمد منطقه از ۲۷ 

میلیارد تومان در سال ۹۶ به ۱۰۰ میلیارد تومان در سال ۹۹ رسیده است.
رحیمی با اشاره به سرانه های ایمنی در سطح منطقه دو تصریح کرد: دو ایستگاه آتش نشانی، ۲۵ شیر 

هیدرانت و یک سوله بحران در سطح منطقه در سال های گذشته احداث شده است.
وی با بیان اینکه ۷۱۰ هکتار فضای سبز شامل ۶۵۰ هکتار بوستان جنگلی و ۶۰ هکتار فضای سبز شهری 
در سطح منطقه وجود دارد، عنوان کرد: ۲۳ بوستان شهری با مساحت ۲۴۵ هزار مترمربع فضای سبز در 

منطقه دو وجود دارد که سرانه کل فضای سبز منطقه ۳۷.۵ مترمربع است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم با تأکید بر اینکه سرانه تفریحی فضای سبز منطقه ۲.۷ مترمربع است، یادآور 

شد: بودجه فضای سبز منطقه ۹ میلیارد تومان است که ۶.۵ میلیارد تومان آن هزینه نگهداری سالیانه است.
رحیمی سرانه های مدیریت پسماند در سطح منطقه را مورد توجه قرار داد و اذعان کرد: ۲ میلیون و ۹۵۰ هزار 

مترمربع مساحت نظافت روزانه شهری منطقه است که میانگین روزانه ۱۰۶ تن پسماند جمع آوری می شود.
وی تعداد پاکبانان فعال در سطح منطقه را ۱۷۸ نفر برشمرد و افزود: چهار غرفه بازیافت پسماند در منطقه دو 

وجود دارد که برای توسعه آن ها در سال ۱۴۰۰ برنامه ریزی شده است.

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم  تاکید کرد:

لزوم ایجاد جاذبه های گردشگری در کویر قنوات 
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم گفت: احداث اقامت گاه بوم گردی، اجرای 
طرح گردشگری با شتر، ایجاد سیاه چادر عشایر از جاذبه های گردشگری در کویر است که باید در منطقه 

قنوات ایجاد شود.
 علیرضا ارجمندی در دیدار با رضا شکاری شهردار قنوات و حسین طالعی مدیر عامل سازمان همیاری 
برای  بالایی  ظرفیت   استان،  کویری  بخش های  از  قنوات  بخش  کرد:  اظهار  قم،  استان  شهرداری های 
گردشگران و علاقه مندان به کویرنوردی دارد. وی افزود: از سرمایه گذاری شهرداری قم در بخش گردشگری 
حمایت می کنیم چرا که مشارکت شهرداری در راستای تأمین منافع شهروندان است. سرپرست اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم با بیان این که بخش قنوات فاصله بسیار کمی با شهر قم دارد، 
گفت: برای استفاده بهتر از ظرفیت کویرنوردی در بخش قنوات نیاز به سرمایه گذاری و ایجاد زیرساخت های 

اقامتی، بهداشتی و تأمین راه دسترسی داریم چرا که ایجاد زیرساخت ها، کیفیت گردشگری را بالا می برد.

مدیر منطقه هشت شهرداری قم هشدارداد:

روان آب های فراشهری خطر جدی 
برای بروز سیلاب درپردیسان

مدیر منطقه هشت شهرداری قم، ورود روان آب ها از دشت های همجوار 
پردیسان را خطر جدی برای این منطقه دانست و گفت: مسئولان استان 
قم باید قبل از وقوع فاجعه خطرات سیلاب، پیشگیری لازم را داشته باشند.

محمد رمضانی با بیان اینکه در مصاحبه های قبلی نیز نسبت به احتمال 
وقوع سیلاب و آب گرفتگی ها در شهرک پردیسان هشدار داده بودیم، اظهار 
داشت: باران عصرشنبه و شنبه شب اخیر آب گرفتگی های بلوار غدیر و 
برخی از نقاط شهرک پردیسان ازجمله بلوار دانشگاه را به دنبال داشت که 
دلیل اصلی آن نیز عدم احداث کانال کنترل سیلاب در بالادست شهرک 
قم  منطقه هشت شهرداری  مدیر  است.  دانشگاهی  و شهرک  پردیسان 
افزود: با توجه به اینکه این مکان ها خارج از محدوده شهری است باید راه 
و شهرسازی در این زمینه ورود کرده و نسبت به رفع مشکلات موجود اقدام 
کند که اگر این اتفاق نیفتد اوضاع بحرانی و ممکن است فاجعه رخ دهد. 
به گفته رمضانی روز گذشته در ۱۵ دقیقه بارندگی ۹ میلی متر باران بارید 
و شاهد جریان سیلاب در شهر بودیم که اگر این بارش در ۳۰ دقیقه ادامه 

می یافت شاید قدرت تخریب آن بیشتر می شد.
وی خاطرنشان کرد: علت اصلی آب گرفتگی و بروز سیلاب در بارندگی 
اخیر وجود دشت های وسیع بیش از یک هزار هکتاری در بالادست شهرک 

حوزوی و پردیسان و عدم هدایت آب های سطحی این دست است.
مدیریت استان جلوی تکرار این حوادث را بگیرد

مدیر منطقه هشت شهرداری قم با تأکید بر اینکه ایجاد کانال کنترل 
آب های سطحی و سیلاب برای جلوگیری از خسارت های جانی و مالی به 
شهروندان ساکن در پردیسان یک موضوع مهم و اولویت دار است که باید 
توسط مسئولان استانی تعیین تکلیف شود، اذعان کرد: استاندار قم نیز در 
جریان این مشکل بوده و بازدیدی هم داشته اند که امیدواریم با برنامه ریزی و 

تشکیل جلسه توسط مدیریت بحران این موضوع رفع مشکل شود.
رمضانی با بیان اینکه بر اساس ارزیابی صورت گرفته توسط اداره کل 
راه و شهرسازی، ایجاد کانال هفت کیلومتری کنترل سیلاب و ورود آن به 
رودخانه نیازمند ۱۲۰ میلیارد تومان اعتبار نیاز است، گفت: تاکنون در این 
زمینه مکاتبات مختلف با مدیریت بحران استانداری قم صورت گرفته و اعلام 

گزارش شده و درخواست ما نیز تسریع در رفع این مشکل است.
 ۵۶۰ طرح  اجرای  برای  پیش بینی شده  زمین  اینکه  به  اشاره  با  وی 
ابراز کرد: این  هکتاری مسکن ملی نیز در مسیر این روان آب ها است، 
بالادست  در  آب ها  روان  و  سطحی  آب های  هدایت  اهمیت  نیز  موضوع 
پردیسان را دوچندان می کند که باید مسئولان راه و شهرسازی استان قم نیز 

چاره اندیشی لازم را داشته باشند.
  

شهردار قم مطرح کرد:

پروژه مترو قم پیشگام حمایت از
 تولید داخل

شهردار قم گفت: مترو قم را باید یکی از پیشگامان حمایت از تولید داخل 
دانست و با توجه به ارزبری، بخشی از این تجهیزات در داخل تأمین شد.

دکترسید مرتضی سقائیان نژاد با اشاره به آخرین وضعیت پروژه مترو قم 
اظهار داشت: پروژه مترو قم یکی از مهم ترین و درعین حال، حساس ترین 
طرح های عمرانی شهر است که خوشبختانه روند خوبی در این پروژه در 
حال اجراست. شهردار قم با بیان اینکه یکی از مشکلات این پروژه منابع 
مالی بود که خوشبختانه در حال حاضر هیچ مشکلی در این زمینه وجود 
ندارد، ابراز کرد: فاز نخست این پروژه مهم از قلعه کامکار تا میدان مطهری به 
طول بیش از ۵ کیلومتر در حال اجراست که امیدواریم با تلاشی که در حال 

انجام بوده بتوانیم تا پایان خرداد تست گرم این پروژه انجام شود.
سقائیان نژاد یکی از مشکلات قبلی در زمینه راه اندازی مترو را تأمین 
تجهیزات و واگن برشمرد و ادامه داد: مترو قم را باید یکی از پیشگامان 
حمایت از تولید داخل دانست و با توجه به ارزبری، بخشی از این تجهیزات 
با  تأمین واگن های مترو تصریح کرد:  تأمین شد. وی در مورد  در داخل 
رایزنی ها در سطح ملی مقررشده این فاز از مترو قم با دو رام قطار و ۱۰ واگن 
به صورت قرضی از سازمان قطار شهری یکی از کلان شهرها به بهره برداری 
برسد. شهردار قم با اشاره به اختصاص ۴۵۰ میلیارد تومان اوراق مشارکت 
قرارداد  مترو  پروژه  در  یادآور شد:  در سال ۱۴۰۰  قم  قطار شهری  برای 
به صورت ۴۰ درصد غیر نقدی و ۶۰ درصد نقدی است که خوشبختانه پول 

آن فراهم شده که امید است بتوانیم خردادماه آن را به بهره برداری برسانیم.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

بازگشایی تمامی بوستان های
 شهری و جنگلی 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: با توجه به 
ورود شهر قم به شرایط نارنجی کرونایی، تمام بوستان های شهری از امروز 

بازگشایی می شوند.
پیام جوادیان با اشاره به وضعیت کرونایی شهر قم گفت: با توجه به مصوبه 
ستاد ملی و استانی مقابله با کرونا و با توجه به ورود شهر قم به وضعیت نارنجی، 
از امروز تمام بوستان های شهری و جنگلی در مناطق هشتگانه با رعایت کامل 
دستورالعمل های بهداشتی بازگشایی خواهند شد. مدیرعامل سازمان پارک ها 
و فضای سبز شهرداری قم بیان کرد: ورودی های مسدود شده بوستان ها 
بازگشایی و سرویس های بهداشتی و نمازخانه ها برای استفاده شهروندان 
باز خواهند شد؛ البته به طور مستمر اقدامات ضدعفونی و گندزدایی این 
فضا ها انجام خواهد شد. جوادیان خاطرنشان کرد: مراکز عرضه مایحتاج در 
بوستان ها نیز می توانند با رعایت کامل دستور العمل های بهداشتی فعالیت 
کنند اما هنوز مصوبه ای در خصوص فعالیت مجدد شهربازی ها اعلام نشده 
نیز به صورت  اینکه رستوران های داخل بوستان ها  بر  تاکید  با  است. وی 
بیرون بر فعال خواهند بود گفت: با توجه به این شرایط پیمانکاران فضای 
سبز موظف به گندزدایی و ضدعفونی کلیه فضا های بوستان ها اقدام کنند. 
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم در پایان با اشاره به 
شرایط شیوع ویروس کرونا در شهر قم گفت: از همه همشهریان عزیز تقاضا 
داریم تا با رعایت شیوه نامه های بهداشتی و فاصله اجتماعی از ایجاد تجمع و 
دورهمی در بوستان ها خودداری نموده و با استفاده از ماسک به ویژه در اماکن 

مسقف بوستان ها از شیوع بیشتر این ویروس جلو گیری نمایند.
 

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم:

نباید تزریق واکسن را به تاخیر
 انداخته شود

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:بر اساس اطلاعات 
موجود، واکسن آسترازنکا در هر یک میلیون تزریق، ممکن است در چهار نفر 
موجب افت پلاکت خون و تشکیل لخته خونی کند.  دکتر محمد حضوری  
اظهارداشت :این بدان معنی است که در کشور ۸۰ میلیون نفری ایران، 
حدود ۳۲۰ نفر ممکن است در اثر تزریق واکسن آسترازنکا دچار لخته خونی 
گردند. البته ذکر این نکته نیز الزامی است که در تمام موارد، تشکیل این 

لخته خونی مرگبار نیست.

رئیس کل دادگستری استان قم گفت سال گذشته ورود جدی به این مسئله داشتیم 
و احکام قضایی در این زمینه صادر شده است همچنین در سال گذشته ۸۰۰ هکتار از 

اراضی عمومی به بیت المال بازگردانده شده است.
 حجت الاسلام علی مظفری در ویژه برنامه »تسبیح سحر« که سحرگاه بیست و 
ششم ماه مبارک رمضان از جوار آستان مقدس امامزاده جعفر شهید)ع( به صورت 
زنده از سیمای مرکز قم پخش شد اظهار کرد: اگر مردم و دستگاه های نظارتی در کنار 
هم باشند، یا اصلا جرمی اتفاق نمی افتد یا اگر رخ دهد هم می توان به سرعت آن را 

شناسایی کرد و اموال از دست رفته را بازگرداند.
وی افزود: در سنوات گذشته، انفاق و منابع طبیعی مورد دستبرد قرار گرفته و برخی 
عوامل وابسته به دولت یا خارج از دولت، بعضی اراضی را تصرف کرده اند یا اینکه تغییر 
کاربری داده اند و حتی از شگردهای قانونی برای این کار استفاده می کنند.رئیس کل 
دادگستری استان قم با بیان اینکه برخی کارخانجات وام هایی را از بانک ها دریافت 
می کنند ولی قادر به بازپرداخت آنها نیستند گفت: بانک ها بعد از تملک کارخانه ها به 
خاطر بدهی، آنها را تعطیل و کارگران را بیکار می کنند البته با تدبیر دستگاه قضایی، 
مقرر شده است خط تولید همچنان فعال بماند و کارگران بیکار نمانند.وی ادامه داد: 
استان قم از این منظر مشکل کمتری داشته و گزارش خاصی در این زمینه نداشته ایم، 
در مورد اراضی کشاورزی و منابع طبیعی هم جلسات متعددی هر دو ماه یک بار با 

عنوان شورای حفظ حقوق بیت المال و اراضی برگزار می شود.
مظفری با بیان اینکه در گذشته منتظر بودند که ببینند چه تصرفی و توسط چه 

کسی صورت گرفته و بعد از گزارش های سازمان مربوطه، وارد عمل شوند گفت: مثلا 
ساختمانی با هزینه بسیار ساخته شده و سپس حکم تخریب آن صادر می شد، برای 
مردم سوال بود که چرا اجازه چنین کاری تا این مرحله داده شده، بنابراین سیاست 
پیشگیری از جرم در قوه قضائیه ملاک عمل قرار گرفت تا اولا تصرفی صورت نگیرد و در 

مرحله بعد اجازه احداث بنا داده نشود.
رئیس کل دادگستری استان قم تصریح کرد: در شورای حفظ بیت المال استان قم 
برآن شده ایم چنانچه تصرفی در اموال عمومی صورت بگیرد، سراغ مدیرکل سازمان 

مربوطه برویم و قصور را در بالاترین مرتبه و سطح بررسی کنیم.
وی به مسئله زمین خواری پرداخت و گفت: در رابطه با این امور سخت گیری زیادی 
داریم و هیچ مماشاتی صورت نمی گیرد؛ مثلا بعضی افراد با جلب اعتماد عمومی وعده 
سودهای ۳۰ تا ۵۰ درصدی به مردم دادند یا زمین خواری کردند که هر دو تضییع 
حقوق عمومی است، در اینجا برخورد دستگاه قضایی شدید بوده و تا زمانی که حق 

مردم را ادا نکرده اند هیچ تخفیفی در مجازات داده نمی شود.
اختصاص شعب ویژه به پرونده های حقوقی موقوفات

مظفری با اشاره به برخی پرونده های قضایی با حضور ۳ هزار شاکی عنوان کرد: 
سال گذشته ورود جدی به این مسئله داشتیم و احکام قضایی در این زمینه صادر شده 
است همچنین در سال گذشته ۸۰۰ هکتار از اراضی عمومی به بیت المال بازگردانده 
شده است. رئیس کل دادگستری استان قم ادامه داد: اجحاف در حقوق یا تصرف 
موقوفات هم جزو جرم های عمومی است و البته زمینه برای سوء استفاده زمین خواران 
در حوزه وقف هم بیشتر است، بنابراین شعب و قضات خاصی را برای این منظور در نظر 
گرفته ایم، در مرحله دادسرا، محاکمه بدوی و تجدیدنظر، شعب ویژه وجود دارند تا در 

رسیدگی به پرونده تسریع شود.
وی با بیان اینکه قضات متبحری که مسلط به مسائل حقوقی و شرعی وقف هستند 
در این شعب استفاده می شود گفت: حفظ موقوفات و احیای آنها اهمیت زیادی دارد 
و به همین منظور دستگاه قضایی به صورت جدی وارد شده تا هیچ سوء استفاده ای از 

این میراث جاودانی نشود.
مظفری افزود: مدیران اوقاف در حفظ موقوفات مسئولیت سنگینی دارند، متولیان 
وقف هم همینطور و دستگاه قضایی هم پشتیبان قانونی آنهاست تا موقوفات دقیقا در 

راستای نیت واقفان مصرف و اصل موقوفات هم حفظ شود.

رئیس کل دادگستری استان قم اعلام کرد:

بازگرداندن800 هکتار از اراضی عمومی به بیت المال

در  گفت:  قم  استان  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
افراد تحت  از  نفر  فروردین ماه امسال، ۲ هزار و ۵۲۳ 
بیمه  از  این استان  تامین اجتماعی در  بیمه  پوشش 

بیکاری بهره مند شدند.
دستورالعمل  اساس  بر  افزود:  دادخواه  علی اصغر 
اجرایی »پرداخت بابت ایام بیکاری دوره شیوع بیماری 
کرونا از محل منابع صندوق توسعه ملی« مصوب ستاد 
ملی مدیریت بیماری کرونا، پرداخت مقرری مربوطه 
برای ۹۹ درصد واجدان شرایط در استان قم انجام شده 

است.
متقاضی  نفر  و ۵۰۰  هزار  حدود ۱۲  وی،  گفته  به 
دریافت بیمه بیکاری در استان قم ثبت نام کردند و فقط 

هشت هزار و ۹۵۰ نفر واجد شرایط شناخته شدند.
وی اضافه کرد: این پرداخت ها از محل مبلغ تخصیص 
همت  به  کشور  برنامه وبودجه  سازمان  طرف  از  یافته 

خزانه داری کل کشور انجام شد.
عمده ترین دلایل تاخیر در پرداخت مقرری مشمولان  

بیمه بیکاری
شبای  بانکی،  شماره حساب  اشتباه  درج  دادخواه 
مربوطه یا عدم انطباق آن با کد ملی، ثبت شماره کارت 
بانکی به جای شماره حساب بانکی یا ثبت شماره حساب 
اعضای خانواده به جای بیمه شده اصلی را از عمده ترین 
باقی مانده  مقرری  پرداخت  در  تاخیر  بروز  دلایل 

مشمولان عنوان کرد.
بیکاری  بیمه  ثبت درخواست  در  تاخیر  وی گفت: 
ارائه  و  حضوری  مراجعه  یا  و  غیرحضوری  سامانه  در 
از  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  اداره  به  درخواست 
دیگر مهم ترین علل بروز تاخیر در پرداخت به برخی از 

متقاضیان است.
وی در خصوص علت تعلق نگرفتن بیمه بیکاری ایام 
کرونا به برخی از متقاضیان، بیان کرد: دلایلی مانند 

رانندگان،  به  بیکاری  بیمه  و  کار  قانون  شمول  عدم 
کارگران ساختمانی، صاحبان حرفه و مشاغل آزاد و یا 
واریز حق بیمه از جانب کارفرما در ایام بیکاری، سبب 
از متقاضیان قانونا مشمول دریافت قرار  شد بخشی 
نگیرند.مدیرکل تامین اجتماعی قم خاطرنشان کرد: 
با توجه به شیوع بیماری کرونا و به منظور جلوگیری از 
وقفه در ارائه خدمات درمانی به بیمه شدگان و خانواده 
آنان، استحقاق درمان کلیه متقاضیان تمدید شد و افراد 
مذکور توانستند از مزایای درمانی تامین اجتماعی و 
همچنین سوابق مربوطه به عنوان سابقه پرداخت حق 

بیمه برخوردار شوند.
پرداخت ماهانه هشت میلیارد و ۶۷5 میلیون 

تومان ببیمه بیکاری
و  هزار   ۲ تعداد  آمار،  آخرین  اساس  بر  افزود:  وی 
۵۲۳ نفر مقرری بگیر بیمه بیکاری در استان قم داریم 
که ماهانه حدود هشت میلیارد و ۶۷۵ میلیون تومان 

به عنوان بیمه بیکاری به آن ها پرداخت می شود.
به  بیکاری  بیمه  پرداخت  در  گفت:  ادامه  در  وی 
مستندات  و  مدارک  مقرر  موعد  در  که  بیمه شدگانی 
تأخیری  هیچ گونه  کرده اند،  ارائه  را  بیکاری  صحیح 
بیمه  درخواست  فرایند  تشریح  با  نداریمدادخواه 
بیمه  برای  کارگر  یک  که  زمانی  کرد:  بیان  بیکاری، 
بیکاری اقدام می کند، کارفرمایان از تاریخ اخراج تا پایان 
ماه بعد و گاهی تعدادی از کارگاه ها تا ۲ ماه فرصت دارند 
آخرین فهرست بیمه را به تامین اجتماعی اعلام کنند 
و در نتیجه پرداخت مقرری بیمه بیکاری درگیر مراحل 

اداری و زمان قانونی برای رسیدگی می شود.
به گفته وی، مقرری بیکاری در پایان هرماه و به صورت 
متمرکز از سوی سازمان مرکزی پرداخت می شود و هیچ 

وقفه ای در پرداختی مقرری بگیران نیست.
وی افزود: فردی که بیکار می شود تا یک ماه فرصت 

دارد که به صورت غیرحضوری در سامانه جامع روابط 
کار ثبت نام کند و ما تا زمانی که کارفرما فهرست بیمه 
را نفرستد، نمی توانیم مراحل تکمیلی را انجام دهیم؛ 
اما اگر مراحل تکمیل پرونده را کارگر و کارفرما کامل 
و به موقع انجام دهند، در پرداخت بیمه بیکاری هیچ 
سامانه  در  نیز  افرادی  این که  ضمن  نداریم.  تاخیری 
اقدامی  مدارک  تکمیل  برای  تاکنون  و  کرده  ثبت نام 
نکرده اند.دادخواه تصریح کرد: با توجه  به  محدودیت 
کرونا،  بیماری  به  علت  اداره ها  در  کارمندان  فعالیت 
همکاران سازمان با وجود این شرایط، در روزهای اداری 
و غیراداری برای رسیدگی و تسریع انجام امور مربوط به 
بیمه بیکاری، در شعب حضور دارند و بیشتر پرونده های 
که به موقع مدارک و مستندات را در سامانه ارائه کرده اند، 

برقرار شده است.
مدارک صحیح باشد تأخیری درپرداخت بیمه 

بیکاری نداریم
مشکلی  هیچ  بیکاری  بیمه  درباره  کرد:  بیان  وی 
نداریم، به شرط اینکه کارفرمایان تاریخ دقیق ترک کار 
و فهرست های ارسالی به تامین اجتماعی را به موقع 

اعلام کنند.
وی افزود: در برخی موارد به  دلیل درج  نشدن تاریخ 
دقیق بیکاری از سوی کارگر و کارفرما تاخیر در بررسی 
به موقع  بارگذاری  اگر  و  می گیرد  صورت  پرونده ها 
تا  اقدام  زمان  از  شود،  رعایت  سامانه  در  مستندات 

پرداخت نهایت ۲ ماه زمان می برد.
مدیرکل تامین اجتماعی قم گفت: زمانی که کارگر 
برای ثبت نام به سامانه مراجعه می کند، باید تاریخ دقیق 
بیکاری، مدارک، مستندات لازم، قرارداد و هر چیزی را 
که گفته شده و نیاز است، اسکن و در سامانه بارگذاری 
کند تا مراحل سریع تر انجام شود؛ بیشتر مشکل ما هم 

همین درج  نشدن تاریخ دقیق ترک کار است.

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم اعلام کرد:

بهره مندی دو هزار و ۵۲۳شهروند قمی از بیمه بیکاری

تمام  که  گفته  علوم  وزارت  آموزشی  معاون 
ترم  دو  همانند  دانشگاه ها  ترم  پایان  امتحانات 

گذشته مجازی برگزار می شود. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: بر اساس آخرین آمار 
تعداد ۳۷ هزار و ۶۹۲ واحد صنفی مجوزدار در این استان فعال است.

محمود سیجانی بیان کرد: در این میان تعداد ۱۵هزار و ۳۶۸ واحد صنفی 
استان در بخش تولیدی و فنی و تعداد ۲۲ هزار و ۳۲۴ هزار واحد صنفی در 
حوزه توزیعی و خدماتی فعال است. وی با اشاره به این که فرآیند صدور مجوز 
برای فعالیت واحدهای صنفی جدید در سال جاری با قدرت ادامه می یابد، 
افزود: در همین راستا طی فروردین ماه سال جاری تعداد ۵۶ فقره مجوز صنفی 
با اشتغالزایی برای ۱۴۰ تن در رسته های تولیدی و فنی و همچنین توزیعی 
و خدماتی در استان قم صادر شده است. وی با بیان این که بخش اصناف 
دارد،  استان  اقتصادی  حوزه های  میان  در  اشتغالزایی  برای  بالایی  ظرفیت 
ادامه داد: به طور میانگین به ازای هر پروانه کسب برای ۲.۵ تن شغل ایجاد 
می شود، همچنین میزان سرمایه گذاری در بخش اصناف به صورت برآوردی 

به ازای هر واحد صنفی یک میلیارد ریال درنظر گرفته می شود. سیجانی گفت: 
اصناف استان در شرایط شیوع ویروس کرونا و لزوم رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی و اجرای محدودیت ها،  بیشترین همکاری را داشتند و لازم است با 
ارائه تسهیلات متنوع و مشوق های مالی از کسب و کار ایشان حمایت شود. 
وی بیان کرد:  حمایت از فعالیت اصناف در قم که موقعیت مطلوبی در حوزه 
گردشگری و کسب  و کارهای مرتبط با آن از جمله بخش های خدماتی دارد، 
افزایش فرصت های شغلی و توسعه اقتصادی استان را در پی خواهد داشت، به 
همین دلیل باید مسائل و مشکل هایی که اصناف با آن رو به رو هستند، بیش از 
پیش تسهیل شود. وی ادامه داد: در همین رابطه کمک به تامین مالی  اصناف و 
ارائه تسهیلات حمایتی مورد نیاز فعالان این بخش در شرایط کنونی که بسیاری 
از واحدهای صنفی موجود در قم به دلیل شیوع ویروس کرونا و محدودیت های 

ناشی از آن آسیب دیدند، در اولویت  برنامه های اقتصادی استان قرار دارد.

رییس سازمان صمت  استان قم:

۳۷ هزار واحد صنفی مجوزدار در قم فعال است


